
سازمان هواشناسی هشدار داد:
رگبار باران، گرد و خاک و کاهش 

نسبی دما در ۳ روز آینده
صداوسیما- سازمان هواشناسی کشور با صدور هشدار 
ســطح زرد از فعالیت سامانه بارشی و رگبار باران، وزش 
باد شــدید و گرد و خاک، کاهش نسبی دما، پدیده مه و 
در مناطق کوهستانی و ارتفاعات بارش برف خبر داد. بر 
اساس هشدار سطح زرد سازمان هواشناسی کشور، سامانه 
بارشــی از امروز تا روز چهارشــنبه در برخی استان های 
کشــور موجب رگبار باران، رعدو برق، وزش باد شــدید 
موقت، برخی نقاط گرد و خاک، کاهش نسبی دما و پدیده 
مه می شود. این سامانه در مناطق کوهستانی و ارتفاعات 
موجب بارش برف خواهد شد. بر اساس اطلاعیه سازمان 
هواشناسی کشورامروز اردبیل، گیلان، مازندران و شمال 
استان های آذربایجان شرقی و آذربایجان غربی و دوشنبه 
نوار غربی آذربایجان غربی، نیمه شمالی خوزستان، غرب 
اصفهان، لرستان، نیمه غربی چهارمحال بختیاری، ایلام 
و شــمال خراسان شمالی با این ســامانه همراه خواهند 
شد. این شرایط جوی روز سه شنبه در آذربایجان غربی، 
آذربایجان شــرقی، کردســتان، کرمانشــاه، ایلام، نیمه 
شمالی خوزستان، چهارمحال بختیاری، لرستان، همدان، 
مرکزی، قم، زنجان، قزوین، البرز، تهران و نیمه شــمالی 
اصفهان و چهارشــنبه گیلان، مازندران، مرکز و جنوب 
اردبیل، آذربایجان شــرقی، آذربایجان غربی، کردستان، 
کرمانشاه، ایلام، نیمه شمالی خوزستان، مرکزی، همدان، 
قم، تهران، البرز، قزوین، زنجان، ســمنان، نیمه شمالی 
اصفهان، چهارمحال بختیاری، لرستان، خراسان رضوی، 
خراسان شــمالی، ارتفاعات گلســتان و شمال خراسان 
جنوبی فعال خواهد بود. اثر مخاطره این سامانه اختلال 
در مســافرت های جاده ای، احتمــال آب گرفتگی معابر، 
احتمال جاری شدن روان آب، احتمال صاعقه، لغزندگی 
جاده های کوهســتانی و گردنه های سردســیر به سبب 

بارش برف اعلام شده است. 

هشدار پلیس فتا درباره افزایش 
کلاهبرداری از طریق هک شماره تلفن

سرهنگ پاشایی، رئیس مرکز امداد و فوریت های سایبری 
پلیس فتا از افزایش تهدیدات هک گوشی های هوشمند و 

حساب های پیام رسانی در فضای مجازی خبر داد.
سرهنگ پاشایی درباره افزایش تهدیدات هک گوشی های 
هوشمند و حساب های پیام رسانی در فضای مجازی بیان 
داشــت: در دنیای دیجیتال امروز، هک شدن گوشی ها و 
حساب های پیام رسانی یکی از بزرگترین تهدیدات فضای 
مجازی اســت که می تواند پیامد های سنگینی به همراه 

داشته باشد. 
هکر هــا پس از نفوذ به دســتگاه های هــدف، اطلاعات 
شخصی کاربران را سرقت کرده و به دنبال اخاذی از آنها 

و حتی دوستان و آشنایانشان می روند.
هکر ها با دسترسی به گوشــی و پیام رسان های کاربران 
می توانند پیام های حســاس و اطلاعات شــخصی آنها را 
مشاهده کرده و حتی از حساب کاربری افراد برای ارسال 
درخواســت های مالی به دوستان و خانواده شان استفاده 

کنند. 

لیلا غضنفری
ghazanfari@sobhannews.ir 
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استاندار فارس:

ایجاد فرهنگ عمومی
 نیازمند ابتکار و 
 شیوه های نوین

3 است

 شهردار منطقه ۱۱ شیراز 
مطرح کرد؛

بازآفرینی محله های 
 کهن و تبدیل آنها 

به محله های 
گردشگری مدیرکل میراث فرهنگی استان اعلام کرد:

فعالیت بیش از ۲۴هزار هنرمند شناسنامه دار صنایع دستی در فارس
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی فارس:
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رئیس سازمان انرژی اتمی: 
از فاز تحقیقات عبور کرده ایم

 محمد اســلامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی، 
محمد اسلامی گفت: امروز از فاز تحقیقات عبور 
کرده و وارد فاز صنعتی شــده ایم. اســلامی در 
مراسم افتتاحیه کارخانه فرآوری و آلودگی زدایی 
خشــکبار با تسلیت ایام فاطمیه گفت: مهم این 

است که چرخه فعالیت و فرایند خلاقیت ...

رئیس مجلس شورای اسلامی:
 طرفدار سرمایه گذاری 

خارجی هستم
شــورای  مجلس  قالیباف،رئیس  محمدباقــر 
اســلامی در همایــش تأمیــن مالــی تولید 
از بنــگاه داری به بنگاه ســازی کــه با حضور 
عبدالناصر همتی، وزیــر اقتصاد و محمدرضا 

فرزین، رئیس بانک مرکزی برگزار شد... ۲۲

صعود  بین ۴۸ تیم هنر نیست      
بازی تیم ملی فوتبال ایران با تیم ملی کره  

شمالی هر چند با نتیجه برد برای ایران همراه بود از همین 
فاصله باقی مانده به شــروع جــام جهانی صحبت از صعود 
به مرحله دوم جام جهانی اســت، اما ۴۸ تیمی شدن جام 
جهانی می طلبد بازیکنان و مربیان برای صعود به دور سوم 
برنامه ریــزی کنندچرا که صعود به خــود جام جهانی و و 
مرحله دوم نمی تواند یک دســتاورد و هنر باشد. تیم ملی 
فوتبال ایران به سختی توانست از سد کره شمالی عبور کند 

تا انتقادات بسیاری به نحوه عملکرد تیم ملی مطرح شود.
بسیاری از کارشناســان به درستی دست روی نقطه اصلی 
مشــکلات تیم ملی در خط دفاع گذاشته و معتقدند با این 
سبک و سیاق دفاعی، تیم ملی در جام جهانی به دستاوردی 
نخواهد رســید. در عین حال، اما از جانــب مردان فعال و 
سیاســت گذاران در تیم ملی فوتبال ایــن موضوع مطرح 
می شــود که تیم ملی باید به دور دوم صعود کند. البته این 
هدف گذاری خوب اســت، اما به شرط آنکه تیم ملی در فاز 
دفاعی عملکرد مطلوبی را ارائه کند و اتفاقات تلخی که در 
بخش دفاعی تیم ملی در بازی با کره شمالی رخ داد، دیگر 

تکرار نشود.
حال اگر تصور کنیم تیم ملی در بخش دفاعی دچار تحول 
شود و دیگر اشتباهات بازی با کره شمالی تکرار نشود، این 
سؤال به وجود می آید که آیا به واقع صعود به دور دوم جام 

جهانی ۴۸ تیمی می تواند هدف گذاری مناسبی باشد؟
پاسخ روشن است. شــاید صعود به دور دوم از جام جهانی 
۳۲ تیمی بتواند یک دســتاورد باشد که البته فوتبال ایران 
تاکنون نیز به آن نرسیده است، اما به واقع صعود به دور دوم 
جام جهانی ۴۸ تیمی دستاورد بزرگی نیست؛ به خصوص 
اینکه می بینیم از همین قاره آسیا قرار است هشت ونیم تیم 
به جام جهانی بروند که احتمالاً این تعداد به ۹ تیم افزایش 
خواهد یافت که همین تعدد تیم های آسیایی خود گواهی 
است صادق بر این مدعا که جام جهانی آتی آن اعتباری را 

که مدنظر است، لااقل در مرحله مقدماتی ندارد.
بنابراین، گفتن این جمله که تیم ملی باید در جام جهانی 
آتی بــه دور دوم صعود کند، یک جمله کاملًا گمراه کننده 
است و آنچه رسانه ها و کارشناسان باید مطالبه کنند، صعود 
تیم ملی به دور ســوم جام جهانی است و این موضوع باید 
تا حضور ایران در جام جهانی بیان شــود.این ویژگی را در 

برداشته است؟ 

وزیر اقتصاد خبر داد:
پایان بنگاه داری بانک ها تا 

۲سال آینده 
عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد با بیان این که 
بنگاه داری بانک ها ظرف ۲ ســال آینده جمع 
می شود، گفت: برای خروج از تنگنای اعتباری 
باید سیاســت های جدید بــه کار گیریم؛ به 

توافقات خوبی با رئیس جمهور رسیدیم... 5
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نرخ بیکاری کشور در تابستان سال جاری 7/5درصد اعلام شد؛

فـارس در رتبه 
سیـزدهم 

براســاس داده های مرکز آمار ایــران، نرخ بیکاری در 
میان جمعیت ۱5ســال و بیشتر کشــور در تابستان 
ســال جاری 7/5درصد محاسبه شــده که نسبت به 
مدت مشــابه در ســال گذشــته 0/۴درصد کاهش را 
نشان می دهد. چند سالی است که اعلام می شود نرخ 
بیکاری در اســتان فارس تک رقمی  است. اکنون این 
آمار به گواه منتشر شده صحیح است اما آن چیزی که 

جای کمی تعامل دارد این است که در بین استان های 
کشــور رتبه فارس ۱۳ اســت و با 6/7درصد تنها دو 
استان تا آمار میانگین کشور فاصله دارد. اینکه استان 
فارس به گواه مســئولان پیشین در احیای کارخانه ها 
فعال بوده را باید برســی کرد که ایــن جایگاه چقدر 
مقرون آن تلاش ها است.مرکز آمار ایران، طی گزارشی 

صفحه۳شاخص های کلان اقتصادی و اجتماعی...

لایحه تعطیلی 
پنج شنبه ها در مراحل 

پایانی تصویب قرار دارد
صفحه ۲

ایسنا- مسعود پزشــکیان، رئیس جمهور در جلسه با مدیران وزارت 
نیــرو و نفت پیرامون ســوخت نیروگاه های حرارتی کشــور بر بیان 

صادقانه شرایط کشور در حوزه انرژی تأکید کرد.
  پزشــکیان در نشســتی با مدیران وزارت نیرو و نفت ضمن استماع 
گزارش ســوخت نیروگاه های حرارتی کشــور گفت: شرایط ناترازی 
انــرژی کشــور را صادقانه با مــردم مطرح کنیــم و از آنها بخواهیم 
که برای عبور از شــرایط بحرانی فعلی قدم اول صرفه جویی اســت و 
برای هر پروژه ای که برای کاهش مصرف طراحی می کنید، پیوســت 

رسانه ای لازم را در نظر بگیرید.
رئیس جمهور با اشــاره به مصرف بالای انرژی در کشــور افزود: این 
منطقی نیست که حدود سه برابر کشورهای اروپایی در کشور ما برق 
مصرف می شود. باید از تمام مسیرهایی که می توان مصرف را کاهش 
داد، بررسی و کم هزینه ترین ها را اجرا کنیم. می توان با کاهش دمای 

هوای ادارات دولتی به صرفه جویی انرژی در کشور کمک کرد.
رئیس جمهور با تأکید بر لزوم آغاز نهضت صرفه جویی در کشور گفت: 
خود من در خانه از لباس گرم استفاده می کنم. دیگران هم می توانند 
این کار را انجــام دهند. می توان با کاهش دمای هوای ادارات دولتی 
 از طریق کاهش فعالیت سیستم های گرمایشی در انرژی صرفه جویی 
کرد تــا بتوانیم برق و گاز بیشــتری به خانه های مردم برســانیم و 

خاموشی ها هم کمتر شود.

 پزشکیان اظهارکرد:  ضمن این که تأکید دارم شرایط فعلی و ناترازی 
در حوزه انرژی را به مردم صادقانه بگوییم، معتقدم از تمام رســانه ها 
به خصوص رسانه ملی و نیز از ظرفیت روحانیت و امامان جمعه برای 

توجیه مردم و کاهش مصرف انرژی در کشور باید بهره بگیریم.
رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: توسعه شــبکه های توزیع انرژی اعم 
از برق و گاز در کشــور متناسب با زیرســاخت های موجود نیست و 
چاره ای جز صرفه جویی در مصرف انرژی به خصوص گاز در شــرایط 

فعلی و سرمای هوا نداریم.
 وی همچنین با اشــاره به اهمیت حفظ بــرق و گاز صنایع تولیدی 

گفــت: تا حد ممکن برق و گاز صنایع تولیــدی را قطع نکنید چون 
فعالیت آنها منجر به تولید بیشتر و بیکاری کمتر خواهد شد.

در این جلســه وزیر نیرو با توصیفی از شــرایط حاد تأمین انرژی در 
کشور گفت: امسال بر خلاف سال قبل سرما یک ماه زودتر آغاز شده 
است و در صورتی که شاهد صرفه جویی در مصرف برق و گاز نباشیم، 
ممکن اســت فعالیت برخی نیروگاه های برق ما که از سوخت فسیلی 
استفاده می کنند، به دلیل عدم تأمین سوخت مورد نیاز از مدار خارج 
 شوند.وزیر نفت در این جلسه از افزایش تولید نفت خام در طی ۳ ماه 
گذشــته خبر داد و گفت: گاز تحویلی به شــبکه نیــز در این مدت 
افزایش داشته است اما امسال سرما زودتر آغاز شده و شاهد افزایش 
مصرف هســتیم. وزیر نفت یکی از مشکلات کشور را ظرفیت پایین 
انتقال ســوخت به مناطق سردسیر کشور عنوان کرد و اظهار داشت: 
با توجه به محدودیت شبکه های انتقال اعم از خط لوله، ناوگان ریلی 
و حمل و نقل جاده ای برای رســاندن ســوخت لازم به نیروگاه های 
شمال کشور که مناطق سردسیر هستند، در تنگنا هستیم و جلسات 

متعددی برای حل این مشکل برگزار کرده ایم.
در پایان جلســه مقرر شــد که وزارت نیرو گزارش جامع و دقیقی از 
بحران انرژی و تنگناهای وزارت نیرو در تأمین ســوخت نیروگاه ها به 
رئیس جمهور ارائه دهند و ضمن ارائه پیشنهاداتی به جلسه سران قوا 

تصمیمات لازم در سطح کلان اتخاذ شود.

رئیس جمهور اعلام کرد:

لزوم آغاز نهضت صرفه جویی در کشور
یارانه پردرآمدها این ماه حذف نمی شود

مهر- ســازمان هدفمندســازی یارانه ها اعلام کرد،  یارانه 
کمک معیشــتی مرحله ۱65 مربوط به آبان ماه ۱۴0۳به 
حســاب ۱0 میلیون و ۱5۱ هزار و 7۲۸ سرپرست خانوار 
دهک های اول تا ســوم در سراســر کشور واریز شد و قابل 

برداشت است.
 یارانــه مرحله ۱65 به مبلغ ۱۱ هزار و ۱۳۱ میلیارد تومان 
بر اســاس دهک بندی اعلامی از سوی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی، بــه ازای ۲7 میلیون و ۸۳0 هزار و 6۳ نفر 
در دهک های اول تا سوم توسط ۲۸ بانک عامل در سراسر 

کشور واریز و قابل برداشت است
طیبه حســینی، ســخنگوی ســازمان هدفمندی یارانه ها 
گفت: تصویــب و ابلاغ آئین نامه حــذف یارانه پردرآمدها 
پس از دهک بندی مشخص شده در آبان ماه صورت گرفته 
 اســت، بنابراین یارانه این ماه طبق روال ســابق پرداخت 

خواهد شد.
 سخنگوی سازمان هدفمندسازی یارانه ها در رابطه با اینکه 
چرا هنوز یارانه آبان ماه به حســاب خانوارها واریز نشــده 
اســت، گفت: به محض واریز یارانه ها، اطلاع رسانی در این 

زمینه صورت خواهد گرفت.
وی در رابطــه با احتمال حذف یارانه پردرآمدها به موجب 
آئیــن نامه حذف یارانــه این گروه درآمــدی، تأکید کرد: 
با توجه بــه اینکه تصویب و ابلاغ آئیــن نامه حذف یارانه 
پردرآمدها پس از دهک بندی مشــخص شده در آبان ماه 
صورت گرفت، دهک بندی اعلامی این ماه، بر اساس روال 

سابق انجام خواهد شد نه آئین نامه ابلاغی اخیر.

رشد ۲۰ درصدی گازگرفتگی در پاییز 
تسنیم- سخنگوی سازمان اورژانــس کشــور با اشاره به 
افزایــش ۲0 درصدی موارد گازگرفتگی در پاییز امســال 
نسبت به سال گذشته، اسامی استان هایی با بیشترین آمار 

مسمومیت با گاز مونوکسید کربن را اعلام کرد.
بابک یکتاپرســت از رشــد ۲0 درصدی مسمومیت با گاز 
مونوکســید کربن در پاییز امســال خبر داد و اظهار کرد: 
از ابتدای مهرماه تــا ۲۳ آبان ۱۴0۳ تعداد 66۳ نفر دچار 
مســمومیت با گاز کربن مونوکسید در کشور شده اند که از 
این تعداد ۲۲ نفر فوت کرده اند، ۴۹۲ نفر به مراکز درمانی 

اعزام و ۱۴۹ نفر در محل حادثه درمان شده اند.
وی افزود: با وجــود افزایش میزان مســمومیت ها، تعداد 
 فوتی ها نسبت به بازه زمانی مشابه در سال گذشته ۱۴ درصد

کاهش داشته است.
یکتاپرســت ادامه داد: بیشترین آمار گازگرفتگی در کشور 
مربوط به اســتان های ســمنان با ۹۳ نفر خراسان رضوی 
بــا 6۲ نفــر و مرکزی با 55 نفــر بوده اســت، همچنین 
بیشترین فوتی ها در استان های مرکزی، کردستان، تهران 

و آذربایجان غربی بوده است.
ســخنگوی سازمان اورژانس کشور با بیان اینکه 5۱ درصد 
از افراد دچار مســمومیت با مونوکسید کربن مرد بوده اند، 
بیــان کرد: ۴6 درصد از مســمومین خانــم و ۳درصد نیز 

کودکان کمتر از 5 سال بوده اند.

ایســنا- ســیدعباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی در 
خصــوص فعالیت  کانون های فرهنگی و هنری مســاجد گفت:  تعداد 
قابل توجهی از کانون  فرهنگی هنری برای اهل سنت است و کانون ها 
توانســته اند خط ارتباطی با اهل ســنت ایجاد کنند. به دلیل همین 
ویژگی ها باید به کانون ها نگاه فرصت محور داشــته باشیم و با عمق 
و امتداد بخشــیدن به این فرصت، استفاده حداکثری کنیم. کانون ها 
در زمان تاســیس بــرای کمک به رونق مســاجد و ارتباط با جوانان 
و نوجوانان تشــکیل شــد. باید با اســتفاده از ظرفیت کانون ها برای 
پررونق تر شــدن مساجد تلاش بیشــتری کنیم. صالحی در نشست 
شورای سیاســت گذاری کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور با 
تســلیت شهادت حضرت زهرا )س( گفت: از آقای خداداده به واسطه 
زحماتی که در این دو سال کشیدند تشکر می کنم. وی با بیان اینکه 
کانون های فرهنگی هنری مســاجد فرصت هــای قابل توجهی دارند، 
گفت: به واســطه  اینکه در گذشــته با کانون فرهنگی هنری مساجد 
آشــنایی دارم )و در همان زمان، اساسنامه کانون ها تدوین و مشکل 
ثبات ســاختاری که یکی از مســائل مهم کانون های فرهنگی هنری 
مســاجد بود برطرف شد( برهمین اســاس معتقد هستم فرصت های 
متعددی در کانون ها وجود دارد که ارزشــمند اســت. صالحی ضمن 
اشــاره به کانون های فرهنگی هنری شهری، روســتایی و عشایری، 
تصریــح کرد: اولیــن ویژگــی کانون های فرهنگی هنری مســاجد، 
شــبکه گسترده آنها در سراسر کشــور است که برای توجه بیشتر به 
فرهنگ، دین و مناســک دینی فرصت اســت. تنوع فعالیتی کانون ها 
در نوع خود خاص اســت و شامل امور گســترده ای از جمله مسائل 
 دینی، احکام، اخلاق، قرآن کریم، عترت، فرهنگ، کتاب، رســانه و... 

 اســت.وی با بیــان اینکه کانون هــای فرهنگی هنری مســاجد در 
زمینــه نوآوری، کارآفرینی، فــن آوری و عرصه های اجتماعی فعالیت 
دارد، تأکید کرد: کانون های فرهنگی هنری مســاجد ذیل شاخه های 
متعددی از جمله ســرود، نمایش، فیلم و هنرهای تجســمی فعالیت 
دارند. کتابخانه های مساجد فرصتی ارزشمند به شمار می روند چراکه 
کتاب کانونِ محوری در حوزه فعالیت های فرهنگی است و کانون های 
فرهنگی هنری در این حوزه نیز فعالیت قابل توجهی دارند. از طرفی 
تعداد مرتبطین با کانون های فرهنگی هنری موجب شــده اســت  تا 
شبکه ای فرهنگی شــکل گیرد. وی در ادامه به فعالیت اهل سنت در 
کانون های فرهنگی هنری مســاجد اشــاره کرد و گفت: تعداد قابل 
توجهی از کانون  فرهنگی هنری برای اهل ســنت اســت و کانون ها 
توانســته اند خط ارتباطی با اهل ســنت ایجاد کنند. به دلیل همین 
ویژگی ها باید به کانون ها نگاه فرصت محور داشــته باشیم و با عمق و 

امتداد بخشیدن به این فرصت، استفاده حداکثری کنیم.
صالحی با تأکید بر اینکــه باید کانون های فعال، فعال تر و کانون های 
نیمه فعال نیز از وضعیت فعلی خارج و فعال شوند، تصریح کرد: لازم 
اســت که دائماً از فعالیت های کانون های فرهنگی و هنری مســاجد 
کشور کیفیت سنجی کنیم تا مشخص شود چه میزان در تحقق هدف 

اصلی  خود موفق بوده اند.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با بیان اینکه باید بررســی کنیم تا 
دریابیم چطور می شود حدود ۲5 هزار کانون فرهنگی هنری مساجد 
تغییر اساســی کمی و کیفی پیدا کننــد، گفت: هم افزایی کانون ها با 
دیگر مراکــز فرهنگی و دینی )که می توانند در تحقق هدف کانون ها 
کمــک کنند( باید در دســتور کار قــرار گیرد، از طرفــی هم افزایی 

حداکثری با ســایر اجزای وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز الزامی 
گریزناپذیر است.

در این جلســه علاوه بر وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، حجت الاسلام 
ســیدمهدی خاموشــی، رئیــس ســازمان اوقــاف و امــور خیریه، 
حجت الاســلام محمــد قمــی، رئیس ســازمان تبلیغات اســلامی، 
حجت الاسلام والمسلمین محمدجواد حاج علی اکبری، رئیس شورای 
سیاســتگذاری ائمه جمعه، حجت الاســلام حســین محمدابراهیم، 
رئیس مرکز رسیدگی به امور مساجد، حجت الاسلام کمال خداداده، 
رئیس ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی و هنری مساجد کشور و 
همچنیــن نماینده وزیر آموزش و پرورش، نماینده وزیر ورزش و امور 

جوانان و نماینده شهردار تهران حضور داشتند.
در این نشســت گزارشــی از اقدامات دو ســال اخیر کانون فرهنگی 
هنری مساجد کشــور ارائه و راهکارهای افزایش بهره وری کانون های 

فرهنگی و هنری به بحث گذاشته شد.

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

 باید به کانون های فرهنگی هنری مساجد نگاه فرصت محور داشته باشیم

صفحه3

استان فارس و سه جشنواره انار

پرتعداد، اما کم دستاورد 



 

 

ایسنا- محمد اســامی، رئیس سازمان انرژی 
اتمــی، محمد اســامی گفــت: امــروز از فاز 
تحقیقات عبور کرده و وارد فاز صنعتی شده ایم.

 اسامی در مراســم افتتاحیه کارخانه فرآوری 
و آلودگی زدایی خشکبار با تسلیت ایام فاطمیه 
گفت: مهم این است که چرخه فعالیت و فرایند 
خاقیت و نوآوری بتواند حل مسئله انجام دهد 
و نیازهای کشــور را پاســخگو باشد. وی افزود: 
امــروز با تاش همــکاران ما از فــاز تحقیقات 
عبور و وارد فاز صنعتی شــده ایم که این یکی 
از اهداف بوده اســت. اســامی با تشکر از همه 
دست اندرکاران در دستیابی به فناوری پاسما 
اظهــار کرد: این یک گام اساســی و یک نقطه 

آغاز اســت تا عماً برای جلوگیری از آسیب ها 
گشایش ایجاد شــود و هچنین گشایشی برای 

فعالان این حوزه در بخش صادرات باشد.
رئیس ســازمان انــرژی اتمــی در ادامه گفت: 
امیدواریم این نقطه آغاز به حق این ایام فاطمیه 
برکت داشــته باشــد و فعالان این حوزه از آن 
استقبال عملی داشته باشند تا ما نیز بتوانیم آن 

را گسترش دهیم و پایدار کنیم.
 اســامی در ابتدای این مراســم از مسئولان و
دســت اندرکاران صنعت پاسما در رفسنجان با 

اهدای لوح تقدیر، تشکر کرد.
رئیس سازمان انرژی اتمی در پایان این مراسم 
در جمع خبرنگاران  از راه اندازی و افتتاح چهار 
مرکز فرآوری خشــکبار و محصولات کشاورزی 
با فناوری پاســما در روزها، هفته ها و ماه های 
آینده خبر داد و گفت این مراکز در استان های 

گیان، خوزســتان، خراســان رضوی و اردبیل 
افتتاح خواهند شد. غامرضا نوری قزلجه، وزیر 
جهاد کشــاورزی نیز در مراســم افتتاح اولین 
کارخانه فــرآوری و آلودگی زدایی از خشــکبار 
بر پایه فناوری پاســما،  پسته را یک محصول 
استراتژیک برای کشور دانست و گفت: براساس 
آمــار تولیدات کشــاورزی کشــور، محصولات 
کشــاورزی کشور ما در دنیا سالم ترین محصول 
هســتند. وی افزود: جایگاه اســتان کرمان در 
تولید پســته کاماً مشخص اســت و میانگین 
تولید در این استان نسبت به میانگین کشوری 
۲۵درصد بیشــتر اســت. وزیر جهاد کشاورزی 
گفت: یکی از برنامه های ما اصاح باغات اســت. 
محدودیت آب یکی از مســائلی است که اذیت 
کننده اســت اما جزو وظایف فنی ماست و در 
حال پیگیری آن برای مصرف بهینه آب هستیم.

یکشنبه 1403/08/27      سیاسی2

 ایرنا - ســفارت ایــران در آلمان در اطاعیه ای 
اعام کرد کــه از تاریخ ۲۸ آبــان ۱۴۰۳تمامی 
خدمات کنسولی که پیشتر در سه سرکنسولگری 
ایــران در فرانکفورت، هامبــورگ و مونیــخ ارائه 
می شد، در ســفارت جمهوری اسامی ایران در 

برلین متمرکز خواهد بود.
در بخشــی از اطاعیه ســفارت ایران در آلمان 
خطاب به ایرانیان مقیم این کشــور آمده است: 
» پیــرو اطاعیــه قبلی، بدین وســیله به اطاع 
می رســاند که از تاریخ ۲۸ آبــان ۱۴۰۳، تمامی 
خدمات کنسولی که پیشتر در سه سرکنسولگری 
جمهوری اسامی ایران در فرانکفورت، هامبورگ و 
مونیخ ارائه می شد، در سفارت جمهوری اسامی 
ایــران در برلین متمرکز خواهد بود. بر اســاس 
اطاعیه یاد شــده هموطنــان از تاریخ ۲۸ آبان 
۱۴۰۳ می تواننــد پس از دریافت کد رهگیری از 
سامانه میخک و نوبت گیری از سامانه نوبت دهی، 

برای انجام امور کنسولی به برلین مراجعه کنند. 
مراجعه به سفارت برای انجام امور کنسولی فقط 
با دریافــت نوبت امکان پذیر اســت. همچنین، 
ســفارت جمهوری اســامی ایران در برلین به 
منظــور رفاه حــال ایرانیان، با انتقــال و تکمیل 
سوابق کنســولی سه سرکنسولگری یاد شده، در 
حــال اتخاذ تدابیر و برنامه ریزی لازم برای انجام 
بخشی از امور کنسولی به صورت پستی است. لذا، 
تا اطاع رســانی دقیق در این خصوص از ارسال 
مدارک جهت انجام امور کنسولی از طریق پست 
خودداری کنند. در این بیانیه تصریح شده است 
که با توجه به تأکیــد  وزیر امور خارجه ایران بر 
اهمیت ارائه خدمات کنسولی به هموطنان، سایر 
نمایندگی های ایران در اروپا به ویژه کشــورهای 
همجوار آلمان نیز آماده رسیدگی به امور کنسولی 
هموطنــان مقیم آلمان در چارچــوب امکانات و 

مقدورات خواهند بود.

رئیس سازمان انرژی اتمی: 

ازفازتحقیقاتعبورکردهایم
۴مرکزفرآوریپلاسماییدیگردرکشورافتتاحمیشود

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام تأکید کرد:

ضرورتتدوینسندیبرایتوسعهواستفادهاز»هوشمصنوعی«

معاون پارلمانی رئیس جمهور:

لایحهمعاهدهانتقالبینالمللیزندانیانبینایرانومالزیتقدیممجلسشد

اطلاعیه جدید سفارت ایران در آلمان خطاب به ایرانیان مقیم این کشور؛
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رئیس مجلس شورای اسلامی:

طرفدارسرمایهگذاریخارجیهستم
باوضعفعلیبورسنمیتوانیماعتمادمردمراجلبکنیم

باشگاه خبرنگاران- محمدباقر قالیباف،رئیس 
مجلس شورای اسامی در همایش تأمین مالی 
تولید از بنگاه داری به بنگاه ســازی که با حضور 
عبدالناصــر همتی، وزیر اقتصــاد و محمدرضا 
فرزین، رئیس بانک مرکزی برگزار شــد،گفت: 
باید روشن کنیم ادبیات تسهیات بانکی را کجا 
به وجود آورد و کجای قانون ادبیات تســهیات 

بانکی وجود دارد.
وی اظهار کــرد: من مدیر اجرایی بودم و خیلی 
وقت ها ما سفید های بین دو خط را می خوانیم؛ 

تسهیات تکلیفی در بین آن دو خط است.
رئیــس مجلس بیــان کرد: یک فشــاری روی 
سیســتم بانکی است که تبعاتی درست می کند 
که هر چه داد می زنید زورتان به دســتگاه های 

دولتی نمی رسد.
قالیباف ادامه داد: تسهیات تکلیفی یک جا در 
تبصــره ۸ بودجه ۱۴۰۳ برای یارانه گندم گفته 
شده است و جای دیگر هم نیست، اما تسهیات 
تکلیفی تابلوی دوســتان در بانک است و شما با 
نسخه توجیه المسائل از آن شانه خالی می کنید 

و رد می شوید.
سرمایهگذاریها در دولتی بانکهای نقش 

۹۲درصداست
رئیس قوه مقننه تصریح کرد: وقتی تورم وجود 
دارد و می گوییم فان پروزه را ستاره دار کردیم 
قیمت تمام شده آن بالای ۴۰ درصد خواهد شد 
و بانک و بازار ســرمایه می خواهد از آن دربیاید 
که امــکان ندارد لذا باید با هــم حرف بزنیم و 

مسائل را حل کنیم.
وی گفــت: ما در ابتدا باید اعتبارســنجی کنیم 
و بانک مثل یک شــرکت اداره شود، چون سود 
و زیان دارد. اولین وظیفه به دوش بانک اســت 
و باید اعتبارســنجی کند و باید به فعالیتی پول 
بدهد که مولد است لذا باید پرسید واقعاً مسکن 

مولد نیست؟ اگر نیست چرا در کار بنگاهی دائم 
می سازید پس پول دارد دلیلش هم روشن است، 
چون می خواهید جا هایی را جبران کنید و شما 
تورم را نفله کنید، اما هرچه به شــما می گوییم 
بنگاه داری نکنید باز بنگاه داری می کنید و با آن 

می خواهید تورم را جبران کنید.
بایدازدورباطلخارجشویم

رئیس مجلــس بیان کرد: بانک تــورم را تولید 
می کنــد و بعد می خواهند تورم را حل کنند لذا 

باید از آن بیرون بیاییم.
وی افزود: به عنوان یک بچــه رزمنده می گویم 
که پیشــتازان عرصه شمایید و باید از دور باطل 
خارج شویم. این دور باطل سرمایه ای برای ما از 
خارج نیاورده است و می دانید چه حجمی از ارز 
از کشور خارج می شــود، چون هم پول می رود 
و هم شــرکت های مشاوره و هم ساخت وساز ما 
می رود همچنین نیروی انسانی ما به جایی دیگر 

می رود.
قالیباف اظهار کرد: اینها که بی اعتمادند و پول را 
تبدیل به دارایی ثابت مثل طا و ارز کردند و آن 
را حبس کردند کافی است اعتمادسازی کنیم تا 
آنهــا را آزاد کنند، چون با این بورس نمی توانیم 
اعتماد مردم را جلب بیاوریم و باید بازار سرمایه 
را درســت کنیم که شما می توانید درست کنید 
البته کار سختی اســت، اما در فرهنگ قرآنی و 
اهــل بیت )ع( داریم که بــا فضیلت ترین کار ها 
سخت ترین کارهاســت چراکه کار آسان، آسان 
اســت و و امروز رسالت جدی به دوش تک تک 

شماست.
رئیس قوه مقننه با بیان اینکه شــما فرماندهان 
و بزرگان این عرصه در جلوی میدان مبارزه در 
خلق ثروت ارزش ها هســتید، تصریح کرد: اگر 
بنگاه را به ســه دسته تقســیم کنیم یک دسته 
بعــد از تحــولات بانکی در دهه شــصت مثل 

بانکــداری بدون ربا به وجود آمــد؛ بعد از دفاع 
مقدس در مازندران بــودم، چون بعد جنگ به 
این مباحث عاقه مند بودم و این مســائل خود 

را نشان می داد.
وی اظهار کرد: یک بخش ســرمایه گذاری هایی 
بود کــه در دهه هفتاد اتفاق افتــاد مثاً کاری 
که بانک ســپه در فولاد انجــام داد. یک وقتی 
بــه بانک هــای خصوصــی رفتــم و در بانک 
پاســاردگاد، میدکو را داشــتند که نشــان داد 
یــک بانک خصوصــی زنجیره ای ایجــاد کرده 
و بنــگاه داری می کنــد کــه اینها نمونــه ای از 
 بنگاه ســازی ما در دهه هفتاد بود که الگو های 

موفقی بودند. 
رئیس قوه مقننه بیان کرد: یک ســری بنگاه ها 
قهــری هســتند و در وســط راه بــه مجموعه 
بانک ها وارد شــدند. در برنامه هست که اینها را 
باید واگذار کنیم، امــا به کجا واگذار کنیم؟ در 
زمانی که به اوج حرف های سیاســی می رسیم 
بنگاه واگذار شــده سی ســال قبل را نبش قبر 

می کنیم ببینیم در ســی سال پیش چه اتفاقی 
افتاده است. 

قالیبــاف گفت: هفت تپه در آخر چه شــد؟ ما 
خودمان تصمیم گرفتیم که سهم بانک ها چقدر 
باشــد و اگر می توانند سرمایه گذاری کنند یا نه. 
دوستان در اســتان ها یک نگاه و در تهران یک 

نگاه دارند. 
بندهجزومنتقدینبانکهابودموهستم

رئیس مجلس بیان کرد: حدود سه هفته قبل در 
جلســه سران قوا تمام وقت جلسه بر سر همین 
بی اعتمــادی از دو جهت گذشــت یکی اینکه 
شــجاعت را از مدیران برای فروش گرفتیم که 
چرا به این قیمــت فروختی و از آن طرف برای 

کسی که خریده بی اعتمادی ایجاد می کنیم. 
وی ادامه داد: از مســیر خصوصی ســازی مطلع 

هستم. 
ما بــرای مولدســازی تاش کردیــم تا فروش 
غیرمولد ها که در امکانات دولتی مســیر پرپیچ 
و خمــی برای فروختن اســت و در ســه دهه 

گذشته شــکل گرفته که ما می گوییم هر شش 
ماه بررسی کنید، اما هنوز خرید و فروش نشده 

می گوییم کارشناسی شود.
قالیباف اظهار کرد: جمع بندی جلســه ســران 
قوا را بــه اطاع عموم می رســانیم. این اعتماد 
و شــجاعت را به مردم برخواهیم برگرداند و با 
تمام وجود پای کار هستیم؛ اینکه به چه کسی 

بفروشیم نیازمند ابزار های مالی است.
وی ادامــه داد: قانون تأمین مالی اباغ شــده و 
حــدود ۳۶ الی ۳۷ مــاده دارد، اما آئین نامه آن 
نوشته نشــده اســت و جایی که آیین نامه هم 

نبوده عمل نشده است.
بایدبهبانکهاکمککنیم

رئیس مجلس بیان کرد: باورمان این اســت که 
تورم موضوع اصلی و اساسی است و ما می توانیم 
با برگرداندن اعتبار بــه بانک مرکزی و نظارت 
قــوی در آن و نظارت و کمک بــه بانک ها آن 
را حــل کنیم البته در مجلــس به عنوان منتقد 
بانک ها هســتم، اما باور قلبی من این است باید 
به بانک ها برای تورم کمک کنیم تا از این مسیر 

بیرون بیایند.
قالیبــاف بیان کرد: تولید و پیشــرفت به همت 
بانک ها انجام می شود چه دولتی و خصوصی لذا 
خواهش می کنم برنامــه هفتم را مطالعه کنید، 
چون همه حرف هایی که در اینجا گفته شد در 
برنامه هفتم نوشــته شده و موضوعات اقتصادی 

از افتخارات برنامه هفتم است. 
وی با بیان اینکه با ایســتادن و حرکت نکردن 
عیب معلوم نمی شــود، اظهار کــرد: خدمت به 
شهدا، امام راحل و رهبر انقاب در گروی اصاح 

مسائل اقتصادی که باید انجام دهیم.
در پایان این مراســم از تمبــر یادبود همایش 
تأمین مالی تولید از بنگاه داری به بنگاه ســازی 

رونمایی شد.

محکومیتآمریکابهپرداخت۴۸میلیارددلار
غرامتبهخانواهشهدایمدافعحرم

باشــگاه خبرنگاران- دادگاه رسیدگی به شــکایت خانواده شهدای 
مدافــع حرم، آمریکا را بــه پرداخت ۴۸ میلیــارد و ۸۶۰ میلیون دلار 

غرامت محکوم کرد.
رأی دادگاه رســیدگی به دادخواهی ۷۰۰ نفر از خانواده های شــهدای 
مدافع حرم علیه دولت تروریســت آمریکا در حمایت علنی از گروه های 
تروریســتی و تکفیــری با حضــور خانواده های شــهدای مدافع حرم، 
 ســهراب علی شــمخانی، معاون حقوقی ســپاه و جمعی از حقوقدانان 

قرائت شد.
دادگاه رسیدگی به دادخواهی ۷۰۰ نفر از خانواده های شهدای مدافع حرم 
علیه دولت تروریســت آمریکا در حمایت علنی از گروه های تروریستی و 
تکفیری پس از برگزاری دو جلسه در شعبه ۵۵ دادگاه حقوقی ویژه روابط 
بین الملل تهران به ریاست قاضی مجید حسین زاده صادر شده است. این 

پرونده شامل ۳۸ وکیل از ۲۷ استان است.

با صدور حکمی از سوی پزشکیان؛
رئیسدفتربازرسیویژهرئیسجمهورمنصوبشد

ایرنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در حکمی مصطفی مولوی را به 
سمت رئیس دفتر بازرسی ویژه رئیس جمهور منصوب کرد.

پزشــکیان در حکم انتصاب مصطفــی مولوی به ســمت رئیس دفتر 
بازرســی ویژه رئیس جمهور آورده اســت: نظر به اهمیت اصل نظارت 
و بازرســی در انجــام صحیح وظایــف قانونی دســتگاه های اجرایی و 
ضرورت نظــارت هدایت گــر و پیشــگیرانه در جهت ارتقــای کمی و 
کیفی ســطح خدمات رســانی بــه ملت شــریف ایران و بــا عنایت به 
 مراتب تعهد، شایســتگی و سوابق ارزشــمند جناب عالی، به این سمت 

منصوب می شوید.

واکنشوزارتخارجهبهادعای
دیدارایلانماسکونمایندهایراندرنیویورک

ایرنا- سخنگوی وزارت خارجه گفت: دیدار ایان ماسک و نماینده دائم 
ایران در نیویورک تکذیب می شود.

ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص ادعای مطرح شده در برخی 
رسانه های آمریکایی درباره دیدار ایان ماسک با نماینده دائم جمهوری 
اسامی  ایران در نیویورک، ضمن تکذیب قاطع انجام چنین دیداری، از 
فضاسازی  گستره رسانه های آمریکایی در این خصوص ابراز تعجب کرد.

دستور کار کمیسیون های تخصصی مجلس؛
۵وزیردولتبرایپاسخبهسؤالاتنمایندگان

بهمجلسمیروند

ایســنا- ۵ وزیر دولت چهاردهم برای پاسخ به سؤالات نمایندگان در 
کمیسیون های تخصصی مجلس حضور پیدا می کنند.

جلسات کمیســیون های تخصصی مجلس در هفته جاری به شرح زیر 
تشکیل می شود:

کمیسیون اصل ۹۰ در جلسه ای با حضور معاون حقوقی و معاون پارلمانی 
رئیس جمهور به بررســی انتصابات مغایر با قانون نحوه انتصاب اشخاص 
در مشاغل حساس می پردازد. بررســی نحوه تاثیر معدل دانش آموزان 
دوره متوسط دوم در سنجش و پذیرش دانشگاه ها و موسسات آموزش 
عالی در دستور کمیسیون آموزش و تحقیقات قرار دارد. رئیس سازمان 
تأمیــن اجتماعی برای ارائه گزارش درخصوص اجرای متناسب ســازی 

حقوق بازنشستگان به کمیسیون اجتماعی می رود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در کمیسیون اجتماعی، وزیر اقتصاد در 
کمیسیون اقتصادی، وزیر نفت در کمیسیون انرژی، وزیر راه وشهرسازی 
در کمیســیون عمران و وزیر کشــاورزی در کمیســیون کشاورزی به 

سؤالات نمایندگان پاسخ می دهند.
رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران در کمیســیون بهداشت و درمان 
درخصوص آخرین وضعیت بهداشت و درمان جانبازان و خانواده شهدا 
و ایثارگــران گزارش خواهد داد. وزیر صمت نیز در کمیســیون صنایع 
به ارائه گزارشــی درخصوص حوزه تنظیم بازار و تأمین و تخصیص ارز 

می پردازد.

واکنشایرانبهواهمهازترورترامپ

مهــر- نمایندگی دائم ایران در ســازمان ملل اعــام کرد: جمهوری 
اسامی  ایران از سال ها قبل اعام کرده که موضوع ترور شهید سلیمانی 

را از طریق مراجع حقوقی و قضایی دنبال می کند.
نمایندگی دائم ایران در ســازمان ملل در پاســخ به ســؤال رسانه های 
آمریکایــی پیرامــون ارائه »تضمین هــای کتبی مبنی بــر عدم وجود 
برنامه ای برای ترور ترامپ«، اعام کــرد: ما راجع به جزئیات پیام های 
رســمی  که میان دو کشور تبادل می شــود در سطح عمومی  اظهارنظر 

نمی کنیم. 
جمهوری اســامی  ایران از ســال ها قبل اعام کــرده که موضوع ترور 
شــهید ســلیمانی را از طریق مراجع حقوقی و قضایی دنبال می کند و 

پایبندی کامل به اصول شناخته شده حقوق بین الملل دارد.

مجلس  اجتماعی  کمیســیون  رئیس  باشگاه خبرنگاران- 
گفت: در کمیســیون اجتماعی مقرر شــد که پنج شــنبه ها 
در سراســر کشــور همانند تهران تعطیل باشد. بابایی گفت: 
درخصــوص ســاعات کاری ادارات، دولت پیشــنهاد کاهش 
ســاعات کاری از ۴۴ ساعت به ۴۰ ســاعت در هفته را داده 
بود که هدف از این کاهش ســاعات، بهبود بهره وری و ایجاد 
تعادل میان زندگی کاری و خصوصی کارگران است. البته این 
پیشنهاد نیز با ایرادات و سؤالاتی از سوی بخش های مختلف 
روبه رو شــده اســت و هنوز به مرحله نهایی تصویب نرسیده 

اســت. در نهایت، دولــت در حال انجام مطالعــات میدانی و 
بررسی تجربیات کشور های دیگر برای تنظیم دقیق تر قوانین 
کار اســت. طرحی در کمیســیون اجتماعی در دست تدوین 
اســت که به گفته برخی نماینــدگان، می تواند اثرات مثبتی 
در بهبود وضعیت نیروی کار و بازار کار کشــور داشته باشد. 
در مورد تغییر تعطیات آخر هفته و ســاعات کاری، یکی از 
مســائل مهم این است که قانون اساســی جمهوری اسامی 
ایران، تنها روز جمعه را به عنوان تعطیلی رسمی اعام کرده 
است. بنابراین، تغییر تعطیات به روز های شنبه یا پنجشنبه 

با محدودیت هایی روبه رو اســت، چرا کــه طبق قانون، تغییر 
تعطیات رســمی به تغییر در قانون اساسی نیاز دارد. در این 
راســتا، شــورای نگهبان تأکید دارد که دولت تنها می تواند 
ساعات کاری را مدیریت کرده و تعطیات رسمی را تنها برای 
روز جمعه اعام کند. با این حال، دولت در تاش اســت تا با 
مدیریت ســاعات کاری، برخی تغییرات را در ســاعات کاری 
در روز های پنجشــنبه و شنبه اعمال کند. در حال حاضر، در 
پایتخت، پنجشنبه ها تعطیل است، اما در سایر استان ها، این 
تغییرات به تصویب نرســیده است. البته، دیوان عدالت اداری 

در برخــی موارد، تغییرات را ابطال کرده اســت، اما قانون به 
دولت اجازه می دهد که ســاعات کاری را برای پایتخت تغییر 
دهد. به این ترتیب، تغییرات تعطیات در تهران می تواند رخ 
دهد، اما این تغییرات در ســطح کشــور و به طور رسمی به 

تعطیلی پنجشنبه ها نخواهد رسید. 
این لایحه در نهایت به کمیسیون اجتماعی بازگشت و ما نیز 
۴۰ ســاعت کار اداری را در شنبه تا چهارشنبه تعریف کردیم 
و مقرر شــد که پنج شنبه ها در سراســر کشور همانند تهران 

تعطیل باشد.

لایحهتعطیلیپنجشنبههادرمراحلپایانیتصویبقراردارد

ایســنا- صادق آملــی لاریجانــی، رئیس مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام بر تدوین ســندی جامع 
به مثابه یک سیاســت کلی برای توسعه و استفاده 
از »هوش مصنوعی« و »علوم شــناختی« در کشور 
تأکید کرد. لاریجانی در دیدار جمعی از اســتادان و 

اعضای انجمن علوم شــناختی با تقدیر از اقدامات 
ســیدکمال خرازی و همکارانش در این انجمن، بر 
ضرورت پرداختن به مباحث این شــاخه از علوم در 

کشور تأکید کرد.
رئیــس مجمع تشــخیص مصلحت نظام با اشــاره 
به نیاز کشــور به مباحث نــو در حکمرانی و فضای 
عمومــی جامعه، گفت: تدوین ســندی جامع نظیر 
یک سیاست کلی برای توسعه و استفاده از »هوش 
مصنوعی« و »علوم شــناختی« که بر اســاس آن 
مجلس و دولت بتوانند راه را برای پژوهش استادان 
و نخبــگان و بکارگیری دســتاوردهای علمی آنان 

هموار کنند، ضرورت دارد.
آملی لاریجانی ادامه داد: نیازمند تعامل دانشــگاه 
و حوزه برای دســتیابی به دیدگاه  اسامی در برابر 
نگاه فیزیکالی پــاره ای از متفکران غربی به موضوع 

ذهن هســتیم؛ البته اینکه برخــی معتقدند هر چه 
غربی ها گفته اند، غلط است و باید پاسخ داد، سخنی 
غیرواقعــی و غیرمنصفانه اســت. خداوند برای هر 
تاشــی، حتی دنیوی، آثاری قرار داده است. گاهی 
اندیشمندان غربی، اســتدلال هایی دارند که پاسخ 

شبهات دیگر متفکران غربی است.
وی یادآور شــد: اما در مقابــل نباید فراموش کنیم 
تمدن ایرانی اســامی چشــمه جوشــانی در این 
زمینه ها است. آیات و روایات و فکر فلسفی عرفانی 
دریایــی از معارف در اختیار قــرار داده اند. باید به 
معارف قرآنی و روایــات خودمان توجه کنیم. آرای 
فاســفه اســامی و آثار عارفان ما در باب معرفت 
نفس، بسیار ارزشمند است و حرف های شنیدنی و 
راهگشا برای جهان امروز و از جمله در فلسفه علوم 

شناختی دارد.

ایسنا- شهرام دبیری، معاون رئیس 
جمهور در امور مجلس از ارائه لایحه 
معاهده بین دولت جمهوری اسامی 
 ایران و دولت مالزی در زمینه انتقال

بین المللی زندانیان خبر داد.
 دبیــری درباره ضرورت ارســال این 
گســترش  منظور  به  گفــت:  لایحه 
همکاری هــای دوجانبــه بین دولت 

دولت  و  ایــران  اســامی  جمهوری 
مالــزی در زمینه اجــرای عدالت و 
انتقال زندانیان و تســهیل بازپروری 
زندانیان  بازگردانــدن  و  اجتماعــی 
به جامعه و تعیین شــرایط و فرایند 
انتقــال و تحویل زندانیــان تبعه دو 
کشــور دولت ایــن لایحــه را برای 
انجام تشریفات قانونی مربوط تقدیم 

مجلس شورای اسامی نموده است.
معاون پارلمانی رئیس جمهور افزود: 
هدف معاهده این است تا ضمن ارتقاء 
همکاری هــای حقوقی، فرصتی برای 
اتبــاع هر طرف که بــه علت ارتکاب 
جرم از آزادی خود محروم شــده اند 
فراهم شــود تا محکومیت هایشان را  

در کشورهای خود بگذرانند.

نوبت اول:1403/08/27سبحان
نوبت دوم:1403/08/28روزنما

شهرداري شیراز در نظر دارد اجرای عملیات تعمیر و مرمت لوله های آبهای 
سطحی و جلوگیری از آبگرفتگی محدوده تحت پوشش شهرداری منطقه 
هشت، را  از طریق برگزاری مناقصه عمومی در سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت ) ستاد ( با شــماره فراخوان 2003096688000865 اشخاص واجد 
شرایط واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید با مراجعه 
به آدرس WWW.Setadiran.ir  نســبت به دریافت اسناد مناقصه و 
تحویل آن اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی ، ثبت نام در سامانه 
مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضائ مجاز از سوی 
متقاضیان جهت شــرکت در مناقصه الزامی است. ضمناَ در صورت نیاز به 
اطلاعات بیشتر شماره تلفن: 07137362025 داخلی206 آماده پاسخ گویي 

مي باشد.
- مبلغ برآورد اولیه: 31/385/911/818 ریال

- مدت قرارداد: 4 ماه
1- شرایط شرکت کنندگان: کلیه اشخاص حقوقی می بایست دارای حداقل 
رتبه 5 در رشــته های ساختمان و ابنیه از ســازمان برنامه و بودجه دارای 

سابقه مشابه یا مرتبط با موضوع مناقصه با دستگاه های اجرایی میباشد. 
- محل انجام کار: شیراز- محدوده تحت پوشش شهرداری منطقه هشت

- مبلغ سپرده شــرکت در مناقصه 1/570/000/000 ریال به صورت ضمانت 
نامه بانکی یا فیش واریزی نقدی به حســاب ســپرده 100805504742 با 
شناسه واریز100977 نزد بانک شهر شعبه شهید چمران به نام شهرداری 

شیراز 
- تعدیل آحاد بهاء براساس بخشنامه شماره 101/173073 تاریخ 82/9/15 

سازمان برنامه و بودجه پرداخت خواهد شد.
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
- در زمان انعقاد قرارداد 5%  مبلغ پیشنهادی  بعنوان ضمانت حسن اجرای 

تعهدات بصورت ضمانت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ می گردد.
- آخرین مهلت دریافت )توزیع( اســناد: متقاضیان می توانند حداکثر تا 
ســاعت 13:00 روز شــنبه مورخ 1403/09/03 از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت نمایند.
- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه حداکثر 
تا ساعت 12:00 روز سه شنبه مورخ 1403/09/13 می باشد. شرکت کنندگان 
می بایست تا تاریخ مذکور سپرده شرکت در مناقصه را به صورت فیزیکی به 
آدرس شیراز بولوار زینبیه ابتدای خیابان آستانه دبیرخانه شهرداری منطقه 

هشت تحویل نمایند.
- تاریخ و محل بازگشــایی پاکات: روز سه شنبه  ســاعت  13:00  مورخ 
1403/09/13 در محل چهارراه خلدبرین، سالن اجتماعات شهرداری منطقه 

یک، طبقه سوم می باشد.
- مدت اعتبار پیشنهاد سه ماه از تاریخ ارائه پیشنهاد قیمت می باشد.

- هیچ گونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.
- بدیهي است هزینه آگهي به عهده برنده مناقصه خواهد بود.

-  شــهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار مي باشد در این صورت 
سپرده ها مسترد می گردد.

- شــرکت در مناقصه و ارائه پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 
شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است.
 - آگهــی و اطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریــق ســایت

 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.
- برنده مناقصه موظف به ثبت نام در سایت vendor.shiraz.ir می باشند.

- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز 
تماس : 1456  

شناسه آگهی:1828242

-1/مالف-ادارهکلارتباطاتواموربینالمللشهرداريشیراز

آگهيتجدیدمناقصهعمومي1۴03-111۹
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س : طاهره حیاتی
عک

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
شیراز خبر داد:

شروع عملیاتی توسعه ۱۱۰ کیلومتر فیبر شهری 
در کلان شهر شیراز

سازمان  رئیس  رئیسی،  حجت 
فناوری اطلاعــات و ارتباطات 
شهرداری شیراز گفت: قرارداد 
توسعه ۱۱۰کیلومتر  مشارکتی 
در  این کلان شهر  فیبر شهری 
راستای تکمیل رینگ ارتباطی 
و تقویــت پایدار شــبکه دوایر 
شهرداری، سامانه های ترافیکی 
و شــهری باهمــت و تــلاش 
منعقد  فاوا  ســازمان  کارکنان 

شد.
حجت رئیسی گفت: قرارداد مشارکتی توسعه ۱۱۰ کیلومتر فیبر شهری 
کلان شهر شیراز در راستای تکمیل رینگ ارتباطی و تقویت پایدار شبکه 
دوایر شهرداری، ســامانه های ترافیکی و شهری باهمت و تلاش کارکنان 

سازمان فاوا منعقد شد.
وی افزود: این پروژه باهدف ایجاد زیرساخت پایدار و توسعه شهر هوشمند 
جهت ارائه خدمات الکترونیک در دوایر شــهرداری و ســایر دستگاه های 

خدمت رسان شهری به شهروندان سومین حرم اهل بیت)ع( است.
رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری شیراز در ادامه بیان کرد: 
 شهرک های سعدی، گویم، میانرود و میدان میوه و تره بار مسیر ۱۱۰ کیلومتر

فیبر شــهری را شامل می شود که در حال حاضر فاز نخست آن از انتهای 
بلوار مدرس آغاز و تا میدان میوه و تره بار ادامه می یابد.

رئیســی گفت: در مســیر کلیه ســاختمان ها و دوایر شــهرداری نظیر 
اداره مطالعــات بحــران، ایســتگاه آتش نشــانی، پایانــه، ورزشــگاه و 
 بوستان ها به بســتر فیبر نوری متصل شــده و پیش بینی می شود طبق 
برنامه ریزی انجام شــده و با همکاری سایر دوایر شهرداری و دستگاه های 
شــهری تا پایان سال شاهد اجرای حدودا6۰ًکیلومتر در کلان شهر شیراز 

باشیم.

مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری:
نظارت بر بازار استان فارس 

در ۳ سطح بازرسی صورت می گیرد

مرتضی شریفی، مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس گفت: 
با توجه به اهمیت معیشــت مردم و تأکیدات استاندار فارس بر نظارت بر 
بازار، به منظور اثربخشــی بشتر، نظارت مســتمر بر بازار در ۳ سطح در 

استان صورت می گیرد.
مرتضی شریفی در حاشیه جلســه کمیسیون نظارت موضوع قانون نظام 
صنفی در اســتانداری فارس گفت: ســطح اول نظارت بر بازار در سطح 
اســتان، بازرســین اتحادیه ها هســتند که به صورت تخصصی نظارت را 

برعهده دارند.
وی ادامه داد: ســطح دوم نظارت بر بازار در استان فارس توسط اتاق های 
اصناف بر عملکرد اتحادیه ها و نظارت بر اعضای اتحادیه ها اســت و سطح 
سوم نظارت عالیه بازرســین اداره کل صنعت، معدن و تجارت و اداره کل 
جهادکشاورزی استان است که با همکاری بازرسین بسیج اصناف صورت 

می گیرد.
مدیــرکل هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری فارس افــزود: به منظور 
تنظیم بازار، کالاهای اساسی کالاهای برنج، گوشت قرمز گرم و منجمد و 

گوشت مرغ منجمد در سطح استان توزیع خواهد شد.
شریفی گفت: بدون شک با هر شــخصی که بخواهد با گران فروشی، کم 
فروش، احتکار و... در بازار و معیشت مردم خللی ایجاد کند برخورد قاطع 
صورت خواهد گرفت و از طریق مراجع قانونی از جمله تعزیرات حکومتی 

تحت پیگرد قرار خواهد گرفت.
وی ادامه داد: عموم مردم فارس می توانند از طریق ســامانه های ۱۲۴ و 
 ۰۷۱۳۲۱۷۲۰۲۰ و ۰۹6۳۰۰ هر گونه تخلف را در این زمینه ها گزارش دهند.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی فارس:
نقشی برای نهادها به منظور تربیت فرهنگی نوجوانان 

دیده نشده است
 محســن پاپری زارعی، رئیس 
برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان 
اســتان فــارس بیــان کــرد: 
بــرای فرهنگ ســازی و تربیت 
 فرهنگی در قشــر نوجوان رده
۱۲ تــا ۱۹ســال هیچ نقشــی 
مختلــف  نهادهــای  در 
 فرهنگی تعریف نشــده اســت.
پاپری زارعی در یکصد و چهل و 
هشتمین جلسه شورای فرهنگ 

عمومی  اســتان فارس که در سالن جلســات دفتر نماینده ولی فقیه در 
فارس برگزار شــد، بیان کرد: امروز بیشترین چالش های موجود در حوزه 

فرهنگی در رده سنی بین ۱۲تا ۱۹سال است. 
وی ادامه داد: برای فرهنگ ســازی در رده سنی ۱۲تا ۱۹سال هیچ نقشی 
برای آموزش و پرورش، حوزه هنری، کتابخانه ها و حوزه ورزشی تکلیف و 
تعریف نشــده است، در صورتی که این نهادها می توانند نقش بسزایی در 

تربیت فرهنگی قشر نوجوان داشته باشند. 
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان فارس تصریح کرد: نقشه 
مهندســی فرهنگی کشــور و استان یک نقشــه فرهنگی جامع است که 
تقســیم کارها و شرح وظایف مشخص شــده است، لذا می توان در همان 

راستا حرکت کرد تا تکالیف و اهداف مشخص شود.
دین باوری را ملاک کار قرار دهیم

محمد موذنی، رئیس دانشــگاه شیراز نیز در ادامه این نشست بیان کرد: 
کامل ترین و جامع ترین برنامه مهندســی فرهنگی، دین است. اگر تلاش 
داشته باشیم مردم را دین باور کنیم و فروع دین، اصول دین و اخلاقیات 
را محور قرار دهیم می توانیم به اهداف مورد نظر که تربیت انســان کامل 

است، برسیم.
موذنی ادامه داد: تمام اجزای مهندســی فرهنگی باید بخشی از مجموعه 
دین را پوشــش دهند، کارتون ها و فیلم ها  و... باید بتوانند بخشی از دین 

را ترویج کرده و آن را تقویت کنند.

با عوامل ضرب و شتم پرستاران در کازرون
 برخورد می شود

زهرا جمشــیدی، سرپرســت مدیریت خدمات پرســتاری دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز بر برخورد قاطع و قانونی با متجاوزان به پرستاران کازرون 

تأکید کرد.
 جمشــیدی در واکنش به ضرب و شتم پرستاران در بیمارستان ولی عصر 
 کازرون، گفت: تعدادی از پرستاران این بیمارستان، شامگاه پنج شنبه ۲۴ آبان

امسال توسط همراه یکی از بیماران مورد ضرب و شتم قرار گرفتند.
جمشــیدی با اشــاره به اینکه پرونده قضائی برای ضارب تشکیل شده و 
دســتگاه قضائی پیگیر ماجرا است، افزود: برخورد جدی و اعمال مجازات 
بــرای چنین افــرادی، درس عبرتی برای همه برهــم زنندگان امنیت و 

سلامت روانی جامعه باشد.
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براساس داده های مرکز آمار ایران، نرخ بیکاری 
در میان جمعیت ۱۵ســال و بیشــتر کشور در 
تابستان ســال جاری ۷/۵درصد محاسبه شده 
که نســبت به مدت مشــابه در ســال گذشته 
۰/۴درصد کاهش را نشــان می دهد. چند سالی 
است که اعلام می شــود نرخ بیکاری در استان 

فارس تک رقمی  است. 
اکنون این آمار به گواه منتشــر شــده صحیح 
اســت اما آن چیزی که جای کمی تعامل دارد 
این اســت که در بین اســتان های کشور رتبه 
فارس ۱۳ اســت و با 6/۷درصد تنها دو استان 

تا آمار میانگین کشور فاصله دارد. 
اینکه استان فارس به گواه مسئولان پیشین در 
احیای کارخانه ها فعال بوده را باید برســی کرد 
که این جایگاه چقدر مقرون آن تلاش ها است.

مرکز آمار ایران، طی گزارشــی شــاخص های 
کلان اقتصادی و اجتماعی کشور را منتشر کرد. 
ایــن مجموعه حاوی آخرین اطلاعات ســالانه، 
فصلی و ماهانه کشــور در زمینه های اقتصادی 
و اجتماعی اســت که بصورت ماهانه منتشــر 

می شود. 

گزارش حاضر براســاس داده های شاخص های 
کلان اقتصــادی و اجتماعی کشــور تــا آبان 
ماه ۱۴۰۳اســت و منابع اطلاعاتــی آن نتایج 
طرح هــای آمارگیری و محاســبات ملی مرکز 
آمار ایران و آمارهای ثبتی دستگاه های اجرایی 

است.
براســاس داده های مرکز آمار ایــران در پایان 
 تابستان امسال، نرخ بیکاری در جمعیت ۱۵ ساله 

و بیشتر در کشور به۷/۵درصد رسید که نسبت 
به فصل قبل )بهــار ۱۴۰۳( معادل ۰/۲درصد 

کاهش را نشان می دهد.
مطابــق این داده هــا، نرخ بیــکاری در مردان 
از 6/۲درصــد در بهــار ۱۴۰۳ به 6/۱درصد در 
تابستان رســید. در بخش زنان نیز از ۱۵درصد 
در بهار امسال به۱۴/۲ درصد در پایان تابستان 
رســید. همچنین در مناطق شــهری نیز، نرخ 

بیکاری از8/۵درصد در بهار امسال به8/۲درصد 
در تابســتان و در مناطق روســتایی این نرخ از 
۵/۳درصــد در بهار به ۵/۴درصد در تابســتان 

رسید.
ایــن در حالــی اســت که نــرخ بیــکاری در 
جمعیت ۱۵ســاله و بیش تر در مدت مشــابه 
سال قبل )تابســتان ۱۴۰۲( ۷/۹درصد در کل 
کشــور، در بخش مــردان 6/۳درصد، در بخش 
زنان۱۵/۴درصد، در مناطق شــهری8/8درصد 

و در مناطق روستایی۵درصد اعلام شده است.
 نرخ بیکاری در جمعیت ۱۸ تا ۳۵ ســال 

چقدر است؟
مطابــق داده های فصلــی مرکز آمــار ایران از 
شاخص های کلان اقتصادی-اجتماعی کشور در 
تابستان امسال، نرخ بیکاری در جمعیت ۱8 تا 
۳۵ سال کشــور از ۱۵درصد در بهار امسال به 

۱۴/8 درصد در پایان فصل تابستان رسید. 
در بخــش مــردان در این ردیف ســنی، نرخ 
بیکاری از ۱۲/۲درصــد در بهار به۱۲/۱درصد، 
در بخش زنان از ۲۵/۴درصد به۲۵/۱درصد، در 
مناطق شهری از۱۵/۹درصد به ۱۵/6درصد و در 
مناطق روستایی از۱۱/۴درصد به۱۱/6درصد در 

تابســتان سال جاری نسبت به فصل قبل از آن 
)بهار ۱۴۰۳(رسید. 

 گفتنی اســت؛ نرخ بیــکاری در میان جمعیت
۱8 تا ۳۵ ســال کشــور در مدت مشــابه سال 
گذشــته )تابســتان ۱۴۰۲( معادل ۱۵درصد، 
در بخــش مــردان ۱۲ درصــد در بخش زنان 
۲6/6درصــد، در مناطــق شــهری ۱6/۲و در 

مناطق روستایی۱۰/8درصد اعلام شده است.
 نرخ بیکاری در استان های کشور

براســاس این آمار در میان جمعیت ۱۵ ســال 
و بالاتر کشــور در تابستان ســال جاری، پنج 
اســتان مرکزی با ۴/۳درصد، خراســان رضوی 
با۵/۱درصد، مازنــدران با۵/۱درصد، آذربایجان 
غربی با ۵/۲ درصد و استان تهران با ۵/۳درصد 
در جایگاه اول تا پنجم بهترین استان های کشور 

با کمترین نرخ بیکاری قرار گرفته اند.
در طرف دیگر ۵ اســتان سیستان و بلوچستان 
با ۱۴درصد، خوزستان با ۱۳/۱درصد، کرمانشاه 
با ۱۲/6درصد، قم با۱۰/۹درصد و استان اردبیل 
با۱۰/6درصد، در جایگاه پنج استان اول کشور 
 بــا بالاترین تریــن آمــار در نرخ بیــکاری قرار 

دارند.

ایران خاســتگاه انار جهان اســت و همه ساله 
همزمان با برداشــت انــار، ده ها جشــنواره و 
نمایشــگاه های متعدد در نقاط انارخیز کشــور 
برپا می شــود. در اســتان فارس نیــز تاکنون 
دو جشــنواره انــار برگزار و جشــنواره دیگری 
در حال اجرا اســت. جشــنواره انار خفر، انار و 
خرمالو شــیراز و  انار ایج و رودبال اســتهبان. 
جشــنواره های که با رویکرد ملی برای دومین 
سال متوالی برگزار می شوند، اما سوال مهم این 
است که دست آورد این جشنواره ها برای حفظ 
این دانه های یاقوت صادراتی چیســت؟ هرچند 
در این گزارش به دنبــال عدم چرایی برگزاری 
جشنواره نیستیم چراکه برگزاری این گردهمای 
مردمی  در کنار شــور و نشاط مردم یک ایجاد 

حساسیت برای حفظ داشــته ها است و بسیار 
مطلوب است. پرسش، نقش متولیان دولتی در 
حفظ این میراث در کمک به باغداران اســت. 
استان فارس با دارا بودن ۲۷ هزار و ۲6۴ هکتار 
باغات انار در اســتان که از این سطح ۲6 هزار 
و 6۵ هکتــار بارور و یک هــزار و ۱۱۹ هکتار 
غیربارور بوده و تولید سالانه ۴۴۹ هزار و 8۳۴ 
تن انار، رتبه اول در ســطح زیر کشت و تولید 

انار در کشور را به خود اختصاص داده است.
در بخش صنایع تبدیلی با توجه به پتانسیل بالا 
در تولیــد محصول، تولیداتی از قبیل رب انار و 
آب انار با اســتقبال خوب و بازار مناسب و ارز 

آورری برای کشور همراه بوده است. 
همچنین شناسنامه ســلامت یا QR کد برای 
محصول انار ایج برای نخستین بار در کشور در 

سطح 6۰ هکتار صادر شد.

 اکنون با توجه بــه ظرفیت بالای تولید انار در 
ایران و با توجه به اینکه این کشور خاستگاه این 
میوه ارزشمند محسوب می شود، انتظار می رود  
اســتان فارس بر بازار این میوه و فرآورده های 
آن در جهان تسلط داشــته باشند، رویدادها و 
جشــنواره های بین المللی این محصول در این 
اســتان برگزار شود و در واقع این استان دروازه 
ورود انار و محصولات و فراورده های جانبی دیگر 
کشــورها اعم از فراورده هــای غذایی، دارویی، 
آرایشی و بهداشتی و ... به بازارهای بین المللی 
باشد. اخیراً جشنواره بین المللی انار در ارمنستان 
برگزار شــد و همین امر بهانه ای شد تا به عدم 
برگزاری چنین جشــنواره ای در ایران و بویژه 
 اســتان فارس یکی از خواستگاه ایران بپرداریم.

 رویداد های بــا رویکرد  ملی که دبیرخانه 
دائمی  ندارد 

 به راســتی وقتی در طول ســال برنامه مدونی 
برای برگزاری جشــنواره ملی انار وجود نداشته 
باشــد و نقــاط قوت و ضعف آن پــس از اتمام 
جشــنواره احصا نشود، قطعاً امیدی به برگزاری 
جشــنواره در تراز بین المللی نیســت چرا که 
یک رویداد ملی نیازمند داشــتن یک دبیرخانه 
 دائمی  و پیگیری و رصد مســتمر در طول سال

است. 
حتی باغداران در تلاش بــرای ارتقای کیفیت 
محصول خود برای عرضه در جشــنواره هستند 
تا اینکه جشنواره حکم یک بار هفتگی را داشته 
باشــد.ناگفته نمانــد جشــنواره های  هر چند 
کوچک ظرفیت های بســیار خوبی برای جذب 
گردشگر هســتند بویژه اگر محور برگزاری این 
جشنواره ها غذا، محصولات کشاورزی و فرهنگ 
باشــد، بر این اساس از این دیدگاه نیز می توان 

به اهمیت برگزاری جشنواره محصول شاخصی 
همچون انار در سطح ملی و بین المللی پرداخت.
دیگر اینکــه، در دوران کم آبی و در شــرایطی 
کــه پیش بینی ها از وقوع جنگ هــای آینده با 
باید درخصوص  محوریت آب سخن می گویند، 
 ثروت آفرینی محصولات کشاورزی که ۹۰ درصد 
منابع آبی کشــور را مصرف می کنند، بســیار 
جدی تر و بلندمدت تر فکر و برنامه ریزی و اجرا 
کرد تا آب گرانقیمتی که صرف تولید کشاورزی 
می شــود هدر نرفته و به محکم شدن پایه های 

اقتصادی کشور کمک کند.

استان فارس و سه جشنواره انار 

پرتعداد، اما کم دستاورد 

نرخ بیکاری کشور در تابستان سال جاری 7/5درصد اعلام شد؛

فارس در رتبه سیزدهم 
فاصله معنادار با استان های بزرگ و کوچک  

حســین علی امیری، اســتاندار فارس معتقد است که فرهنگ 
عمومی  با ابتکار، خلاقیت و شــیوه های نوین ایجاد می شــود 
و روش های کهنه در این زمینه پاســخگو نیســت. امیری در 
یکصد و چهل و هشتمین جلسه شورای فرهنگ عمومی  استان 
فارس که در ســالن جلسات دفتر نماینده ولی فقیه در استان 
فارس برگزار شــد، اظهار کرد: فرهنگ عمومی  دامنه وسیعی 
دارد کــه از خانواده تا جامعه را در بر می گیرد و شــکل گیری 
فرهنــگ عمومی  نیازمنــد کار فرهنگی باظرافت اســت.وی 
بــا بیان اینکه در دفــاع مقدس جو غالــب و حاکم بر جامعه 
ما حمایت از دفــاع مقدس بود و فرهنگ شــهادت، فرهنگ 
عمومی  بــود، بیان کرد: فرهنگ ایرانی و اسلامی بســیار غنی 
است و هیچ تقابلی نیز با یکدیگر ندارد. استاندار فارس تصریح 
کرد: شــورای فرهنگ عمومی  اســتان زمانی بــه اهداف خود 
خواهد رسید که توانسته باشــد اعتقادات دینی را به فرهنگ 
عمومی تبدیل کنــد. امیری با بیان اینکه بخشــی از فرهنگ 
عمومی  را دستگاه های فرهنگی می سازند، گفت: دستگاه های 
اجرایــی نباید اقدامات فرهنگی را به عنوان تکلیف اداری نگاه 

کننــد، چرا که بی توجهی در این زمینــه دنیای فرزندانمان را 
خراب خواهــد کرد. وی با تصریح اینکــه یکی از ویژگی های 
فرهنگ غیرمحســوس بودن آن اســت، تصریح کــرد: ایجاد 
فرهنگ عمومی نیازمنــد ابتکار، خلاقیت و شــیوه های نوین 
اســت و با روش های کهنه نمی توان فرهنگ عمومی ســاخت.
اســتاندار فارس بیان کرد: فرهنــگ عمومی به فرهنگ غالب 
مردم گفته می شــود که مجموعه عقایــد، ارزش ها و هنجارها 
 را شــامل می شــود و نوعی اجبار غیررســمی از این هنجارها 
حمایت می کند.امیری افزود: باید تلاش کنیم تا آداب ملی خود 
را با ارزش های دینی آمیخته کنیم. اگر حاکمیت را با حکمت 
آمیخته کنیم، می توانیم بــه عنوان مجریان امور فرهنگی، در 
این زمینه انجام وظیفه کنیم.وی نقشــه مهندسی فرهنگی را 
به عنوان سندی الزام آور دانست و گفت: برای تحقق این سند 
راهبردی، لازم اســت که تکلیف های دستگاه های مختلف، به 

کمیت های قابل ارزیابی تبدیل شوند تا قابل ارزیابی شوند.
نماینــده عالی دولت در فارس با بیان اینکه هر اقدام فرهنگی 
پس از اعلام از سوی دستگاه ها، باید در شورای فرهنگ عمومی 
 مصوب شــود، اظهار کرد: با این برنامــه اعتبارات فرهنگی به 
صورت متمرکز اختصاص پیدا می کنند و شفاف سازی صورت 
گرفته و در جامعــه ظهور عملی پیدا خواهد کرد. بنابراین هر 
اقدام فرهنگی کــه نیاز به تأمین اعتبــار دارد باید تصویب و 
تأمین اعتبار شــود.امیری بیان کرد: بر اساس اصل ۵۷ قانون 
اساســی، فرمان رهبری مصداق قانون اســت کــه یا در قالب 
ابلاغات رسمی به شورای فرهنگی عمومی ارائه می شود و یا در 
قالب فرمایش ایشان باید مدنظر این شورا قرار بگیرد، لذا بنابر 
گفته ایشــان دین، حماســه و هنر باید با هم تلفیق پیدا کند 
و باید به صورت منبع در نظر گرفته شــود و فرهنگ عمومی 

 را شکل دهد.

 علی حســین عباسی، رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی 
فضاهای شــهری شــهرداری شــیراز از اتمــام پروژه های 
لوله گــذاری و کنترل روان آب در مناطق مهم شــهر خبر 
داد و گفت: سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری این 
پروژه را با بسیج ماشین آلات و نیروهای توانمند انسانی طی 

مدت کوتاهی به سرانجام رساند.
 عباســی اظهار کرد: اجرای عملیات لوله گذاری انتقال آب 
ســطحی در خیابان شهید پیشــرو و بلوار شهید چمران با 

موفقیت به پایان رسید.
 وی با قدردانی از شکیبایی شــهروندان در راستای اجرای 
پروژه هــای عمرانی گفت: بعد از اتمــام لوله گذاری آب های 
ســطحی بولوار شــهید چمــران و اجرای پــروژه زیرگذر 
شــهید پیشــرو و لزوم جابجایی تأسیســات زیرســطحی، 
عملیــات انتقال شــبکه جمــع آوری آب های ســطحی و 
 انتقال به رودخانه خشــک ضروری بود کــه در مدت زمان 

کوتاهی به انجام رسید.
 رئیــس ســازمان عمــران و بازآفرینی فضاهای شــهری 
شــهرداری شــیراز اختلاف ارتفــاع پروژه لوله گــذاری در 
محور شــهید پیشــرو را 8متر اعلام و بیان کرد: ســازمان 
عمران شــهرداری شیراز با بسیج ماشــین آلات و نیروهای 
 توانمنــد انســانی طی مــدت کوتاهــی این پــروژه را به 

سرانجام رساند.
 عباســی از رکوردشــکنی عمرانی شــهرداری شــیراز در 
پروژه هــای کوچک و بــزرگ خبــر داد و افــزود: پس از 
بهره برداری زودهنگام از دوربرگردان شهید مؤیدی، عملیات 
لوله گذاری شهید پیشرو نیز در کمتر از ۲۴ ساعت انجام شد 
و ایــن در حالی بود که مدت زمان چهارروزه برای انجام این 

پروژه پیش بینی شده بود.

 به گفته وی؛ بهره بــرداری زودهنگام از این پروژه به دلیل 
موقعیــت ویژه ترافیکی و با تغییر روش اجرا )حفر تونل زیر 
دیواره هــای جانبی کنارگذر( در مدت زمــان کوتاهی انجام 

پذیرفت. 
رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری 
شــیراز گفت: با توجه موقعیت مکانی پروژه های در دســت 
احداث، سرعت در اجرای عملیات و درعین حال رعایت کلیه 
ضوابــط ایمنی در اجرای لوله گــذاری عرضی بولوار چمران 
و کنارگذر ســلمان فارسی، دوربرگردان اردیبهشت و نصب 
تیرگــذاری پــروژه قائم-رحمت-احمدی شــاهد حادثه ای 

نبوده ایم.
 عباســی با قدردانی از حمایت های شورای اسلامی  شهر و 
شــهردار کلان شهر شیراز بیان داشت: کارکنان سخت کوش 
سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز 
باروحیــه جهــادی و بهره مندی از دانش نوین مهندســی 
می توانند پروژه های عمرانی را در مدت زمان کوتاه با بهترین 

کیفیت تقدیم شهروندان کنند.

محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری از فعالیت بیش از ۲۴ هزار هنرمند شناسنامه دار 

در عرصه صنایع دستی در این استان خبر داد.
ثابت اقلیدی گفت: در حوزه تمدنی آثار بسیاری از دوره های 
مختلف از جمله عیلامی، هخامنشی، اشکانی و ساسانی و در 
دوران تمدن شکوهمند اســلامی  نیز آثار بسیاری در استان 
فارس وجود دارد که نشــان می دهد فارس یکی از غنی ترین 

خاستگاه های تمدنی ایران زمین است.
وی با اشاره به پیشینه صنایع دستی فارس گفت: در نمایشگاه 
ملی صنایع دستی با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی از یکــی آثار تمدنی صنایع دســتی که جام 
ســیمین مرودشت با ۲۱۰۰ سال قدمت پیش از میلاد است، 

رونمایی کردیم.
ثابت اقلیدی ادامه داد: این جام سیمین که نماد و تاریخچه هنر 
 قلم زنی مردمان فارس است هم اکنون در موزه تخت جمشید 

در معرض دید عموم قرار گرفته است.
وی در ادامه به تنوع بالای رشــته های صنایع دستی در فارس 

اشاره کرد و گفت: نزدیک به 8۰ هنر رشته و بیش از ۲۴ هزار 
نفر هنرمند شناســنامه دار در فارس وجود دارند که به تولید 

هنرهای صنایع دستی می پردازند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
فــارس تصریح کرد: وقتی که در جزئیــات مردم فارس دقیق 

می شویم، می بینیم که هنر با زندگی آنها آمیخته است.
ثابت اقلیدی رویدادها را محلی برای شناســایی و همچنین 
معرفی هنرمندان ناشــناخته صنایع دستی دانست و گفت: در 
رویداد گل و مرغ که در شــیراز برگزار شــد، هنرمندانی که 
برای دل خود و در خانه ها مشــغول به کار بودند؛ شناسایی و 

به جامعه هنری معرفی شدند.
وی بیــان کرد: در نمایشــگاه بین المللی گردشــگری نیز در 
تمامی  غرفه های فارس هنرمندان صنایع دستی به صورت زنده 

و مستقیم هنر خود را در دید عموم قرار دادند.
ثابــت اقلیــدی، رخدادهای برگزار شــده مرتبــط با حوزه 
گردشــگری فارس از جمله برگزاری مراسم تحویل سال در 
حافظیه و تخت جمشید، کنسرت موسیقی در تخت جمشید، 

نمایش لســان الغیب و برنامه های معنوی محفل و جشــنواره 
میراث مراثی را برشــمرد و گفت: حســن ختام این رخدادها 
جشنواره چندرسانه ای میراث فرهنگی بود که خود از چندین 

رویداد و پیش رویداد تشکیل شده بود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
فارس تأکید کــرد: برگزاری چنیــن رویدادهایی مبین این 
مسئله است که ما به سمت معرفی داشته های فارس در ابعاد 

گوناگون می رویم.
وی بــه غرفــه این اســتان در ســی و هفتمین نمایشــگاه 
صنایع دستی تهران اشــاره کرد و گفت: این غرفه برگرفته از 
منظر ساســانی شهرســتان فیروزآباد و کاخ اردشیر ساسانی 
اســت زیرا که در ســفر وزیر میراث فرهنگی و گردشگری به 
این شهرســتان بر معرفی این محور جهانــی در رویدادها و 

جشنواره ها تأکید کردند.
ثابــت اقلیدی در خصــوص چگونگی حمایــت از هنرمندان 
صنایع دســتی بیان کرد: یکــی از برنامه های ایــن اداره کل، 
اختصاص بخشی از ابنیه های تاریخی از جمله ارگ کریم خان، 

خانه سعادت و خانه شهید جمهور به هنرمندان صنایع دستی 
اســت، زیرا که نبود مکان مناســب یکی از مشــکلات اصلی 

هنرمندان صنایع دستی است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
فــارس گفت: با هدف حمایت از این هنرمندان ۵ حجره ارگ 
 کریم خان به ۵ هنرمند دارای نشان درجه یک هنر اختصاص یافت.

وی بــه دیگــر حمایت هــای ایــن اداره کل از هنرمنــدان 
صنایع دســتی اشاره کرد و افزود: در شهرستان ها با بهزیستی 
تعاملاتی انجام داده ایم که ســاختمان از بهزیســتی و تأمین 
اســتادکار و تجهیزات بــا میراث فرهنگی باشــد تا هنرمند 

شهرستانی نیز دغدغه ای جز خلق اثر هنری نداشته باشند.

استاندار فارس:

ایجاد فرهنگ عمومی
 نیازمند ابتکار و شیوه های نوین است

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز خبر داد:

 پایان عملیات لوله گذاری آب های سطحی شیراز 
در زیرگذر خیابان شهید پیشرو و بولوار شهید چمران

مدیرکل میراث فرهنگی استان اعلام کرد:

فعالیت بیش از ۲۴هزار هنرمند شناسنامه دار صنایع دستی در فارس
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خاورمیانه

آسیا

ایسنا- وزارت دفاع آمریکا در گزارشی به کنگره 
درباره راهبرد تسلیحات هسته ای ایالات متحده 
که روز جمعه آن را منتشر کرد، خاطرنشان کرد 
که پنتاگون بر این باور است، همکاری های رو به 
افزایش میان روسیه، چین، کره شمالی و ایران 
ممکن اســت واشــنگتن را وادار کند که به طور 
همزمان چندین دشمن مجهز به سلاح هسته ای 

را بازدارد.
در این گــزارش کــه روســیه را به عنوان یک 
تهدیــد بزرگ توصیــف کرده، آمده اســت که 
ایالات متحده با دشــمنان هســته ای متعددی 
روبه رو است که هر کدام چالش های منحصر به 
فردی را برای استراتژیست های آمریکایی ایجاد 
می کنند. بنابراین، طبق ارزیابی پنتاگون، روسیه 
با زرادخانه هســته ای بزرگ، مدرن و متنوع که 
در حال توســعه سیستم های هســته ای جدید 

است، یک »تهدید حاد« به شمار می آید.
در رابطه با چین نیز پنتاگون مدعی اســت که  
این کشــور به دنبال توسعه، نوســازی و تنوع 
بخشیدن به نیروهای هسته ای خود است و ادعا 
می کند که فقدان شــفافیت و قاطعیت نظامی 
]چین[ ســؤالاتی را در مورد نیات، اســتراتژی 

هسته ای و دکترین آن ایجاد می کند.
به گفته پنتاگون، کره شــمالی هم به گسترش، 

تنوع و بهبود قابلیت های هسته ای، موشک های 
بالستیک و متعارف خود ادامه می دهد.

هم چنیــن در این گزارش آمده اســت: هر یک 
از این چالش های هســته ای به تنهایی هولناک 
خواهنــد بود، امــا شــواهدی از همــکاری و 
هماهنگی فزاینده بین روسیه، چین، کره شمالی 

و ایران وضعیت را پیچیده تر می کند.
بــه گفته وزارت دفاع ایالات متحده، پتانســیل 
تهاجم هماهنگ یا برنامه ریزی نشــده توســط 
چندین دشــمن در یــک بحران یــا درگیری 
وجود دارد و این، استراتژیست های آمریکایی را 
وادار می کند تا پویایی پیچیده تشــدید تنش و 
بادارندگی همزمان در برابر چندین دشــمن، از 
جمله در یک بحران یا درگیری طولانی مدت را 

به دقت بررسی کنند.

وزارتدفاعآمریکا:

آمریکا ممکن است مجبور به بازدارندگی همزمان 
در برابر چند دشمن هسته ای شود

اروپا سفیرپکندرواشنگتن:آسیایشرقی

چین تمایل دارد تا با آمریکا 
دوست و شریک باشد

مهر- شــی فنِگ، ســفیر پکن در واشنگتن تأکید کرد که 
چین تمایل دارد تا با آمریکا دوســت و شــریک باشد. وی 
که در حضور مقامات چینی و هم چنین ســفیر واشــنگتن 
در پکن صحبت می کرد، گفت که چین هیچ برنامه ای برای 

عبور یا جایگزین شدن با آمریکا را ندارد.
اظهارات ســفیر چین در حالی مطرح شده است که دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور منتخب آمریکا متعهد شــده است تا 
تعرفــه ای بیش از ۶۰ درصدی بــرای واردات چینی اعمال 
کند. شــی جین پینگ، رئیس جمهور چین خواســتار ترک 
سیاســت های یک جانبه  و حمایت گرایــی و روی آوردن به 

جهانی شدن اقتصاد شد.
ســفیر چیــن در آمریکا گفت: شــراکت چیــن و آمریکا 
هرگــز بازی »مجموع صفر« نبوده و دو کشــور پتانســیل 
فوق العاده ای برای همکاری در حوزه هایی هم چون تجارت، 
کشاورزی، انرژی، هوش مصنوعی و بهداشت عمومی دارند.
وی بــا تأکید بر »گفتمان« جهت رســیدگی به نگران های 
طرفیــن، اضافه کرد که »کاملًا این امــکان وجود دارد که 
موضوعات را پای میز مذاکره بیاوریم و در شرایطی یکسان، 

با لحنی صریح به دنبال حل و فصل آنها باشیم.
به گفته وی، تایوان یکی از »نقاط بحرانی« است که می تواند 
به جنگ و رویارویی بین پکن و واشــنگتن منجر شد و در 
ادامه نیز خواستار مخالفت آشکار با »جدایی طلبان« تایوانی 
شد. چین جزیره تایوان را بخشی از قلمروی خود می داند و 
هرگونــه حمایت از جدایی طلبان این جزیره را نقض »اصل 

چین واحد« قلمداد می کند.

اروپا

شگفتیارتشآمریکاازسلاحهایپیشرفتهانصارا...

صداوسیما- به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، جنبش انصارا... که 
خاستگاهشان شمال غربی یمن است، به یک بازیگر مهم در سطح 

جهانی تبدیل شده  اند.
این گروه توانایی خود را در محروم کردن رژیم اسرائیل، ایالات متحده و متحدانشان 

از دسترسی به گلوگاه راهبردی تجاری دریای سرخ به اثبات رسانده اند.
ارتــش آمریکا اکنون اذعــان می کند که انصارا... هم چنیــن زرادخانه نظامی قابل 
توجهی را گردآوری کرده  است. وزارت دفاع آمریکا به طور کامل نمی داند که چگونه 

باید توانمندی های تسلیحاتی انصارا... را ارزیابی کند.
بیل لاپلانت، معاون وزیر دفاع آمریکا در امور تأمین و نگهداری، گفت این گروه شبه 
 نظامی در زمینه پیچیدگی های فنی »ترســناک« شده اند. او در نشستی دفاعی در 
واشــنگتن گفت: »من یک مهندس و فیزیکدان هستم و در طول دوران حرفه  ای ام 
با موشک  ها سر و کار داشته ام.« ناوهای نیروی دریایی آمریکا که سال گذشته پس 
از تبدیل شــدن جنگ غزه به یک بحران امنیتی منطقه  ای، به دریای ســرخ اعزام 

شدند، شاهد »شگفت  انگیز« بودن توانمندی های تسلیحاتی انصارا...  بوده اند.
این گروه شــبه  نظامی به حدی پیشــرفت کرده که آلمان به تازگی تصمیم گرفته 
است ناوهای جنگی خود را از آسیا به خانه بازگرداند و برای جلوگیری از رویارویی 
با انصارا...، مســیر طولانی تــری را از طریق دماغه امید نیــک در آفریقای جنوبی 

انتخاب کرده است.

حملهپهپادیمقاومتاسلامیعراقبهاهدافحیاتیدر
بندرایلات

باشــگاهخبرنــگاران-بنابــر این گــزارش،  مقاومت اســلامی عــراق در 
بیانیــه ای اعــلام کرد که صبح روز گذشــته اهــداف حیاتی بندر ام رشــراش 
 )ایــلات( در جنــوب فلســطین اشــغالی را در دو حملــه پهپــادی هــدف 

قرار داده است.
در بیانیه مقاومت اسلامی عراق آمده است: در چارچوب تداوم مبارزه با اشغالگران 
و حمایت از مردم فلسطین و لبنان و پاسخ به تجاوزهای رژیم صهیونیستی علیه 
غیرنظامیان از جمله زنان، کودکان و سالخوردگان، با پهپاد یک هدف حیاتی در 

بندر ام الرشراش را مورد حمله قرار داده است.
مقاومت اسلامی عراق در بیانیه ای دیگر نیز اعلام کرد که برای بار دوم یک هدف 

حیاتی در بندر ام الرشراش را هدف حمله پهپادی قرار داده اند.
مقاومت اسلامی عراق تأکید کرد که عملیات نظامی خود را شدیدتر خواهد کرد.

نپذیرفتنگردشگرانصهیونیستدرهتلیدرایتالیا

صداوســیما- به نقل از شــبکه قدس فیــد، هتــل گرانی اونــگارو واقع در 
شــهرک یلــوا دی کادوری در حومــه شــهر بیلونو در شــمال شــرقی ایتالیا، 
 در اعتــراض به نسل کشــی فلســطینیان در غزه، چند گردشــگر اســرائیلی را 

پذیرش نکرد.

حملهپهپادیحزبا...بهمقر»شییطت۱۳«درپایگاهعتلیت
اسرائیل

تســنیم- حزب ا... در جدیدترین عملیات خود علیه رژیم صهیونیســتی، یک 
پایگاه نظامی مهم این رژیم را هدف قرار داد.

در بیانیــه حزب ا... آمده اســت که در راســتای دفاع از مردم مقاوم فلســطین 
در نــوار غــزه و مقاومت شــریف و شــجاع آن و دفــاع از لبنان و مــردم آن، 
رزمنــدگان مقاومت اســلامی، روز گذشــته 1۶ نوامبــر 2۰24 بــا انبوهی با 
پهپادهــای انتحاری، مقر یــگان مأموریت های ویژه دریایی »شــییطت13«در 
 پایگاه عتلیت ارتش رژیم صهیونیســتی در جنوب شــهر اشغالی حیفا را هدف 

قرار دادند.
این بیانیه خاطر نشان کرد که پهپادها به دقت به هدف اصابت کرده است.

وزیرخارجهروسیه:
روسیهمنتظرپیشنهادات»ترامپ«دربارهحلوفصل

جنگاوکرایناست

باشــگاهخبرنگاران-به نقل از خبرگزاری تاس، لاوروف، وزیر خارجه روسیه 
افــزود: من نمی توانم تصور کنــم ترامپ چگونه می خواهد بحــران را حل کند 
اما اجازه دهید منتظر پیشــنهادات او باشــیم. ما مکرراً وقتی در این مورد از او 
می پرســیم تأکید می کنیم که هر سیاست مداری که بگوید طرفدار صلح است تا 

جنگ، این سیاست مدار شایسته توجه است.
لاوروف گفت: اما ما دقیقا نمی دانیم چه چیزی پیشنهاد خواهد شد. موضع ما به 
وضوح توســط ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور )روسیه( در 14 ژوئن 2۰24 )2۵ 

خرداد( بیان شد.
پوتین در ماه ژوئن ســال جاری شــروطی را برای حل مسالمت آمیز درگیری در 
اوکراین اعلام و تأکید کرد که بلافاصله بعد از خروج نیروهای نظامی اوکراینی از 

مناطق متعلق به روسیه، مسکو آماده آتش بس و مذاکره خواهد بود.
پوتیــن خاطرنشــان کــرد که علاوه بــر خروج نیروهــا، کی یف بایــد انصراف 
 خــود از پیوســتن به ناتو را رســماً اعلام کنــد و برنامه ای برای نظامی ســازی 

نداشته باشد.
رئیس جمهور روســیه ضمن بیان شــروط خود تأکید کرد که اوکراین هم چنین 
بایــد وضعیتی بی طــرف و عاری از ســلاح هســته ای را بپذیــرد. وی در این 
 میان هم چنین یکی از شــروط خــود برای آتش بس را لغــو تمامی تحریم های 

ضد روسی دانست.

موانععادیسازیروابطسوریهوترکیه

تسنیم-تلاش ترکیه برای بنا نهادن مجدد روابط عادی و رسمی دیپلماتیک با 
کشور سوریه، هنوز هم به نتیجه روشنی نرسیده است.

هــاکان فیــدان، وزیر کنونی امور خارجــه ترکیه قبلًا و در دورانی که ریاســت 
ســرویس اطلاعاتی میت را بر عهده داشت از اواسط سال 2۰22 میلادی، تلاش 
برای عادی ســازی روابط آنکارا با قاهره و دمشق را آغاز کرد. اما مدت ها از عادی 
شــدن روابط ترکیه و مصر سپری شده و هنوز هم در مورد سوریه اتفاق خاصی 

نیفتاده است.
رجــب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه در ســفر به عربســتان ســعودی و 
جمهــوری آذربایجان، اظهــارات مهمــی را در جمع خبرنــگاران مطرح کرد. 
بــه باور تحلیل گران ترکیه، ســخنان او درباره ســوریه، فوق العاده مهم بود. چرا 
که آشــکارا اعلام کرد که هم چنان به بشــار اســد امیدوار اســت و می خواهد 
بــرای برقــراری روابــط، قدم بــردارد. منظــور دقیــق اردوغان ایــن بود که 
 هنوز امیدوار اســت با بشــار متحد شــود و روابط ســوریه و ترکیه را در مسیر 

درستی قرار دهد.
 اردوغان در ســال 2۰24 میلادی نیز بارها اعلام کرد که هر لحظه ممکن است 
در آنکارا میزبان بشار اســد، رئیس جمهور سوریه باشد. اما واقعیت این است که 

آنکارا هنوز هم به شروط قانونی دمشق، اعتنا نکرده است.
یکی از این شــروط مهم، این اســت که ارتش ترکیه در بخشی از سوریه حضور 
اشغالگرانه دارد و دولت بشار اسد، خواهان آن شده که اول نظامیان ترکیه خارج 

شوند، سپس درباره ارتباط دیپلماتیک، مذاکره شود.

هشدارسازمانمللدربارهتداومخصومترژیماسرائیلدرنوارغزه
ایرنا-اســتفان دوجاریک، سخنگوی 
ســازمان ملل متحد نســبت به ادامه 
خصومت هــای رژیم اســرائیل در نوار 
غزه که در محاصره این رژیم اســت، 

هشدار داد.
ســخنگوی ســازمان ملل روز جمعه 
به وقت محلــی گفت: دفتر هماهنگی 
امور بشردوســتانه )اوچــا( اعلام کرد 
که چندین آواره فلسطینی در جریان 
حملات روزگذشته در منطقه المواسی 

در مرکز غزه کشته شدند.
او اضافه کرد: خصومت ها در سراســر 
غزه، از جمله در اســتان شمالی غزه، 
که هنوز در محاصره اســرائیل است، 
ادامه دارد. شرکای ما گزارش می دهند 
که بین ۶۵ تا ۷۵ هزار فلســطینی در 
اســتان شــمالی غزه هم چنان حضور 
دارنــد. دوجاریک تصریــح کرد: اوچا 
اعلام کرده اســت با توجه به ســطح 
مرگ و میر، ویرانــی و محرومیت در 
پنج هفته گذشــته، شرایط در مناطق 

در محاصره غیرانسانی است.
ســخنگوی ســازمان ملل ادامــه داد: 
بار دیگــر، اوچا تأکیــد می کند  یک 
کــه غیرنظامیان در هــر حالتی باید 

باید  غیرنظامیــان  شــوند.  محافظت 
اجازه داشــته باشــند که بــه مناطق 
امن تر برونــد و باید به آنها اجازه داده 
شــود تا به محض اینکه شرایط اجازه 

دهد، به خانه هایشان بازگردند.
دوجاریک گفت: اوچا تکرار می کند که 
غیرنظامیان باید بتوانند در هر کجا که 
هســتند کمک های بشردوستانه مورد 
نیاز خــود را دریافت کنند. همه اینها 
طبق قوانین بین المللی بشردوســتانه 

الزامی است.
سخنگوی سازمان ملل هم چنین افزود: 

ســازمان جهانی بهداشت به نوبه خود 
اعلام کرده است که مقامات اسرائیلی 
هم چنان درخواســت های آژانس برای 
دسترســی به بیمارســتان های کمال 
عدوان و العوده در اســتان شمالی غزه 

را رد می کنند.
دوجاریک اضافه کرد: هفته گذشــته، 
ســه بــار تــلاش بــرای اعــزام تیم 
به  بین المللی  پزشــکی  فوریت هــای 
کمال عدوان مســدود شــد. سازمان 
جهانی بهداشــت در روز هــای آینده 
درحــال برنامه ریزی بــرای اعزام یک 

تیم دیگر و تحویل تجهیزات پزشــکی 
و هم چنیــن1۰ هــزار لیتر ســوخت 
برنامه ریــزی می کند. شــرکای بخش 
ســلامتی ما نیز در حال برنامه ریزی 
یک مأموریت دو روزه برای گســترش 

خدمات در استان غزه هستند.
ســخنگوی ســازمان ملل گفــت: در 
همیــن حال، اوچا گزارش می دهد که 
محاصره مداوم اسرائیل در شمال غزه 
تأثیر مخربی بر کودکان مبتلا به سوء 

تغذیه حاد دارد.
او تأکیــد کرد: شــرکای ما در بخش 
تغذیه اعلام کرده اند که مجبور شده اند 
تمام فعالیت ها را در استان شمالی غزه 
متوقف کنند، از جمله درمان کودکان 
به دلیل ســوء تغذیه حاد، و هم چنین 
تغذیه تکمیلی بــرای کودکان و زنان 

باردار و شیرده.
دوجاریک ادامه داد: یونیسف هم چنین 
تدارکاتی را برای درمان ســوء تغذیه 
حاد در شــمال تا پایان ســال تعیین 
کرده است. برنامه جهانی غذا نزدیک 
به 2۰۰ تن مواد غذایی تکمیلی را به 
شمال و جنوب غزه برای رفع نیاز های 

مردم در این ماه ارسال کرده است.

رئیسجمهوراوکراین:
بایدمطمئنشویمجنگسالآیندهپایانمییابد

ایرنا- ولودمیر زلنســکی، رئیس جمهور اوکرایــن که هم چنان 
نگرانی تداوم حمایت های آمریکا از کی یف با روی کار آمدن دولت 
ترامپ بوده، گفت که کشــورش باید تمامــی تلاش خود را برای 
ایجاد اطمینان در خصوص پایان جنگ از طریق دیپلماسی در سال آینده میلادی 

انجام دهد.
ولودمیر زلنســکی که این اظهارات را در یک مصاحبه رادیویی ارائه می کرد، گفت: 
وضعیت میدان نبرد در شرق اوکراین دشوار بوده و روسیه در حال پیشرفت است. 
رئیس جمهور اوکراین در عین حال مدعی شد که ولادیمیر پوتین همتای روس اش 

علاقه ای به یک توافق صلح ندارد.
وی ســپس افزود که قوانیــن ایالات متحده مانــع از دیدار وی بــا دونالد ترامپ 
رئیس جمهور منتخب آمریکا تا پیش از مراســم تحلیف وی در تاریخ 2۰ ژانویه )1 
بهمن ماه( ســال آینده میلادی شده است. وی با این وجود تأکید کرد که فقط با 

خود ترامپ در مورد جنگ در کشورش صحبت خواهد کرد.
زلنسکی در این خصوص اضافه کرد: من به عنوان رئیس جمهور اوکراین، با احترامی 
که برای تمامی اطرافیان وی قائل هســتم، تنهــا گفت وگو با رئیس جمهور ایالات 

متحده آمریکا را جدی خواهم گرفت.«
به نظر می رسد اشاره زلنســکی به برخی اظهارات اطرافیان ترامپ از جمله دونالد 
جونیور ترامپ پســر وی باشــد که پس از پیروزی پــدرش در انتخابات ۵ نوامبر 
)آبان( آمریکا در حســاب اینستاگرام خود با انتشــار ویدئویی از زلنسکی با لحتی 

تمسخرآمیز نوشت که »مستمریت به زودی قطع می شود«.

بینالملل

گروه۷تحریمهایبیشتریعلیهروسیهوضعمیکند

ایسنا- سران کشــورهای عضو گروه ۷ در بیانیه ای مشترک که 
در هزارمین روز از جنگ اوکراین منتشــر شــد، مدعی شدند که 
روسیه هم چنان »مانعی اصلی برای صلحی بادوام و پایدار« است. 
این در حالیســت که مســکو بارها بر آمادگی خود برای آغــاز مذاکرات با کی یف 

تأکید کرده است. 
ایتالیا ریاســت دوره ای گروه ۷ را در ســال 2۰24 بر عهده دارد و دیگر اعضای آن 

انگلیس، آمریکا، کانادا، ژاپن، فرانسه و آلمان هستند.
به گزارش خبرگــزاری رویترز، این گروه همچنین در این بیانیه اعلام کرد: »گروه 
۷ بر تعهدش بــرای وضع هزینه های جدی بر روســیه از طریق تحریم ها، کنترل 

صادرات و سایر اقدامات مؤثر تأکید دارد. ما با اوکراین هستیم.«
از زمــان آغاز جنگ اوکرایــن در فوریه 2۰22، غرب موجــی از تحریم ها را علیه 
کرملین وضع کرده اســت. در حال حاضر روســیه تحت تحریم ترین کشور جهان 
است. با اینکه کرملین بارها آمادگی خود را برای مذاکرات اعلام کرده است، سران 
کی یف تأکید دارند تا زمان پس گرفتن تمام مناطق و تغییر رئیس جمهور روســیه، 
وارد مذاکره نخواهند شد. این در حالیست که مسکو می خواهد واقعیت های میدانی 

جدید از سمت اوکراین پذیرفته شود. 

آمارشهدایغزهبه۴۳هزارو۷۹۹نفرافزایشیافت

مهر- به نقل از الجزیره، وزارت بهداشــت فلسطین در نوار غزه با 
صدور بیانیه ای جدیدترین آمار شهدا و زخمی های حملات ارتش 
رژیم صهیونیستی به نوار غزه از هفتم اکتبر سال گذشته میلادی 

تاکنون را اعلام کرد.
بر اساس اعلام وزارت بهداشت فلسطین در نوار غزه، در نتیجه حملات ارتش رژیم 
صهیونیستی به نوار غزه از هفتم اکتبر سال گذشته میلادی تا این لحظه، 43 هزار 

و ۷۹۹ نفر به شهادت رسیده اند.
هم چنین این نهاد پزشــکی فلسطینی بیان کرد که شمار کلی زخمی های حملات 
ارتش رژیم صهیونیســتی به نوار غزه از آغاز جنــگ در این باریکه به 1۰3 هزار و 

۶۰1 نفر رسیده است.
وزارت بهداشــت فلســطین در نوار غزه اعلام کرد که در 4۸ ساعت گذشته ارتش 
رژیم صهیونیســتی 3 جنایت و کشتار را در نوار غزه مرتکب شده است. هم چنین 
وزارت بهداشــت فلســطین در نوار غزه بیان کرد که حملات ساعت گذشته ارتش 
رژیم صهیونیستی به نوار غزه، شهادت 3۵ و زخمی شدن 111 نفر را در پی داشته 
است. وزارت بهداشت غزه تأکید کرد که برخی از شهدا و قربانیان هم چنان زیر آوار 

و در خیابان ها بوده و اشغالگران از امدادرسانی به آنها ممانعت می کنند.

اخبار کوتاه جهان

12رژیم صهیونیستی  شــبکه  خبرنگاران- باشگاه
اعلام کرد: حزب ا... خواســتار اجرای کامل قطعنامه 
1۷۰1 اســت و حاضر نیســت هیچ بنــدی را که با 
»آزادی عمل اســرائیل« و حتی »آزادی عمل نیروی 
هوایی اســرائیل در حریم هوایی لبنان« و یا نظارت 
اســرائیل و آمریکا بر روستا های جنوب لبنان مرتبط 

باشد، بپذیرد.
این شــبکه رژیم صهیونیستی تأکید کرد که حزب ا... 
در ایــن زمینه تغییرات تدریجــی را نمی پذیرد بلکه 
خواهــان اجرای فــوری این موضوع و بازگشــت به 

قطعنامه 1۷۰1 بدون هرگونه تعدیلی است.
پیشــتر منابع شبکه المیادین اواخر ماه گذشته فاش 
کردند کــه »نبیه بری« رئیس پارلمان مجلس لبنان 
به »آموس هوکشــتاین« نماینــده آمریکا در جریان 

ســفر چند هفته پیش او به بیروت گفته بود که رژیم 
اسرائیل باید در قبال قطعنامه 1۷۰1 بدون تعدیل یا 

اصلاح آن، موضع صریح ارائه دهد.
رئیــس پارلمان لبنان روز گذشــته نیــز تأکید کرد 
که کشــورش با هرگونه تعدیل یا افــزودن بندی به 
قطعنامه 1۷۰1 شــورای امنیــت در چارچوب پیش 
نویس توافق برای دســتیابی بــه آتش بس در جبهه 

لبنان موافقت نخواهد کرد.
رئیــس پارلمــان لبنان گفــت: جو کنونــی مثبت 
 اســت و انشــاءا... روند امور سرنوشت خوبی به همراه 
خواهد داشت. رئیس پارلمان لبنان جزئیات بیشتری 
در ایــن زمینــه فــاش نکــرد و همه شــرایط را به 

رایزنی های پشت در های بسته منوط کرد.
نبیــه بری در عین حــال تصریح کرد: به ســرانجام 
رســیدن امــور مهم اســت؛ به ویــژه کــه تجربه با 
اســرائیلی ها هیچ گاه خالی از کارشــکنی های آنها و 
تعلل های متوالی »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر این 
رژیم نبوده اســت. او هر تلاشی را با شکست روبه رو 
می کند و گواه آن نیز شرایط بیش از یک سال گذشته 

درباره نوار غزه اســت. در اینجا هوشــیاری ضروری 
است.

رئیــس پارلمان لبنان اعلام کرد: با وجود روند مثبت 
کنونی کــه می توان روی آن حســاب کــرد؛ اما به 

سرانجام رسیدن امور مهم است.
وی درباره پرسشــی مبنی بر اینکه آیا مهلت زمانی 
به لبنان برای ارائه پاســخ خود به پیشنهاد آتش بس 
مطرح است، گفت: احدی نمی تواند مرا به اولتیماتوم 

و مهلت ملزم کند.
در همیــن زمینــه، »نجیب میقاتی« نخســت وزیر 
پیشــبرد امور لبنان نیز چندین بار تأکید کرده است 

که لبنان به قطعنامه 1۷۰1 پای بند است.
بــه گزارش ایرنا، روزنامه صهیونیســتی »یســرائیل 
هیوم« پیش تر به نقل از منابع دیپلماتیک از نزدیک 

بودن پایان جنگ در لبنان خبر داده بود.
این روزنامه صهیونیستی به نقل از منابع دیپلماتیک 
بدون ذکر نام افزوده بود: ارتش )رژیم( اسرائیل برای 
اعلام پایان جنگ در لبنــان و ایجاد منطقه حائل با 

لبنان آماده می شود.

شبکه12رژیمصهیونیستی:

حزب ا... تغییر در قطعنامه ۱۷۰۱ را نمی پذیرد

آسیایغربی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140360311198001423-1403/0۵/09هیاتموضوع
قانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقدسند
رسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقانتصرفاتمالکانه
بلامعارضمتقاضیآقایسبزعلیبرومندیفرزندشمسعلیبشماره
شناسنامه213صادرهازشیرازدریکقطعهزمینمزروعیبهمساحت
118330/81مترمربــعپلاک1۵3/2واقعدربخــش۵زرقانملک
آبادکهجهتآنپلاکفرعی64منظورگردیدوازســنددفترچهای
شماره0376733دفتر4۵صفحه262ثبت1۵3۵3ازسهاممشاعی
متقاضیکسرمیگردد.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبه
فاصله1۵روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدور
سندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپس
ازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/12
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/27

47۳۳/م الف
حشمت مردانه 

رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311198001398-1403/0۵/08هیات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقان
تصرفــاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایســبزعلیبرومندی
فرزندشــمسعلیبشمارهشناســنامه213صادرهازشیرازدر
یکقطعهزمینمزروعیبهمساحت81672/39مترمربعپلاک
1۵3/2واقــعدربخش۵زرقانملکآبادکــهجهتآنپلاک
فرعی62منظورگردیدوازســنددفترچهایشماره0376733
دفتر4۵صفحه262ثبت1۵3۵3ازسهاممشاعیمتقاضیکسر
میگردد.لذابهمنظوراطلاععمــوممراتبدردونوبتبهفاصله
1۵روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسند
مالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیمو
پسازاخذرســیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض،
دادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمــدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقررات

سندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/12
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/27

47۳۱/م الف
حشمت مردانه -رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــررایشــماره1403/08/19-140360311018000397 
هیاتاولموضوعقانونتعیینتکلیــفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزه
ثبتملکبختگانتصرفاتمالکانــهبلامعارضمتقاضیآقای
سیدهاشــمابطحیفرزندسیدسلیمانباکدملی2۵۵0121600
صادرهازنیریزدرششــدانگیکدربباغتحتپلاک1614
فرعیاز7300اصلیبهمساحت27479/69مترمربعواقعدر
بخش22فارسحوزهثبتملکبختگانمحرزگردیدهاست.لذا
بهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنســبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولین
آگهیبهمــدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیمو
پسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم،اعتراض
دادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاست
درصــورتانقضایمدتمذکوروعدموصــولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/27
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/09/12

9۱7/م الف 
سید محی الدین صادقی 

رئیس ثبت اسناد و املاک بختگان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
وتکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140360311024000623-1403/06/07صادرهازسوی
هیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبیدتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیپروندهبنامآقایعلیمومنمحمدیفرزند
مرادششدانگیکقطعهزمینبهمساحت26848/29مترمربعتحت
پلاک1۵/6واقعدرفارسبخــش14فارسحوزهثبتملکخرمبید
ملکیازمالکرسمیآقایســیروسآرچیننسبتبه19۵26مترو
موازی7322/29مترازسهمآقایانمسعودوکامبیزوداریوشآرچین
بهنسبتمساویمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهیمیشود
درصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشــتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدو
ماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدت
یکماهازتاریختســلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول
اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدور

سندمالکیتمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/27
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/09/13

54424/م الف
علیرضا رضایی

رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید



تســنیم- عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد بــا بیان این که 
بنگاه داری بانک ها ظرف ۲ سال آینده جمع می شود، گفت: 
برای خــروج از تنگنای اعتباری باید سیاســت های جدید 
به کار گیریم؛ به توافقات خوبی با رئیس جمهور رســیدیم تا 

گشایش هایی برای بخش های مولد داشته باشیم.
عبدالناصر همتی با بیان اینکه تجربه سه دهه گذشته نشان 
می دهد متوسط رشد بیشتر از 3 درصد نبوده است تصریح 
کرد: شــرایط نــا اطمینانی که در فضــای اقتصادی حاکم 
می شود بر تولید هم اثر می گذارد. همتی گفت: مجموعه ای 
از مشکلات پیچیده را می توان به راحتی حل کرد و می توانیم  
برای آن چاره داشــته باشــیم.قانون تأمیــن مالی تولید و 
زیرساخت قانون خوبی بود که اواخر سال قبل تصویب شد. 
راهکارهای این قانون می تواند تحرکاتی در رشــد اقتصادی 

به وجود بیاورد. همتی با ابراز اینکه ما نتوانستیم از ابزارهای 
مختلف برای تأمین مالی تولید استفاده کنیم گفت: سرمایه 
فیزیکــی و  نهادی برای ما مهم اســت و تشــکر می کنم از 
افــرادی که این قانون را تصویب کردند؛ این قانون تمام این 
موارد را می بیند و فشار را به سیستم بانکی کاهش می دهد. 
وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه یکی از کارهای مهم این قانون 
اختیار تام است که به شــورای ملی تأمین مالی داده است 
اضافه کرد: در ســه ماهی که وزارت اقتصاد بودم این شورا 
تشکیل شده است و مصوبات خوبی داشتیم. شیوه نامه برای 
سرمایه گذاری بالادستی نفت و گاز، تأمین مالی زنجیره ای از 
بورس کالا و ... ابزارهای مهمی اند که می توانند بار بزرگی از 

تأمین مالی تولید را به دوش بکشند.
همتی با تصریح به اینکه تأمین مالی تورمی راحت اســت و 
بانکها می تواننــد از بانک مرکزی پول بگیرند و تأمین مالی 
کنند، ادامه داد: حجــم دلاری نقدینگی 140 میلیارد دلار 
شده است و همه فکر می کنند نقدینگی نداریم درحالی که 
جهش های ارز موجب شده است نتوانیم از دور باطل خارج 

شــویم. وی افزود: افزایش درآمد ارزی ناشی از فروش نفت 
نداشــتیم؛ اگر بخواهیم معطل شــویم و منتظر افزایش ارز 
ناشی از نفت برای رشد اقتصادی شویم عملًا کاری نمی شود 
انجام داد؛ باید ســراغ روش های دیگر سرمایه گذاری رفت؛ 

محیط کسب وکار باید اصلاح شود.
همتی گفــت: از بانک مرکــزی خواهــش دارم باتوجه به 
مدیریت ترازنامه بانک ها محدودیت هایی در تسهیلات دهی 
بانک ها اعمال کند ولی این مشــکل را حل نکرده اســت؛ 
اگر مشــکل حل می شــد و نقدینگی کنترل می شد خوب 
بود ولی اتفاق نیفتاده اســت و عملًا اضافه برداشــت ها زیاد 
می شــود، یک هزار همت از منابع بانک مرکزی با هزینه بالا 
برداشــت شده اســت. وزیر اقتصاد با تأکید بر اینکه امسال 
آخرین ســالی اســت که بانک ها بنگاه داری می کنند ادامه 
داد: ســال آینده به صورت جدی بــه بانک ها می گوییم باید 
تمام شــود؛ باید دوره بنگاه داری بانک ها تمام شــود؛ برای 
بانک های دولتی ایــن کار را می کنیم برای خصوصی ها هم 
بانک مرکزی باید فورس قانونی بگذارد و جلوی بنگاه داری 

را بگیرد و  ظرف دوسال بنگاه داری جمع شود.
همتی با تصریح به اینکه بخشــی از ســرمایه گذاری ها باید 
واگذار شــود، گفت: وقتی از بنگاه داری خارج می شــوند، با 
روشــی که مشــخص کردیم بانک ها را از این معضل خارج 

می کنیم، این قابل حل است و حتماً آن را حل می کنیم.
وزیر اقتصــاد ضمن اشــاره به اینکه به جای شــرکت های 
تولیدی و  بنگاه ها بانک ها باید درآمدهای غیرمشــاع داشته 
باشــند؛ گفت: اصلًا درامدهای مشاع کار بانک نیست، حتماً 
تفاهم می کنیم روش هایی پیدا کنیم تا بانکها روش و  مدل 
کسب وکارشــان را عوض کنند. او همچنین گفت: قانونی که 
مجلس تصویب کرده اســت، به عنوان پایــه اصلی حرکت 
تأمین مالی قرار می دهیم و به جدیت اجرا خواهیم کرد. باید 
از تله رشــد 3درصدی 3 دهه گذشــته خارج شویم ولی نه 
با رشــد تورمی؛ باید رشد غیرتورمی را هدف قرار دهیم؛ ما 
این قانون را به صورت جدی در دســتور کار قرار می دهیم و 
امیدوارم ظرف یکی دو ســال آینده اقدامات خوبی در این 

زمینه داشته باشیم.

وزیر اقتصاد خبر داد:

پایان بنگاه داری بانک ها تا ۲سال آینده 

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه: 
حقوق گمرکی گوشی های تلفن  همراه بالای ۶۰۰ دلار 

تعیین شد
 

مهر- رحیم زارع، ســخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به مصوبات این 
کمیســیون، حقوق گمرکی گوشــی های تلفن همراه وارداتی بین ۶00-1000 
دلار، در رویــه تجاری 1۵ درصــد و بالای 1000 دلار 30 درصد محاســبه و 

دریافت خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1404 با اشاره به مصوبات جلسه 
روز گذشته این کمیســیون، گفت: در این جلسه نرخ استرداد مالیات بر ارزش 

افزوده مشخص شد که باید به نرخ مرحله قبل از زنجیره تولید باشد.
وی ادامــه داد: همچنین دولت در لایحه بودجه آورده بود که ۵0 درصد عایدی 
از محل سود خالص سالانه قبل از کسر مالیات باشد که کمیسیون آن را حذف 

کرد، چرا که ذخیره احتیاطی را در نظر نگرفته بود.
سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ســال 1404 بیان کرد: کمیسیون 
تلفیق در مصوبه ای مقرر کرد که حقوق گمرکی رویه تجاری واردات گوشی های 
تلفــن همراه خارجی بین ۶00 تا 1000 دلار حداقل 1۵ درصد و گوشــی های 

بالای 1000 دلار 30 درصد تعیین شود.
وی تصریح کرد: همچنین کمیسیون تلفیق موضوع استفاده از حمل و نقل ریلی 
برای جابه جایی بارهای معادن را به تصویب رســاند. همچنین قرار بر این شــد 
که کمیته کمیسیون تلفیق در جلسه خود موضوع مالیات بر حقوق و دستمزد، 
سقف حقوق اعضای هیئت علمی، حقوق بازنشستگان و بازنشستگان آموزش و 
پرورش در نیمه دوم سال 1400 را تعیین تکلیف کند تا این موضوع در جلسه 

عصر کمیسیون تلفیق بررسی شود.

رئیس سازمان بورس:
حدود ۱۷ درصد اوراق سررسید نشده بازار از آن بخش 

خصوصی است
صداوسیما- حجت الــه صیدی، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار بیان کرد: 
فقط حدود 1۷ درصد اوراق سررسید نشده بازار مربوط به بخش خصوصی است.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار در میزگرد نقش نهاد های تأمین مالی در 
توسعه تولید در همایش »تأمین مالی تولید: از بنگاه داری به بنگاه سازی« گفت: 
وقتــی از تولید صحبت می کنیم، نباید تولیــد را فقط در کارخانه ببینیم. البته 
مرکز تولید کارخانه اســت، اما باید بدانیم تولید یک زنجیره اســت و خدماتی 
در این زنجیره انجام می شــود. تأمیــن مالی هر یک از اجزای این زنجیره مانند 

بازاریابی، فروش، تولید و... را نیز باید تأمین مالی تولید بدانیم.
وی با اشــاره به اینکه حتی تســهیلات تکلیفی بانک ها نیز می تواند در راستای 
افزایش ظرفیت های تولیدی قلمداد شود، گفت: تسهیلات تکلیفی با یک تغییر 
روش می تواند به رونق تولید منجر شود. در تولید هر چقدر به کارخانه تسهیلات 
بدهیم، باز باید تقاضای مؤثر وجود داشــته باشد تا این افزایش تولید به فروش 
بینجامد. این تسهیلات تکلیفی اگر درست تخصیص یابد، با ایجاد تقاضای مؤثر، 
باعث رونق تولید می شــود. در واقع در تأمین مالی تولید باید به تخصیص توجه 

داشته باشیم؛ تخصیص به تولید و مصرف.
صیدی با اشــاره به نقش بازار ســرمایه در تأمین مالــی بنگاه ها گفت: یکی از 
مأموریت های مهم بازار ســرمایه، تســهیل تشــکیل ســرمایه برای کمک به 
تأمیــن مالی بنگاه ها و رونق تولید اســت. نقش بازار ســرمایه در این خصوص 
رو بــه افزایش بود، امــا با ورود سهمیه بندی نشــده اوراق دولتی به جای اوراق 
بنگاه هــا از چند ســال قبل، ایــن نقش تعدیل شــد. رئیس ســازمان بورس 
ادامه داد: اوراق بدهی دولتی با دو هدف منتشــر شــد: یکی ســنددار شــدن 
بدهی های دولت و دیگری سررســیددار شــدن این بدهی هــا. انحراف این بود 
کــه اوراق روی اوراق آمد و ســهم اوراق خصوصی در تأمیــن مالی را گرفت. 
 وی ادامــه داد: حــدود ۸3 درصد از اوراقی کــه در بــازار دارای مانده بوده و 
سررسید نشده اند، اوراق دولتی است و حداکثر 1۷ درصد اوراق بخش خصوصی 

و مرتبط با زنجیره تولید داریم.

ماینرهای غیرمجاز را معرفی کنید
 

ایسنا- شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ اعلام کرد: سرشماره 3000۵1۲1 
توسط شــرکت توانیر به دریافت گزارشات مردمی در خصوص ماینرها و مزارع 

غیرمجاز استخراج رمزارز تخصیص داده شده است.
 تمامی شهروندان و مشــترکان می توانند در صورت شناسایی مزارع غیرمجاز 
استخراج رمزارز، با ذکر نام استان، شهرستان، آدرس دقیق محل و تعداد تقریبی 
ماینرها، ضمن معرفی سواستفاده کنندگان از انرژی و شبکه های توزیع برق، از 

پاداش نقدی در صورت تأیید صحت گزارش بهره مند شوند.

فروش آزاد بنزین سوپر درآمد دولت را بالا می برد
صدا و سیما- رمضانعلی ســنگدوینی، نایب رئیــس کمیسیون انرژی مجلس 
گفت: فروش بنزین سوپر به عنوان یک سوخت با کیفیت با قیمت آزاد علاوه بر 

محاسنی که برای خودرو دارد، درآمد دولت را بالا می برد. 
رمضانعلی ســنگدوینی اظهار داشــت: هیئت وزیران مصوبه عرضه بنزین سوپر 
توســط بخش خصوصی و فروش آن به قیمت فوب خلیــج فارس را به تازگی 
اجرایی کرده که به نظرم اتفاق مناســبی است چراکه اولا کیفیت این بنزین بالا 
اســت و تولید آن هزینه بیشتری برای دولت دارد، بنابراین فروش آن به قیمت 
آزاد عقلانی اســت و دوم اینکه عموماً طبقه بالای جامعه و دارای خودرو های با 

کیفیت خریدار این بنزین هستند. 
نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس شــورای اســلامی با تأکید بر ضرورت 
افزایش تعداد جایگاه های ویژه بنزین ســوپر توسط بخش خصوصی با حمایت 
دولت، افزود: فروش بنزین ســوپر به عنوان یک سوخت با کیفیت با قیمت آزاد 
علاوه بر محاسنی که برای خودرو دارد، درآمد دولت را بالا برده و دولت می تواند 
از درآمد حاصل از این محل به اصلاح زیرساخت ها و حل مشکلات حوزه انرژی 

اقدام کند. 
وی همچنین با بیان این که پاســخگو نبودن شــرایط تولید داخلی بنزین سوپر 
نســبت به تقاضای مردم سبب عرضه غیرقانونی محلول های اکتان افزا در برخی 
جایگاه های ســوخت شده اســت، ادامه داد: این محلول ها که به اسم اکتان افزا 
عرضه می شود، مورد تأیید نیست لذا اکنون با مجوز هیئت وزیران، شرکت های 
خصوصــی دارای صلاحیت، می توانند در زمینــه واردات بنزین اقدام کنند و از 
مجاری بین المللی آن را وارد و در کشــور توزیع کنند.به گفته نایب کمیسیون 
انرژی رئیس مجلس شــورای اسلامی این روش عرضه آزاد، هیچ گونه خللی در 
زمینــه تولید و توزیع بنزین یارانه ای که اکنون در جایگاه های ســوخت عرضه 

می شود، از نظر فرآیندی و قیمتی به وجود نمی آورد.

وزیر جهاد کشاورزی: 
 محصولات کشاورزی ما در دنیا سالم ترین نوع 

محصولات است
 

مهر- نوری قزلجه، وزیر جهاد کشــاورزی پســته را یک محصول استراتژیک 
برای کشور دانست و گفت: بر اساس آمار تولیدات کشاورزی کشور، محصولات 

کشاورزی کشور ما در دنیا سالم ترین محصول هستند.
وزیر جهاد کشــاورزی اظهار داشــت: ملت ایران برای دانش هسته ای شهدای 
زیادی را تقدیم کرده اســت و خوشــحالیم آثار آن یعنی استفاده صلح آمیز که 

توصیه رهبر انقلاب نیز هست، نمود عینی پیدا کرده است.
وزیر جهاد کشاورزی افزود: جایگاه استان کرمان در تولید پسته کاملًا مشخص 
اســت و میانگین تولید در این اســتان نســبت به میانگین کشوری ۲۵ درصد 

بیشتر است.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: یکی از برنامه های ما اصلاح باغات است. محدودیت 
آب یکی از مســائلی است که اذیت کننده است اما جز وظایف فنی ماست و در 

حال پیگیری آن برای مصرف بهینه آب هستیم.

آگهی ثبتی و دادگستری

بورس
بانک

انرژی

سوخت

کشاورزی

ارتباطات

بانک
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ایسنا- امیرعبــاس قدرتی، رئیس اداره بیمه 
بیکاری و تعهدات کوتاه مدت ســازمان تأمین 
اجتماعی از پرداخت ۷11 میلیارد تومان طی 
۶ ماه اول ســال جاری در قالب »کمک هزینه 

ازدواج« به بیمه شدگان مشمول خبر داد.
امیرعباس قدرتی با اشــاره به هدیه ازدواج به 
بیمه شدگان اجباری سازمان تأمین اجتماعی، 
اظهار کرد: کمک هزینه ازدواج به عنوان یکی 
از حمایت  هــای موضوع مــاده 3 قانون تأمین 
اجتماعی اســت و سازمان تأمین اجتماعی به 
استناد ماده ۸۵ قانون مذکور، به بیمه شدگان 
زن یا مــرد که برای اولین بار ازدواج می کنند 
و دارای شــرایط قانونی لازم هستند، مبلغی 
معادل یک ماه متوسط حقوق یا مزد بیمه شده 

به عنوان کمک ازدواج پرداخت می کند.
وی در تشریح شرایط بیمه شده برای دریافت 
کمک هزینه ازدواج، گفــت: دریافت کننده در 
صورتی می تواند ایــن کمک هزینه را دریافت 

کند که ازدواج اول بیمه شــده باشد، در تاریخ 
ازدواج رابطه اســتخدامی بیمه شده با کارفرما 
قطع نشده باشد، بیمه شده باید طی پنج سال 

قبل از تاریخ ازدواج حداقل ۷۲0 روز ســابقه 
کار و پرداخت حق بیمه داشته باشد. اگر زن و 
شــوهر هر دو دارای شرایط فوق باشند کمک 

هزینه یاد شده به هر دو نفر پرداخت می  شود.
رئیس اداره بیمه بیکاری و تعهدات کوتاه مدت 
ســازمان تأمین اجتماعی با تأکیــد بر اینکه 
میــزان کمک هزینه ازدواج، معــادل یک ماه 
متوســط حقوق یا مزد بیمه شده طی دو سال 
قبــل از تاریخ عقد اســت، افــزود: درصورتی 
کــه که مبلــغ کمک هزینه ازدواج محاســبه 
شده کمتر از حداقل دســتمزد تاریخ ازدواج 
باشــد، مبلغ قابل پرداخت به حداقل دستمزد 
 مصوب شــورای عالی کار در ســال وقوع عقد

افزایــش می  یابد. قدرتی در این راســتا اعلام 
کرد که بیمه  شــدگان درصورت احراز شرایط 
مقرر می توانند در سامانه خدمات غیرحضوری 
سازمان به نشــانی es.tamin.ir و با مراجعه 
به منوی بیمه  شدگان-حمایت  های کوتاه  مدت 
درخواســت کمــک هزینــه ازدواج، صرفاً با 
ورود اطلاعــات تاریخ عقد و کدملی همســر، 
درخواســت خود را ثبت کننــد. همچنین با 

نصــب اپلیکیشــن »تأمین مــن« و انتخاب 
گزینه بیمه  شدگان - هدیه ازدواج، امکان ثبت 
درخواســت از سوی افراد مشمول وجود دارد. 
ضمن اینکه پس از تکمیل فرایند در ســامانه 
خدمات غیرحضوری، مبلــغ قابل پرداخت و 
تاریخ واریز وجه از طریق پیامک به بیمه شده 

اطلاع رسانی می  شود.
وی در ادامــه نیز بــه ارائه آمــاری از تعداد 
بیمه شدگانی که کمک هزینه ازدواج را دریافت 
کرده اند پرداخت و افزود: تعداد بیمه شدگانی 
که در ۶ ماه اول ســال  جــاری از این حمایت 
اســتفاده کرده اند، براساس جدیدترین آمارها 
4۶ هزار و 3۹4 نفر بــوده و این نهاد بیمه  ای 
در ســال جاری مبلــغ 4۶4 میلیارد تومان به 
پرداخت کرده است. همچنین  بیمه شــدگان 
در ســال گذشــته مبلغ ۷11 میلیارد تومان 
به ۹۹ هــزار و ۶۲۶ نفر از واجدین شــرایط، 

کمک هزینه ازدواج پرداخت شده است.

شرایط دریافت »کمک هزینه ازدواج« تأمین اجتماعی

خودرو

صنعت و معدن

موبایل

باشــگاه خبرنگاران- علیقلی ایمانی، مدیرعامل بنیاد ملی 
گندمکاران با بیان اینکه تولید تراکتورســازی داخل جوابگوی 
نیاز کشــاورزان نیســت، گفت: هم اکنون ۷0 هزارنفر در صف 
خرید هســتند و از طرفی تراکتور عمر مفید دارد که با گذر از 
این زمان باید تعویض شــود . به گفته او، با توجه به فرسودگی 
در حوزه ناوگان، مصرف ســوخت و ریزش بالاســت، اما بدلیل 
بالابــودن قیمت تراکتور و ادوات نســبت به قیمت محصولات 
کشــاورزی در توان کشــاورزان نیست که نســبت به نوسازی 
ناوگان اقدام کنند.ایمانی ادامه داد: طی ۲ تا 3 ســال پیش خط 
اعتباری مکانیزاســیون تعطیل شده بود به طوری که وامی برای 
خرید در اختیار کشــاورزان قرار نمی گرفت، اما با پیگیری های 
صورت گرفته خط اعتباری فراهم شــد که امیدواریم جوابگوی 

متقاضیان باشد.

مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران با تأکید بر نوسازی ماشین آلات 
کشــاورزی افزود: با پرداخت تسهیلات مکانیزاسیون امیدواریم 
شرایط برای نوسازی ناوگان و تأمین ماشین آلات مزارع فراهم 
شــود چراکه این امر در کاهش میزان بذر مصرفی، تســریع در 
عملیات کاشت و داشت و برداشت و کاهش ۲0 تا 30 درصدی 

ضایعات ناوگان تأثیر بسزایی دارد.
او با بیان اینکه بخش کشاورزی بدون ماشین و تراکتور معنا ندارد، 
گفت: هم اکنون ماشین آلات ابزار کار کشاورزی است و در حوزه 
ناوگان برداشت به دلیل فرسودگی کمباین ها، ضایعات بالاست، 
درحالی کــه دولت با واردات کمبایــن در جلوگیری از ریزش و 
ضایعات تأثیر گذار است. ایمانی با بیان اینکه توسعه مکانیزاسیون 
یکی از فاکتورهای مهم در تولید محصولات اساسی است، گفت: 
 اگر تراکتور نباشد امکان تولید وجود ندارد چراکه در شرایط کنونی 
آماده سازی بستر با اسب و گاو امکان پذیر نیست و مکانیزاسیون 
تنها بحث آماده سازی بستر، کودپاش، سم پاش و ناوگان برداشت 
و ... است. توســعه مکانیزاسیون و نوســازی ناوگان کشاورزی 
راهکار اصلــی افزایــش بهره وری،کاهش ضایعــات و تضمین 
کننده امنیت غذایی کشــور محسوب می شود که براین اساس 
 حمایت دولت در بخش نوسازی ناوگان کشاورزی و دسترسی به 
تکنولوژی ماشــین آلات روز دنیا در جهت تحقق شــعار سال 
امری ضروری اســت که با تخصیص خط اعتباری ماشین آلات 
 کشــاورزی بعد از گذشــت ۲ ســال انتظار می رود که این امر 

تحقق یابد.

 ایســنا- محمدرضا فرزین، رئیــس کل بانک 
مرکزی گفت: اگر بخواهیم کفایت سرمایه بانک ها 
را به هشــت درصد برســانیم بــه 1100 همت 

سرمایه نیاز است.
محمدرضــا فرزین اظهــار کرد: امــروز با توجه 
به این که در شــرایط جدیــد و دولت جدید قرار 
داریم باید برنامه های ویژه ای در راســتای تأمین 
مالی فراهم شــود. وی ادامــه داد: از آنجایی که 
نرخ رشد هشــت درصدی در برنامه هفتم توسعه 
هدف گذاری شده اما در سال های گذشته این نرخ 
چهــار الی پنج درصد بوده اســت و امروز تأمین 
مالــی معضل اصلی رشــد اقتصادی بــوده و به 
تنگنای اقتصادی کشور تبدیل شده است. مسئله 

اصلی ما رشد پایدار با تأمین مالی پایدار است.
رئیس کل بانک مرکزی خاطر نشــان کرد: امروز 
۹۲ درصد از تأمین مالی از ســوی شبکه بانکی و 
نظام پولی فراهم می شــود و تنها هفت درصد آن 
از ســوی بازار سرمایه و یک درصد از سوی دیگر 
بخش های اقتصادی اســت بنابرایــن نظام بانکی 
همیشــه سهم بسیار بالایی در تأمین مالی داشته 
و این نشان می دهد که دیگر بخش های اقتصادی 

کار خود را به درستی انجام ندادند.
فرزیــن در رابطــه با مســائل مربوط بــه تأمین 
مالــی اظهار کرد: در ابتدای امــر نظام مالی باید 
از اســتانداردهای لازم برخوردار باشــد تا بتوان 
انتظار تأمین مالی اســتاندارد داشت اگر بانک ها 
ناتراز باشند و کفایت سرمایه نداشته، تأمین مالی 
تورم زا می شــود، بنابراین نباید تأمین مالی متکی 
به منابع بانک مرکزی باشد بلکه باید تأمین مالی 

غیرتورمی صورت بگیرد.
وی ادامــه داد: تأمین مالی از ســوی نظام پولی 
کاری ندارد اما منجر به تورم می شود و ما را وارد 

چرخه های تورم زا می کند. از ســوی دیگر نظام 
مالی کشــور به تأمین مالی بانکی متمرکز شده 
و شبکه بانکی نیز خود امروز دچار بحران است. 
در شش ماهه گذشته حدود 1۲00 همت خلق 
نقدینگی صورت گرفته که نزدیک به ۶۵0 همت 
آن برای بخش تولید بوده که معادل کمی بیشتر 
از ۵0 درصد می شــود و این در حالی است که 
تأمین مالی بخش تولیــد باید حدود ۶۵ تا ۷0 
درصد باشد. این موضوع نشان می دهد که فشار 
تأمین مالی از ســوی دولت به شــبکه بانکی به 

دلیل کسری بودجه وارد می شود.
رئیس کل بانک مرکزی با اشــاره به سهم شبکه 
بانکــی از تأمین مالی بخش هــای مردمی اظهار 
کرد: در ســال های گذشته تأمین مالی بخش های 
مردمی نزدیک به 13 الی 14 درصد بود در حالی 
که امروز به ۲3 درصد رســیده اســت که نشان 
می دهد ســهم دولت و وظیفــه اجتماعی دولت 

برعهده نظام بانکی کشور موکول شده است.
فرزین بیان کرد: در بحــث ناترازی بانک ها طبق 
آخرین آمار اگر بخواهیم کفایت ســرمایه بانک ها 
را به هشــت درصد برسانیم 1100 همت سرمایه 
نیاز اســت و این در حالی است که امروز کفایت 
ســرمایه بانک ها منفی یک درصد است و این در 
حالی اســت که اگر بخواهیم تنهــا ناترازی میان 
شبکه بانکی را که ناشی از اضافه برداشت بانک ها 
است را حل کنیم به 4۷0 همت سرمایه و با اضافه 
برداشت بانک ها به ۷۵0 همت سرمایه نیاز است.

وی اضافه کرد: بنابراین نظام بانکی ما امروز خود 
برای تأمین مالی دچار ناترازی اســت و ما مکلف 
هستیم در ابتدا این ناترازی را اصلاح کنیم. برای 
مثال امروز بانک هــای غیردولتی نزدیک به ۷00 
همت عدم کفایت ســرمایه دارنــد و حدود 310 

همت نیز به بانک هــای دولتی غیرتجاری مربوط 
می شــود. به بیان دیگر امــروز 14 بانک ما زیان 

انباشته دارند.
این سیاســت گذار پولی ادامه داد: امروز باید ابتدا 
مطالبــات بانک ها از دولت تعیین تکلیف شــود. 
بخش دیگری از مشــکلات مربوط به تســهیلات 
تکلیفی است. ما با این تسهیلات مخالف نیستیم 
اما با اعداد آن به دلیل پیش بینی نشدن منابع آن 
مخالف هستیم. برای امثال قرار شد 1۵00 همت 
خلق پول جدید صورت گیرد که با تمام تلاش ها 
1100 همت را می توان تأمین کرد و حدود 400 

همت آن کسری دارد.
فرزین اظهــار کرد: موضوع دیگــر غیرتخصصی 
بودن بانک ها اســت. در هیچ جــای دنیا بانک ها 
انجــام  را  بــه اصطلاحــی کارهــای عمومــی 
نمی دهنــد با این حــال در قانــون جدید بانک 
مرکــزی ظرفیت های خوبی پیش بینی شــده تا 
 مشــکلات ما به ویژه در حوزه نظارت در شــبکه 

بانکی حل شود.
وی تأکیــد کرد: اگــر می خواهیم در کشــور به 
توسعه برســیم و به عبارتی توسعه رخ دهد باید 
بانک توسعه ای ایجاد شود، چرا که این بانک های 

توسعه ای هستند که بنگاه سازی می کنند.

وزیر ارتباطات: 70 هزارنفر در صف خرید تراکتور هستند

از نگاه مردم به عملکرد خود  می نگریم
 اختلاف بر سر میزان پوشش فیبر نوری

 رئیس کل بانک مرکزی:

یک هزار و100 همت سرمایه برای کفایت سرمایه ۸ درصدی بانک ها لازم است

ایرنــا- ســید ســتار هاشــمی،  وزیــر ارتباطــات و 
فنــاوری اطلاعات بــا بیان اینکــه آمار و ارقــام حوزه 
ارتباطــات باید عملیاتی باشــد و میزان پوشــش پروژه 
فیبــر نوری محــل اختلاف اســت، گفت: نــگاه وزارت 
ارتباطــات دولــت چهاردهــم، بر اســاس نــگاه مردم 
 تعییــن می شــود. ما بایــد به عملکــرد خــود از نگاه 

مردم بنگریم.
ســید ستار هاشمی در نشســت بررسی آخرین وضعیت 
توســعه ارتباطات روســتایی و پروژه فیبر نوری، خطاب 
به مدیــران کل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان ها 
تصریح کرد: خیلی خوب اســت کــه در ارائه خدمت به 
مردم رقابت شــکل بگیرد و پیشتاز باشیم، اما گاهی این 
رقابت ما را به ســمتی می برد که آمار و ارقامی که ارائه 
می کنیم، غیرعملیاتی باشد؛ مانند موضوع میزان پوشش 

پروژه فیبرنوری که محل اختلاف است.
وی افزود: رویکــرد وزارت ارتباطات در پروژه فیبر نوری 
منازل و کســب وکارها بر مبنای »اتصال« اســت، چون 
امکان رصد و پایش آن ســریعتر اتفاق می افتد و ابهامی 

در آن نیست.

وزیر ارتباطات ادامه داد: جمله ای که زیاد آن را می شنوم 
این است که می گویند اگر پوشش دارید، پس کجاست؟ 
همچون وقتی کــه در منطقه ای پوشــش تماس برقرار 

است، اما اینترنت در دسترس نیست.
هاشــمی خاطرنشان کرد: در توسعه ارتباطات روستایی و 
در پــروژه فیبر نوری، مبنای فعالیت در وزارت ارتباطات 
دولت چهاردهم بر اســاس نگاه مردم تعیین می شــود؛ 
چراکــه این یک اصل اســت که از زاویه دیــد مردم به 
عملکرد خــود بنگریم. هنر ما باید این باشــد که کفش 
مشتری را بپوشیم و از زاویه دید او به ماجرا نگاه کنیم.

معاون وزیر صمت:

 معادن وارد حوزه گردشگری می شوند
صداوســیما- معاون معدنی وزیر صمت گفت: توجه به حوزه گردشــگری در معادن، از 
جمله طرح هایی اســت که براســاس آن، بهره برداران در کنار تولیــد و فعالیت اقتصادی، 
به توریســم هم توجه کنند.جعفــری گفت: معادن می توانند یکــی از بهترین جاذبه های 
گردشــگری در هر کشوری باشــند. قطعاً کارکرد اصلی معدن، استخراج سنگ و کانی از 
آن اســت؛ اما در صورتی که معدنی دیگر چنین قابلیتی نداشته باشد، با یک برنامه ریزی 

هدفمند می تواند به منبع مهم درآمدزایی و ایجاد اشتغال تبدیل شود.
وی با بیان اینکه فرهنگ ســازی در بخش معدن جزو راهبردهاســت، اظهار کرد: در بحث 
گردشگری طرح هایی را دنبال می کنیم که بهره برداران، به آینده بخش معدن توجه داشته 
باشند و از ابتدا وزارت صمت یا محیط زیست، باید اجرای طرح گردشگری را از بهره بردار 
بخواهــد که بتواند آن را انجام دهد. جعفری افــزود: خیلی از مجموعه ها می توانند هم به 
بحــث اقتصادی تولید و هم گردشــگری توجه کنند و ایــن کار می تواند در معادن نمک 
زیرزمینــی اتفاق بیفتد، همچنان که در معدن ســرب و روی نخلــک اصفهان، دنبال این 
هســتیم بخش قدیمی را گردشگری و آموزشــی کنیم. معاون معدنی وزیر صمت اضافه 
کرد: معدن پتاس خور و بیابانک هم که منطقه ای نمکی اســت، از لحاظ سلامت می تواند 
به محیطی گردشــگری تبدیل شود. جعفری گفت: طرح اکتشــاف ذخایر معدنی جدید، 
در هفت اســتان کشور اجرا می شود و تاکنون در ۲ اســتان خراسان جنوبی و کردستان 
آغاز شــده اســت. وی یادآور شد: طرح تحول زمین شناسی و اکتشــاف ذخایر معدنی با 
همکاری ایمیدرو و سازمان زمین شناسی در حال اجرا است، این طرح در استان های یزد، 
 کردســتان، سیستان و بلوچستان، کرمان، فارس، خراسان جنوبی و خراسان شمالی انجام 
خواهد شــد. معاون معدنــی وزیر صمت افزود: عملیات ژئوفیزیک در پهنه های خراســان 
جنوبی انجام شــده و در کردســتان هم در حال انجام است و شاهد آثار خوبی از اکتشاف 
برای این اســتان هستیم. جعفری ادامه داد: در بحث توسعه بخش معدن و صنایع معدنی 
کشــور، 1۷ راهبــرد، ۷0 کلان پروژه و بیــش از ۲ هزار و 300 برنامــه عملیاتی تدوین 
شده است. وی تأکید کرد: توســعه بخش اکتشاف نیازمند اقداماتی مثل تجمیع داده ها، 
اطلاعات و مشــارکت بخش خصوصی است و توسعه فعالیت ها توسط بخش خصوصی در 

اکتشاف و بهره برداری، نوعی کلان پروژه است.
جعفــری اضافه کرد:، همچنین با یک برنامه ریزی صحیح می توان معادن متروک را هم به 
یک جاذبه گردشگری که تبعات مثبت اجتماعی و اقتصادی زیادی به همراه خواهد داشت، 
تبدیل کرد، فعالیت معادن در چهار مرحله اکتشــاف، استخراج، فرآوری و مرمت و ساخت 
برای اهداف گردشــگری صورت می گیرد و اینگونه به جای تبدیل شدن معادن متروک به 
معضلی زیســت محیطی و بی کاری کارگران معادن بعد از اتمام ذخایر معدنی، می تواند به 

ایجاد درآمد پایدار و توسعه مناطق روستایی منجر شود.



نگاهی به گیشه؛

رقابت »زودپز« و »صبحانه با 
زرافه ها« در صدر جدول فروش
سینماهای ایران در هفته گذشته میزبان بیش از ۸۷۲ هزار مخاطب 
 بودند که در نهایت کمدی های »زودپز« و »صبحانه با زرافه ها« 

با هم به رقابت پرداختند.
در هفته ای که گذشــت سینما های ایران ۴۵ میلیارد و ۳۲۹ 
میلیون تومان فروش داشــت و میزبــان ۸۷۲ هزار مخاطب 

سینمایی در ۲۰ هزار سانس شد.
 فیلم سینمایی »زودپز« در ژانر کمدی به کارگردانی  رامبد جوان

بــا فروش ۴۳۸ هــزار بلیط ســینما بــه ارزش ۱۸ میلیارد 
ســینما  گیشــه  اول  رتبــه  در  تومــان  میلیــون   ۴۳۸  و 
قــرار گرفت. »صبحانــه با زرافه هــا« در ژانــر اجتماعی به 
کارگردانی سعید سهیلی ۳۱۹ هزار بلیط فروخت و توانست با 
رقمــی معادل ۱۸ میلیارد و ۳۹۴ میلیون تومان در رتبه دوم 

گیشه سینما قرار دارد.
انیمیشن ســینمایی »ببعی قهرمان« به کارگردانی حسین 
صفــارزادگان و میثم حســینی در هفته گذشــته در صدر 
جدول فروش ســینما ها قرار گرفت و بــا ۱۱۰ هزار بلیط 
بــه ارزش ۴ میلیارد و ۲۵۳ میلیون تومان در رتبه ســوم 

گیشه قرار گیرد.
فیلــم ســینمایی »بــاغ کیانــوش« بــه کارگردانــی 

عــادل تبریزی، بــا ۳۹ هــزار مخاطب این هفتــه با حدود 
یــک میلیــاد و ۵۷۰ میلیــون تومــان فــروش در جایگاه 
»تگــزاس ۳«  گرفــت. کمــدی   قــرار  گیشــه   چهــارم 
 به کارگردانی ســید مســعود اطیابی، با ۱۰ هــزار مخاطب 

ایــن 
هفته  با حدود ۵۸۱ میلیون 

 و ۴۴۰ هــزار  تومان فروش در جایگاه پنجم گیشــه
 قرار گرفت.

هراتی گفت: همه ایرانیان می توانند با کد ملی و با پرداخت ۱۰۰ هزار 
تومان به عضویت کتابخانه های عمومی کشور در بیایند.

محمدرضا هراتی، معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتاب خوانیِ نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور در نشست خبری  که به مناسبت تشریح 
برنامه های سی ودومین هفته کتاب برگزار شد، درباره شرایط عضویت 
افراد در کتابخانه های زیــر مجموعه نهاد کتابخانه های عمومی گفت: 
همه ایرانیــان می توانند با کد ملی و با پرداخــت ۱۰۰هزار تومان به 

عضویت کتابخانه های عمومی کشور در بیایند. 
معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتاب خوانیِ نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور به تشریح روند عضویت در کتابخانه ها پرداخت و گفت: در طرح 
سراســری عضویت در کتابخانه های عمومی کشور هر ایرانی می تواند 
با در دســت داشــتن کد ملی عضو نهاد کتابخانه های عمومی بشود و 
می تواند از مخزن و امانت گیری کتاب استفاده کند. این در حالی است 
که پیش از این شهروندان باید حق عضویت پرداخت می کردند و این 
عضویت باید تمدید می شد. الان دیگر حق عضویت و تمدید آن مطرح 

نیســت. هراتی ادامه داد: ما فقط هزینه اولیه صدور کارت های هوشــمند را 
دریافت می کنیم. این کارت هوشمند یکبار صادر می شود و مادام العمر است. 
یعنی اگر شــما پیش از این بابت امانت گیــری کتاب حق عضویت پرداخت 
می کردید و مجدد باید بابت تمدید آن هزینه می پرداختید، دیگر این شکلی 

نیســت. حتی اگر شما عضو کتابخانه پارک شــهر می شدید، فقط عضو آن 
کتابخانه بودید و در کتابخانه دیگر نمی توانســتید کتاب امانت بگیرید. الان 
شما با همین کارت هوشمند می توانید از خدمات کتابخانه ای سراسر کشور 
اســتفاده کنید. بنابراین، عضویت سراســری و مادام العمر از دو ویژگی مهم 
کارت های هوشــمند است. وی در پاسخ به این سؤال که آیا به کتابخانه های 

عمومی کشــور ابلاغ شده تا شهروندان بتوانند کارت هوشمند عضویت 
خود را تنها با پرداخت ۱۰۰ هزار تومان دریافت کنند؟ افزود: از آنجایی 
که چــاپ این کارت ها محدودیت خاص خود را دارد، اینگونه نیســت 
از فردا شــهروندان بتوانند کارت عضویــت خود را دریافت کنند. چون 
جنس این کارت ها خاص است، بستگی به زمانی دارد که این کارت ها 
به ما داده شــود؛ وگرنه ما از لحاظ اختصاص کد روی ســامانه هایمان 
مشکلی نداریم. این همان کارت هایی است که برای کارت های بانکی و 
... اســتفاده می شود. تلاش می کنیم تا انتهای سال بتوانیم تمام کشور 
را پوشش بدهیم. معاون توســعه کتابخانه ها و ترویج کتاب خوانیِ نهاد 
 کتابخانه های عمومی کشور در پاسخ به این سؤال که آیا پرداخت صرف

۱۰۰ هزار تومان برای عضویت در نهاد کتابخانه های عمومی کشــور به 
ضرر نهاد تمام نمی شود؟ توضیح داد: بالاخره ما یک نهاد خدمات دهنده 
عمومی در حوزه مطالعه و کتابخوانی هستیم. وقتی می گوییم مردم ما 
کتابخوان و کتاب دوست هســتند، باید شرایط را برایشان مهیا کنیم، 
بایــد قدم هایی را برداریم. در اینجا ما به میزان ســوددهی در عضویت 
شهروندان نگاه نمی کردیم و نمی کنیم. ما در موضوعات مخزن، امانت دهی و 
قرائت خانه نباید نگاه بازاری داشــته باشیم. اما باید در نظر گرفت شهروندان 
برای خدمات وی آی پی نظیر کلاس های آموزشی، سالن های ویژه، سالن های 

گروهی، اتاق علم و ... باید هزینه جداگانه بپردازند.
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فقط با پرداخت ۱۰۰ هزار تومان عضو مادام العمر کتابخانه های عمومی کشور شوید
حضرت زهرا )س( به روایت امام موسی صدر

»زهرا فصلی از کتاب رسالت« عنوان برنامه ای از رادیو فرهنگ است که برگرفته از بیانات 
امام موسی صدر درباره حضرت فاطمه صدیقه )س( است. 

 این برنامه به تهیه کنندگی منصوره کردی از روز گذشته در فواصل پخش برنامه های رادیو 
فرهنگ روانه آنتن می شــود و به قلمرو اندیشه ای امام موسی صدر درباره جایگاه حضرت 
زهرا )س( برای بهره مندی در راه صلاح و اصلاح خود از فیض زندگی حضرت اختصاص 
دارد.در این برنامه از نگاه امام موسی صدر سعی شده ضمن بیان دیدگاه قرآن کریم درباره 
زن که با همه آرای فلسفی و مذهبی و عادات پیش و زمان نزول آن و نیز آرا و عادت متأخر 
اختلاف دارد، به طور اجمالی درباره حیات فاطمی و منزلت و جنبه های شخصیت ایشان 
 گفته شود و بیان شود که حضرت چگونه می زیست و چرا باید او را به دیده سرمشق نگریست.

»زهرا فصلی از کتاب رســالت« به درخواســت ســلیمان کتانی، ادیب و محقق مسیحی 
لبنانی، نوشته شده بود که در مقدمه کتاب معروف او، فاطمه الزهرا وتر فی غمد، به چاپ 

رسیده است.

»هم نوازان فاخته« در چین و روسیه کنسرت می دهند

گروه »هم نــوازان فاخته« به 
منظور اجرای چند کنســرت 
در حوزه موســیقی ایرانی به 
کشورهای چین و روسیه 

سفر می کند.
نــوازان  »هــم  گــروه 
فاخته« به سرپرســتی و 
آهنگسازی خشایار پارسا، 
با هدف معرفی موســیقی 
مکتب  و  ایرانــی  اصیــل 

منتظمیه، در سه فستیوال بین المللی موسیقی شرکت می کند.
این گروه ابتدا در روز ۲۹ آبان ۱۴۰۳ درفســتیوال بین المللی موســیقی قومی »ووشی« 
کشــور چین و ســپس در روز اول آذرماه ۱۴۰۳ در فســتیوال بین المللی موسیقی قومی 
»مارکوپولو« این کشور کنســرت هایی را برگزارمی کند. این در حالی است که اجرای یک 
برنامه موسیقایی دیگر در روز ۱۳ آذر در فستیوال بین المللی موسیقی »دایرا« سن پترزبورگ 

روسیه دیگر اجرای بین المللی گروه هم نوازان فاخته را تشکیل می دهد.

سینما

ورزش

آغاز پخش یک تله تئاتر جدید  از شبکه دو؛ 
 عطا با »چای نبات« دردسرساز می شود

 »چای نبات« داســتان عطا اســت که همیشه در پی کمک به دیگران است اما این قضیه 
خالی از دردسر برای خودش، خانواده اش و حتی شخصی که نیازمند کمک بوده، نیست.

بازیگران ثابت این مجموعه نورالدین جوادیان، رویا فلاحی، میثم راز و هومن اردکانی و در 
هر قسمت به فراخور قصه سریال، بازیگران دیگری اضافه می شوند.

فریده ســپاه منصور، محمود راسخ فر، سیروس همتی، بهرام سروری نژاد، وحید نفر، حسن 
عابدی، حسین مســافر آســتانه، میثم صدرا، حمید ایزد پناه، مونا عباسی، سعید حاجی 
حیدری، محمود روح بخش، داریوش برهانی از دیگر بازیگران این مجموعه تئاتر هستند.

فصل یک این مجموعه تلویزیونی که در۱۰قســمت به تهیه کنندگی رضا حامدی خواه در 
 مرکز سیمرغ صداوسیما تهیه شده است، از شب گذشته تا چهارشنبه حوالی ساعت ۲۱ و ۳۰  

از شبکه دوم پخش می شود.

فیلم

 مهر- کارشــناس فوتبال با ابراز نگرانی در 
مــورد یک ضعف تیم ملی گفــت: تیم ملی 
فوتبــال در دو بــازی اخیر خود توانســته 
گل هــای زیــادی را به حریفانــش بزند اما 
در خــط دفاعی همچنــان ضعف هایی دیده 

می شود. 
تیــم ملــی فوتبال ایــران در هفتــه پنجم 
مسابقات مرحله ســوم انتخابی جام جهانی 
۲۰۲۶ روز پنج شــنبه ۲۴ آبان در کشــور 
لائوس رو در روی تیم ملی کره شمالی قرار 
گرفت که این بازی بــا برتری ۳ بر ۲ ایران 
همراه شــد تا شاگردان قلعه نویی با توجه به 
شکست ازبکســتان مقابل قطر با ۱۳ امتیاز 
و فاصله ۳ امتیازی با تیم دوم )ازبکســتان( 
 در صــدر جدول گــروه A این مســابقات 

قرار گیرند.
محمود کلهر، کارشــناس فوتبال در رابطه با 
ایــن بازی اظهار کــرد: در مورد تیم ملی به 

نظرم بازی دو نیمه متفاوت داشت. 
در نیمه اول، وقتی که بــا نتیجه ۳ بر صفر 
پیــش بودیم، تیم ملی عملکرد فوق العاده ای 
ارائه داد. البته تیم کره شمالی در بخش های 

خــط میانی و حمله خــوب کار می کرد، اما 
در دفــاع مشــکلات زیادی داشــت که ما 
نیــز از این فرصت ها به خوبــی بهره برداری 
کردیــم و موفق بــه گلزنی شــدیم. حتی 
 می توانســتیم گل هــای بیشــتری هــم به 

ثمر برسانیم.
 مقابل کره شمالی خوش شانس بودیم

او ادامــه داد: بــا این حال، پــس از خروج 

شــجاع خلیل زاده که در خــط دفاعی تیم 
ملی بســیار مؤثر بود، تیم دچار افت شــد و 
به عقب نشســت. البته این مســئله طبیعی 
اســت، اما دریافت گل های آســان می تواند 
برای تیم ملی خطرناک باشــد. در این بازی، 
خوش شــانس بودیم که علیرضا بیرانوند روز 
درخشــانی داشت و توانســت موقعیت های 
متعددی از حریف را دفــع کند. در نهایت، 

خوشحالیم که توانستیم سه امتیاز این دیدار 
را کسب کنیم، اما قطعاً باید نقاط ضعف تیم 

در خط دفاعی برطرف شود. 
  عملکرد خط حمله تیم ملی بهبود یافته 

است
کلهر خاطرنشان کرد: در حال حاضر، عملکرد 
خط حمله تیم بسیار بهبود یافته است؛ مقابل 
قطر چهار گل و مقابل کره شــمالی سه گل 
به ثمر رســاندیم. با این حال، همچنان کمی 
ناهماهنگی در دفاع دیده می شود و نیاز است 
کــه کادر فنی به این مســئله توجه ویژه ای 
داشته باشد تا تیم ملی به راحتی گل دریافت 
نکند. در واقع، هیچ تیمی ضعیف نیست و ما 
باید با قدرت و تمرکز بیشــتری مقابل همه 

حریفان ظاهر شویم.

  در بازی با قرقیزســتان چالش خواهیم 
داشت

کارشناس فوتبال درباره دیدار با قرقیزستان 
در هفتــه ششــم مرحلــه ســوم انتخابی 
جام جهانــی گفت: بــازی با قرقیزســتان 
هــم به نظــر من چالــش برانگیــز خواهد 

 بود؛ در بــازی رفت شــاهد عملکرد خوبی 
از این تیــم بودیم. اما اگــر بخواهیم پیروز 
شــویم، باید بازی رو به جلو داشــته باشیم 
و از عقب نشــینی بپرهیزیــم.  در این میان، 
کانال های کناری تیم، به ویژه میلاد محمدی 
در سمت چپ که عملکرد فوق العاده ای دارد 
و همچنین آریا یوســفی در سمت راست که 
با وجود جوانی به خوبی جا افتاده است و این 
دو نفر نقش مؤثری دارند. معتقدم بازیکنان 
جوان ما نیز باید در این مسابقات فرصت بازی 
 پیدا کنند تا در جام جهانی تجربه بیشــتری

کسب کنند.
  حفظ نظم تاکتیکی مهم است

او در پایان تصریح کرد: همچنین باید اشاره 
کنم که تیــم ملی نباید بــه حریفان اجازه 
خطاهای متعدد بدهد و باید صبورانه تر بازی 
کند. پس از دریافت گل، حفظ نظم تاکتیکی 

اهمیت بسیاری دارد. 
این مســئله از جمله نقاط ضعفی است که 
در صورت پیشــروی در مسابقات، می توانیم 
بهبــود ببخشــیم؛ به ویــژه در مواجهــه با 
 تیم هایــی که از کــره شــمالی قدرتمندتر 

هستند.

ایرنا- نشست تخصصی فدراسیون دوومیدانی 
به ریاســت احمــد دنیامالی، وزیــر ورزش و 

جوانان برگزار شد. 
در این نشســت تخصصی وضعیت و شــرایط 
رشــته دوومیدانی مورد بررسی قرار گرفت و 
درخصوص حضور هرچه بهتر ورزشــکاران در 
المپیک لس آنجلس و بازی های آسیایی موارد 

مد نظر، مورد بحث قرار گرفت.
فریبا محمدیان، معاون توســعه ورزش بانوان 
ایــن نشســت  وزارت ورزش و جوانــان در 
تخصصــی گفت: بــه مربی مســتقل و بدون 
ســوگیری در دوومیدانی نیــاز داریم. باید در 

بحث  ماده ها به اجماع برسیم چون رقبای ما در آسیا می توانند معادلات را تغییر دهند.
همچنین ســیدمحمد شــروین اســبقیان، معاون توســعه ورزش قهرمانی وزارت ورزش و جوانان در خصوص رشــته 
دوومیدانــی و مدیریــت این رشــته ورزشــی عنوان کــرد: یکــی از فاکتورهای مهــم موفقیت، ایجــاد آرامش لازم 
در مدیریــت اســت و این آرامش را شــما در دوومیدانی به وجــود خواهید آورد و تمرکز خــود را روی امور پیش رو 
 بگذارید. موضوع دوپینگ، بســیار جدی اســت و این موضــوع را حتماً پیگیری کنید چون ایــن اتفاق، تبعات خوبی 

نخواهد داشت.

اتفاقی که برای تیم ملی فوتبال خطرناک است؛  

با قرقیزستان چالش داریم
زنان فوتبالیست ایران به مصاف اردن می روند

 ایسنا- اردوی تیم ملی فوتبال زنان ایران برای برگزاری دو دیدار دوستانه با اردن برگزار 
می شود.

 اردوی آماده سازی تیم ملی فوتبال زنان به منظور برگزاری دو دیدار دوستانه با تیم ملی 
فوتبال زنان اردن از اول تا ششم آذرماه در مرکز ملی فوتبال برگزار می شود.

بر این اســاس مریم آزمون سرمربی تیم ملی اسامی بازیکنان دعوت شده را اعلام کرد که 
به شرح زیر است:

شــبنم بهشت، افســانه چترنور، رقیه جلال نســب، زهرا سربالی، هســتی فروزنده، زهرا 
خواجوی، مائده بیرنگ، منی حمودی، نگین زندی، ســارا دیــدار، فاطمه امینه برازجانی، 
شــهناز جعفری )کرمان( فاطمه عادلــی، روژین تمریان، گلنوش خســروی، رها یزدانی، 
ســمیه اسماعیلی )اصفهان( محدثه زلفی، فاطمه شبان، سمیرا محمدی، فاطمه مخدومی 

)کردستان( مینا نافعی، تانیا جهانشاهی )گیلان( فاطمه رضایی، نرگس خانی )البرز(
تیــم ملی فوتبال زنان ایران جهت انجام دو دیدار دوســتانه ششــم آذرماه به اردن اعزام 

می شود و در روزهای ۸ و ۱۱ آذرماه به مصاف این تیم می رود.

تجلیل از خانواده شهید ورزشکار استان فارس
 

به گزارش باشگاه خبرنگاران- 
مدیرکل فرهنگــی وزارت ورزش 
و جوانان به همراه رئیس سازمان 
و  کشــور  ورزشــکاران  بســیج 
مدیرکل ورزش و جوانان فارس و 
مســئول امور ایثارگران این اداره 
کل با حضــور در منزل شــهید 
احمــد خانچــی با خانــواده این 

شهید ورزشکار دیدار کردند.
مدیرکل فرهنگی وزارت ورزش و 

جوانان به همراه رئیس سازمان بسیج ورزشکاران کشور و مدیر کل ورزش و جوانان فارس 
و مسئول امور ایثارگران این اداره کل با حضور در منزل شهید احمد خانچی با خانواده این 
شهید ورزشــکار دیدار کردند. معاونین اداره کل ورزش و جوانان استان، سید عبدالرسول 
موسوی، رئیس اداره حقوقی و املاک ، شکرا... مسکویی مسئول سازمان بسیج ورزشکاران 
فارس، مجید صباغ، رئیس هئیت جانبازان و توانیابان اســتان نیز در این مراســم حضور 
داشتند . مســئولین در این مراسم با گفت وگوی صمیمانه از زحمات همسر فداکار شهید 
درخصوص نگهداری یکی از فرزندان معلول خود را ارج نهاده و از ایشان قدردانی نمودند.

رئیس فدراسیون فوتبال: 
همه از عملکرد تیم ملی رضایت دارند

مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال گفــت: عملکرد تیم ملی رضایت بخش بوده و برخی 
انتقاد ها منطبق بر کینه توزی است.

تــاج که در تمرین تیم ملی حضور پیدا کرده بــود در جمع کادر و بازیکنان تیم گفت: از 
بازی هایی که انجام داده اید و نتایج کســب شده تشــکر می کنم. شما انتظارات را برآورده 
کرده اید و همه از عملکرد تیم ملی رضایت دارند. در این بین برای برخی از انتقاد ها که از 
فدراســیون فوتبال و تیم ملی می شود و این بخش از انتقاد ها منطبق بر کینه توزی است، 
پاســخ داریم و روزی پاســخ این حرف ها را می دهیم، اما اکنون برای ما اولویت خوشحالی 

مردم و صعود تیم ملی به جام جهانی است.
وی افزود: وقتی عملکرد تیم ملی با همه فشــردگی ها و رفت و آمد ها را بررسی می کنید، 
باید از این تیم تشکر کرد. با ادامه این روند سریعترین صعود تیم ملی به جام جهانی رقم 

می خورد و این چیزی است که اکنون اهمیت دارد.
رئیس فدراســیون با اشــاره به نتایج تیم ملی در پنج بازی گذشــته رقابت های انتخابی 
جــام جهانی عنوان کرد: در هیچ زمانی تیم ملــی در پنج بازی چنین نتایجی نگرفته بود 
و این نشــان دهنده راه درســتی اســت که این تیم با ترکیب فعلی طی کرده و این نتایج 
مرهون تلاش شــما عزیزان بوده که به خوشحالی مردم فکر کرده اید. امیدوارم در بازی با 

قرقیزستان هم با صلابت بازی کنید و در نهایت به آنچه در شأن نام ایران است، برسیم.

معاون توسعه ورزش قهرمانی وزارت ورزش و جوانان: 

بحث دوپینگ را حتماً جدی بگیرید
طلا و نقره  آسیا

 برای دو دختر سنگ نورد ایران
صداوســیما- ســارینا غفاری و مهدیســا حمیدنژاد در مسابقات 
ســنگ نوردی قهرمانی آسیا در ماده »لید« نیز نشان های طلا و نقره 

کسب کردند.
در ادامه مســابقات ســنگ نوردی نوجوانان و جوانان قهرمانی آسیا 
که در شــهر »جمشــیدپور« هند جریان دارد؛ در بخش دختران دو 
سنگ نورد کشــورمان؛ سارینا غفاری و مهدیســا حمیدنژاد که روز 
گذشته موفق به کسب مدال های طلا و نقره ماده »بولدرینگ« شده 
بودند، توانســتند در ماده »لید« نیز کسب این مدال های طلا و نقره 
را تکرار کنند. سارینا غفاری در مرحله نهایی ماده »لید« رده ی سنی 

جوانان با کسب رتبه اول، به مدال طلا دست یافت.
وی روز گذشــته نیز موفق شــده بود در مــاده »بولدرینگ« نیز به 
مدال طلای این رده ســنی دست یابد. در این ماده و این رده ی سنی 

سنگ نوردانی از ژاپن، دوم و سوم شدند.
همچنین مهدیسا حمیدنژاد در مرحله نهایی ماده »لید« رده ی سنی نوجوانان A با کسب رتبه دوم، به مدال نقره 

دست یافت. 
وی روز گذشته نیز موفق شده بود در ماده »بولدرینگ« رده سنی نوجوانان A مدال نقره کسب کند و با مدال امروز 
دو نقره قهرمانی آســیا را در دو ماده »بولدرینگ و لید« در کارنامه خود ثبت کرد. در ماده لید و این رده ی ســنی 

سنگ نوردانی از ژاپن و اندونزی اول و سوم شدند.

»پاپایا« به »سالرنو« ایتالیا رفت

فیلم »پاپایا« به تهیه کنندگی حامد عزیزی و کارگردانی عرفان احتشــامی در نخستین 
حضور بین المللی خود، به هفتادوهشتمین دوره فستیوال بزرگ سالرنو ایتالیا راه یافت.

جدیدترین ســاخته حامد عزیزی موفق شــد تا در بخش رقابتی هفتادوهشتمین دوره 
فســتیوال بزرگ ســالرنو ایتالیا پذیرفته شــود. جشنواره ســالرنو ایتالیا از سال ۱۹۴۶ 
تاســیس شده است و از قدیمی ترین و معتبرترین جشنواره های دنیا با فعالیت مداوم به 
حســاب می آید. مدیر جشنواره سالرنو ماریو دی چزاره در تابستان ۲۰۱۸ مشخص کرد 
به دنبال جشنواره ونیز، سالرنو دومین جشنواره تاریخی سینمای ایتالیا و از مشهورترین 

جشنواره های جهانی است.
با گذشــت سال ها، این جشنواره نه تنها برای سینمای جهان بلکه برای تصمیمات مهم 
در کنفرانســهای جهانی به یک مرجع تبدیل شده است. یکی از ارکانی که در فراخوان 
این جشــنواره ذکر شده است این که، جشنواره مطابق با سنت خود، وظیفه اصلی را در 

زمینه انتشار بهترین فیلم ها و سواد فیلمساز انجام می دهد.
فیلم های پذیرفته شــده توسط کمیسیون ویژه ای متشــکل از اعضای کمیته جشنواره 
ارزیابی می شــوند که با تصمیم نهایی، پذیرش اثر در مســابقات را ارزیابی می کنند آثار 
پذیرفته شــده با قضاوت بی چون و چرا به یک هیات منصفه فنی ارســال می شــود و 
در دوره آخر هیات داوران متشــکل از بهترین های فیلمســازی با تایید نهایی فیلم ها را 
 FESTIVAL INTERNAZIONALE DEL بــرای اکران در هفتادوهفتمیــن دوره

SALERNO   CINEMA DI انتخاب می کنند.
قصه پاپایا به نویســندگی فاطیما اباحمزه است که به ارزش واقعی و جایگاه واقعی یک 
زن در نهاد خانواده که پیامدهای مثبت آن جامعه را نیز متحول و متاثر از خود می کند، 
می پردازد. از پوســتر این اثر ســینمایی همزمان با پخش بین الملل آن توسط کمپانی 
ســون اسکایز رونمایی شــد.  در این فیلم علاوه بر علیرضا اوســیوند و آزیتا ترکاشوند، 
یگانه نیک اندیش، سعیده صالحی، ایراندخت ارگی، مهسا سرخوش، گیتی شاکری، مریم 

قربانی، علی ویسی و بازیگر نوجوان سپنتا شاهرخی ایفای نقش می کنند.
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س : طاهره حیاتی
عک

نهضت پاسخگویی مدیریت شهری شیراز 
از طریق سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷

به گزارش ســبحان- مدیران شــهرداری شــیراز در هفتــه پیش رو 
پاسخگوی مسائل شهری از طریق سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ در طرح 

روی خط شهر خواهند بود.
مدیران شهرداری شــیراز هر هفته در قالب »پاسخگویی تلفنی مدیریت 
شــهری به شهروندان« از طریق ســامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ در طرح 

روی خط شهر پاسخگوی مستقیم شهروندان هستند.
صمد پناهیان، رئیس ســازمان مدیریت پســماند و سجاد خلیلی، رئیس 
 اداره تخلفات شــهری معاونت محیط زیســت و خدمات شهری و هادی
شــه دوســت شــیرازی، معاون حمل و نقل و ترافیک نیز به ترتیب در 
 روزهای شنبه، یکشنبه و دوشنبه ۲۶، ۲۷ و ۲۸ آبان ماه از ساعت ۱۰تا۱۱ 
 پاســخگوی مســائل شــهری از طریق ســامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ 
خواهند بود.در ادامه پاسخگویی تلفنی مدیران شهرداری شیراز به مسائل 
مردمی؛ رضا جاویدی، رئیس ســازمان مدیریت آرامستان ها و محمدعلی 
چوبینی، معاون شهردار و رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
نیز به ترتیب در روزهای ســه شــنبه و چهارشــنبه ۲۹ و ۳۰ آبان ماه از 

ساعت۱۰تا۱۱ پاسخگوی شهروندان خواهند بود.

نهضت پاسخگویی اعضای شورای شهر شیراز 
از طریق سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷

 به گزارش سبحان- اعضای شورای اسلامی  شهر شیراز در هفته پیش رو 
پاسخگوی مسائل شهری از طریق سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ در طرح 

روی خط شهر خواهند بود. 
اعضای شورای اسلامی  شهر شیراز هر هفته در قالب »پاسخگویی تلفنی 
مدیریت شهری به شهروندان« از طریق سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ در 

طرح روی خط شهر پاسخگوی مستقیم شهروندان خواهند بود.
محمدرضا هاجری، رئیس کمیسیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم 
 اهل بیت )ع( شورای اسلامی شــهر شیراز و ناظر در شهرداری منطقه ۳ 
شــیراز و ابراهیم کمالی عضو شــورای اسلامی شــهر شــیراز و ناظر در 
شــهرداری منطقه ۱۹ در روز یکشــنبه ۲۷ آبان ماه از ساعت ۱۱ تا ۱۲ 
پاسخگوی مسائل شهری از طریق سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ خواهند 
بود.در ادامه پاســخگویی تلفنی اعضای شــورای اسلامی شــهر شیراز به 
مسائل مردمی؛ مسعود زارعی، رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای اسلامی  شهر و ناظر در شهرداری منطقه ۶ شیراز 
در روز چهارشــنبه ۳۰ آبان ماه از ساعت۱۱تا۱۲پاســخگوی شهروندان 

خواهند بود.

آئین تودیع و معارفه رئیس اداره برنامه ریزی و 
توسعه سرمایه انسانی شهرداری منطقه2 برگزار شد 

به گزارش سبحان- مراســم تودیع و معارفــه رئیس اداره برنامه ریزی 
و توســعه سرمایه انسانی شــهرداری منطقه۲ با حضورشهردار، معاونین، 
مســئولان منطقه۲ و جمعی از پرسنل شهرداری شیراز در دفتر مدیریت 
منطقه برگزار گردید.  در ابتدای مراسم سید کمال پاک فطرت با قدرانی 
و تشــکر از زحمات ســید آرش موســوی در زمان تصدی این پست در 
منطقه۲، زهره صحت را به عنوان رئیس جدید اداره برنامه ریزی و توسعه 
سرمایه انسانی منطقه معرفی نمود.  در این جلسه سید کمال پاک فطرت 
خدمت صادقانه را یکی از مهم ترین اصول کاری بیان کرد و افزود: آنچه 
حائز اهمیت اســت تکریم ارباب رجوع و صحت عملکرد در ارائه خدمات 

مطلوب و هماهنگی بین تمامی واحدها در مجموعه می باشد.
 وی در پایان از خدمات مطلوب و ارزشمند سید آرش موسوی تقدیر و تشکر 
 کرد و برای زهره صحت در پست جدید آرزوی موفقیت و سربلندی کرد.

  اعزام بزرگترین کاروان فرهنگیان فارس 
به راهیان نور

به گزارش ســبحان- ایمان ایمانی فر، رئیس سازمان بسیج فرهنگیان 
اســتان فارس از اعزام اولین و بزرگترین کاروان فرهنگیان فارس در سال 

۱۴۰۳ به اردوی راهیان نور و پیشرفت خبر داد.
  ایمانی فــر اظهــار داشــت: بیش از ۷۰۰ تــن از فرهنگیــان خواهر از 
سراســر اســتان فارس در قالــب کاروان بــزرگ فرهنگیان بــه اردوی 
 راهیــان نور و پیشــرفت در مناطــق عملیاتی دوران دفــاع مقدس در 

خوزستان اعزام می شوند.
 وی، گفت: این اولین و بزرگترین کاروان فرهنگیان استان در سال ۱۴۰۳ 
اســت که به مناطق عملیاتــی دوران دفاع مقدس در خوزســتان اعزام 
می شــوند. رئیس سازمان بســیج فرهنگیان استان فارس افزود: این اردو 
به مدت ســه روز برگزار خواهد شد و شــرکت کنندگان در یادمان های 
شلمچه، علقمه، هویزه و معراج شهدای اهواز و غیره حضور خواهند یافت.
ایمانی فر بیان کرد: سال گذشته نیز دو کاروان بزرگ از فرهنگیان استان 
فارس به مناطق عملیاتی دوران دفاع مقدس در خوزســتان اعزام شدند 
کــه در یکی از این کاروان ها بیش از یک هزار معلم حضور داشــتند که 
یادواره شــهدای معلم اســتان فارس نیز با حضور این معلمان در منطقه 

اروندکنار برگزار شد.

 معابر 2۰ روستای شیراز بهسازی می شود
به گزارش سبحان- محســن ابراهیمی، مدیــر بنیاد مسکن شهرستان 
شیراز از بهســازی معابر ۲۰روستا و بازنگری طرح هادی ۱۲روستای این 

شهرستان خبر داد.
 ابراهیمی  در حاشیه میز خدمت بنیاد مسکن در شیراز اجرای طرح بهسازی 
معابر ۲۰روســتا با اعتبار ۲۷۵ هزار میلیون ریــال، بازنگری طرح هادی 
 ۱۲روستای شهرســتان شــیراز با اعتباری ۲۶هزار و ۴۰۰ میلیون ریال 

را از کارکرد های بنیاد مسکن برشمرد.
وی، واگذاری و تعییــن تکلیف بیش از ۱۰۰ قطعه زمین به جوانان فاقد 
مسکن و افراد واجد شــرایط در روستا های شهرستان، واگذاری ۸ قطعه 
زمین برای فضای آموزشــی به صورت رایگان، واگذاری میزان ۱۸۵۰ متر 
در روســتای نوروزآباد برای فضای آموزشــی، تملک بیش از ۵۰ هکتار 
زمین روســتایی جهت تفکیک، واگذاری به متقاضیان دارای شــرایط و 
جوانان روســتا و اخذ اســناد تملکی بیش از ۶۰ هکتار زمین را از دیگر 

عملکرد های شاخص این بنیاد دانست.

به گزارش ســبحان- لطف ا... دژکام، نماینده 
ولی فقیه در اســتان فارس گفت: مجموعه های 
فرهنگــی ناهماهنــگ هســتند و مانند مجمع 
الجزایر عمــل می کنند و ایــن مجموعه ها باید 
ســازمان یابنــد. دژکام در یکصــد و چهــل و 
هشــتمین جلسه شورای فرهنگ عمومی استان 
فــارس گفت: با توجه به انتظــارات مقام معظم 
رهبری به صورت ویژه از فارس و شــیراز امروز 
یــک تجدید مطلعی برای کار شــورای فرهنگ 
عمومی است که مصادف با حضور استاندار جدید 
فارس شده است و باید از ایشان بیشتر استفاده 
کنیم. وی با اشــاره به مباحث مطرح شــده در 
این نشســت افزود: عمده مشکل ما بازگشت به 
این موضوع است که مجموعه های همسو با نظام 
که تلاش فرهنگی می کنند ناهماهنگ هستند و 
به نوعی مجمع الجزایر هســتند و برای هماهنگ 
کــردن ایــن مجموعه ها چند ســازمان دهنده 
مدنظر ماســت که باید در این زمینه کار شود و 
عموما در مدیریت اجرایی استان شکل می گیرد.
امــام جمعه شــیراز یکــی از ایــن اقدامات را 
برنامه ریزی برای نقشه مهندسی فرهنگی استان 

فارس عنوان کرد و افزود: یکی دو ســال اســت 
سؤال نشست شورای فرهنگ عمومی و ذهنیت 
آن مشغول به این است که آیا کمک های دولتی 
بــه مجموعه های دولتی و ســمن ها بــا برنامه 
هماهنگ اســت یا خیر و هیــچ راهکاری برای 
این نداشتیم. اولین سازمان دهنده در این قضیه 
ســازمان برنامه و بودجه است یعنی اگر بگویند 
بودجه به جز در مســیر کار صحیح فرهنگی که 
مطابق نقشه اســت، هزینه نخواهد شد، طبیعتا 

بقیه مجبور به همراهی با برنامه خواهند شد.
دژکام تصریــح کــرد: دســتور اســتاندار بــه 
مجموعه های ذیربــط و پیگیــری دائمی برای 
اجرای نقشــه مهندســی فرهنگی استان فارس 
لازم است تا به راه حلی برسیم که کل کشور نیز 
آن را دنبال کند زیرا امروز در سطح ملی هم در 

این زمینه چیز خاصی نداریم.
وی همچنیــن گفت: نکته بعــدی آگاهی و باور 

مدیران فرهنگی است.
عضو مجلس خبرگان رهبــری با بیان اینکه در 
برنامه هفتم توســعه، هدفگذاری برای بازی های 
رایانه ای، دیجیتال و آنلاین شده است، گفت: آیا 

ما در زمینه بازی هــا کار موفقی انجام داده ایم؟ 
یکی از بازی های آنلاین که بازی می شــود، سه 
میلیون دانلود داشــته و این مســئله نشانه آن 
اســت که مورد اســتقبال قرار گرفته است. در 
زمینه تولید چنین بازی هایی در اســتان فارس 
توانمندی داریم، اما چقدر از این بازی ها حمایت 
می کنیــم؟ فرزندان و بازیگــران فضای مجازی 

درگیر این موارد می شــوند و یادگیری شــروع 
می شود.

وی با تصریح اینکه در استان فارس برای تلفیق 
هنر و حماســه و دین و برنامه ریزی برای تولید 
محصولاتی در این زمینه چه اقداماتی انجام شده 
است، گفت: ظرفیت چنین اقداماتی را در استان 
فارس داریم، ولی در این زمینه عنایتی نشــده 

اســت و لازم اســت آگاهی در این زمینه ایجاد 
شود تا همگان به این مسائل کمک کنند.

 دژکام با یادآوری اینکه در برنامه هفتم توســعه 
یک جدول فرهنگی وجود دارد و باید بررســی 
کنیم که کجای این قضیه قرار داریم، افزود: اگر 
استان فارس مرکز هنر است، باید بررسی کنیم 
که نقش فارس در این قضیه کجاســت. باید هم 
آگاه باشیم و هم باور داشته باشیم که می توانیم 

چنین اقداماتی انجام دهیم و جلو برویم.
وی همچنیــن بحث آمــوزش را در این زمینه 
یادآور شــد و افزود: آموزش ها باید هدفمند و به 
شکلی باشــد که ارتقای فهم و دانش مدیران و 
کارشناسان طوری شکل گیرد که به سمت این 

هدف گذاری های فرهنگی جلو رویم.
نماینده ولی فقیه در اســتان فــارس در بخش 
پایانی ســخنان خود با اشاره به توانمندی علمی 
و عملی اســتاندار ابــراز امیدواری کــرد که با 
هماهنگی استاندار، کار نقشه مهندسی فرهنگی 
اســتان طوری پیش رود که در راســتای تأمین 
اهداف نظام و رضایت امام زمان)عج( و نائب امام 

زمان)عج( باشد.

امام جمعه شیراز:

اجرای نقشه مهندسی فرهنگی به پیگیری نیاز دارد

به گزارش سبحان- شهردار منطقه۱۱شیراز از تغییر بافت 
فرســوده و کمتر برخوردار منطقه۱۱ به یک  قطب گردشگری 
خبــر داد و گفت: برخی محله های کهن این منطقه که ازنظر 
قدمــت از اصیل ترین محله های این کلان شــهر محســوب 
می شــوند و با نگرش جدید مدیریت شــهری به جایگاه هایی 

برای گردشگران ایرانی و خارجی قابل تبدیل هستند.
 بهزاد پرنیان از تغییر بافت فرسوده و کمتر برخوردار منطقه ۱۱ 
به یک  قطب گردشــگری خبر داد و گفــت: برخی محله های 
کهن این منطقه که ازنظر قدمت از اصیل ترین محله های شهر 

شــیراز محسوب می شــوند و با نگرش جدید شورای اسلامی 
شهر و شهرداری شیراز به جایگاه هایی برای گردشگران ایرانی 

و خارجی قابل تبدیل هستند.
وی افزود: با ایجاد تغییر در بافت فرسوده مثل ترمیم دیوارها، 
بازسازی کوچه ها، آســفالت معابر عمومی و سنگفرش برخی 
قســمت های این محله ها بازآفرینی بســیار مناسبی صورت 
خواهــد گرفت که موجب رفاه ســاکنین و دیگر شــهروندان 

خواهد شد.
شــهردار منطقه۱۱شــیراز بابیان اینکه این منطقه دارای سه 

محله کهن با قدمت طولانی اســت، اظهــار کرد: این پروژه ها 
به صورت ویژه در محله های پودنک، شــاهیجان و قناعت پیشه 

بااعتبار ۳۵ میلیارد تومان در حال انجام است.
پرنیان گفت: پیاده روســازی در این محــلات خصوصاً محله 
ریاســتی )خیابان شــهید قناعت پیشــه( باوجود شیب زیاد 
و کوهســتانی بودن آن در حــال انجام اســت و به زودی به 
 بهره بــرداری ســاکنین و شــهروندان محترم قــرار خواهد

گرفت.
وی بیان کرد: همچنین در ســال گذشته اعتباری برابر با ۲۵ 

میلیارد تومان در این ســه محله برای زیباسازی، لوله گذاری 
و دفع آب های ســطحی، روکش آســفالت و امور زیرساختی 

اختصاص یافت که در آستانه بهره برداری قرار دارند.

 به گزارش ســبحان- وحید بهفر، مدیرعامل شــرکت گاز 
فارس بر ضرورت تبدیل شــدن صرفه جویی در مصرف گاز به 
یــک فرهنگ تأکید کــرد و افزود: این کار بایــد از مدارس و 
دانش آموزان آغاز شــود. کارگاه آموزشی بهینه سازی مصرف 
انرژی بــا حضور ۸۰ نفر از مربیــان و معلمان نواحی مختلف 
آموزش و پرورش شــیراز با هدف ترویج فرهنگ مصرف بهینه 
انرژی در شــیراز برگزار شــد. مدیرعامل شــرکت گاز استان 

فارس در حاشیه این نشســت گفت: کارگاره آموزشی مذکور 
در فواصل زمانی مشــخص با حضور مدیران و معلمان مقاطع 
تحصیلی مختلف در راســتای بهبود وضعیت استفاده از انرژی 
در مدارس برگزار می شود که در کارگاه اخیر طرح همیار گاز 

نیز تشریح شد.
بهفر با اشــاره اینکه در سال گذشــته ۴ دوره کارگاه آموزشی 
برگزار شــد، اظهار کرد: امروزه در حوزه هــای مختلف انرژی 
در کشــور بــا چالش هایی مواجه هســتیم که بــا آموزش به 
دانش آموزان و ســرمایه گذاری مناســب می توان بســیاری از 

مشکلات را رفع کرده یا بهبود بخشید. 
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان فــارس بیان کــرد: در این 
کارگاه ها مباحث مدیریت، بهینه سازی انرژی و ترویج فرهنگ 
اســتفاده از انرژی از جمله گاز جهت بسترســازی و آموزش 

دانش آمــوزان، به معلمــان و مربیان آموزش داده شــد. وی 
تصریح کرد: دانش آموزان می تواننــد نقش فعال و مؤثری در 
شکل گیری فرهنگ صحیح اســتفاده از گاز طبیعی در سطح 
جامعه داشــته باشــند، زیرا با آموزش  صحیح از همان دوران 
 کودکی با مفاهیــم صرفه جویی و مصرف و کاربرد آن آشــنا 

می شوند.
وی افزود: در همین راستا اجرای طرح همیار گاز با هدف آموزش 
اصول ایمنی و فرهنگ سازی در راستای رعایت الگوی مصرف 
در بیــن خانواده ها از طریق دانش آموزان و مربیان آموزشــی 
 یکی از اقدامات مهم شــرکت گاز در مدارس اســتان اســت.

مدیرعامل شرکت گاز اســتان فارس گفت: معلمان مهم ترین 
نقش در ارتقای فرهنگ دانش آموزان و انتقال مفاهیم ایمنی و 
حفظ گاز طبیعی به عنوان سرمایه ملی را برای آینده فرزندان 

این مرز و بوم دارند از این رو تلاش شد در این کارگاه آموزشی 
در خصوص اطلاع رســانی و آگاه ســازی، آموزش های لازم در 

زمینه گاز به طور دقیق انجام گیرد. 
بهفر با تأکید بر اینکه صرفه جویی در مصرف گاز باید نهادینه 
و به یک فرهنگ تبدیل و این فرهنگ باید از مدارس و زمانی 
که دانش آموزان تأثیرپذیری و انعطاف بیشــتری دارند، انجام 
شود، گفت: برای تحقق این امر مهم، در ابتدا آموزش به روز به 
 مربیان و معلمان، جهت انتقال به دانش آموزان اهمیت بسزایی

دارد.
وی مربیــان و معلمان را همیــاران و مروجان فرهنگ مصرف 
بهینه گاز عنوان و ابــراز امیدواری کرد: با انتقال آموخته های 
خود در این کارگاه نقش برجسته ای در جلوگیری از هدررفت 
گاز و اهتمام به امر صرفه جویی در دانش آموزان شکل گیرد.

شهردار منطقه 11 شیراز مطرح کرد؛

بازآفرینی محله های کهن و تبدیل  آنها به محله های گردشگری

 مدیرعامل شرکت گاز فارس:

صرفه جویی در مصرف گاز به یک فرهنگ تبدیل شود

مدیرکل ورزش و جوانان استان فارس: 

اجرای پیوست فرهنگی در کنار رویداد های ورزشی الزامی است
به گــزارش ســبحان-  عبدالرحیــم خداجــو، مدیــرکل ورزش و 
جوانان اســتان فــارس در آئیــن پایانی دوره توانمندســازی مســئولان 
فرهنگــی هئیت هــای ورزشــی اســتانی ۶ فدراســیون وزنه بــرداری، 
 دوچرخه ســواری، ژیمناســتیک، بولینگ، بیلیارد اسکی و تنیس روی میز 
سراسر کشــور با تقدیر از مدیر کل فرهنگی وزارت ورزش و جوانان گفت: 
طرح دوره های توانمندی مســئولان فرهنگی از برنامه عملیاتی با چشــم 
انداز ویژه برای حوزه فرهنگ در کنار رویدادهای ورزشــی اســت که دارد 

به پختگی خود می رسد.
وی افزود: پیوست فرهنگی در کنار رویدادهای ورزشی الزامی است و از این 

رو از دفتر فرهنگی وزارت ورزش و جوانان تقدیر می نماییم.
مدیرکل ورزش و جوانان فارس اظهار داشــت: امیدواریم خروجی این دوره 

در هئیت های ورزشی به وضوح دیده شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به برگزاری کنگره ۱۵ هزار شهید استان فارس گفت: این رویداد از بزرگترین رویدادهای فرهنگی 
اســتان فارس بود و امروز هرچه داریم از شــهدا داریم و مدیون خون آنان هستیم. وی در پایان گفت همه ما باید در حوزه اخلاق مداری در 

ابعاد مختلف ورزش تلاش کنیم و در دنیا سرآمد باشیم.

فرمانده انتظامی  استان فارس خبر داد:

شلیک گلوله مستأجر به روی صاحبخانه در شیراز
به گزارش ســبحان- رهام بخش حبیبی، فرمانده انتظامی استان فارس گفت: مردی مسلح و مستاجر حدود ۵۳ 
ساله که ابتدا به روی صاحبخانه خود گلوله شلیک کرده وسپس اقدام به پرتاب نارنجک و تیراندازی به سمت مردم 

محله نموده بود در درگیری با ماموران پلیس به هلاکت رسید.
حبیبی گفت: از طریق مرکز فوریت های پلیســی ۱۱۰ یک فقره تهدید به مرگ در بلوار »نارنج« شــیراز به پلیس 

اعلام و بلافاصله مأموران انتظامی برای بررسی موضوع به محل مورد نظر اعزام شدند.
وی افزود: شــاکی در اظهارات اولیه در محل وقوع جرم بیان کرد که مالک ۲ منزل مســکونی هســتم و طبقه بالا 
را به مســتاجر اجاره داده ام که مســتاجرم در حالی که یک قبضه اسلحه کلاشینکف در دست داشت از بالکن مرا 

تهدید به مرگ کرد.
فرمانده انتظامی  استان ادامه داد: مستاجر که در طبقه دوم منزل مسکونی حضور داشت و درب ورودی را از پشت 
قفل کرده بود با مشاهده پلیس اقدام به پرتاب ۲ عدد نارنجک و همچنین تیراندازی به سمت اهالی محل می کرد.

حبیبی با بیان اینکه مأموران انتظامی حدود ۲ ســاعت از طریق تلفن همراه وی را دعوت به آرامش کردند، گفت: 
پس از اینکه وی همچنان به تیراندازی به ســمت شــهروندان ادامه می داد و به دستورات پلیس توجه نمی کرد در 

درگیری و تیراندازی متقابل توسط ماموران انتظامی از پای درآمد.
 وی با اشاره به اینکه در بازرسی از منزل وی ۲ قبضه اسلحه کلاشینکف، وینچستر، یک تیغه خشاب و نارنجک انداز، 
ماســک و حدود ۵۰ عدد نارنجک دســت ســاز با فیتیله کشف شد، عنوان کرد: خوشــبختانه در این مأموریت با 

هوشیاری پلیس هیچ آسیبی به شهروندان وارد نشده است.

در جلسه حوزه مقاومت بسیج شــهدای شهرداری شیراز که 
در آســتانه »هفته بسیج« برگزار شــد، از اقدامات شهرداری 
شیراز در دومین کنگره ملی شهدای فارس و همچنین حضور 
باصلابت بسیجیان شــهرداری در مناســبات ملی و مذهبی 

قدردانی شد.
 جلســه حوزه مقاومت بســیج شهدای شــهرداری شیراز در 
آســتانه »هفته بســیج« با حضور آرش فــرج زاده، قائم مقام 
شــهردار و فرمانده این حوزه مقاومت، امیر جاهدی، جانشین 
فرمانده سپاه فجر فارس در امور اقشار بسیج و شهرام قاسمی، 
رئیس ســازمان بســیج ادارات و کارمندان سپاه فجر فارس و 

جمعی از بسیجیان پایگاه های این حوزه مقاومت برگزار شد.
 فرمانده حوزه مقاومت بســیج شهدای شهرداری شیراز ضمن 
تســلیت ایام فاطمیه و قدردانی از برگــزاری بی نظیر دومین 
کنگره ملی ۱۵ هزار شهید فارس اظهار کرد: شهرداری شیراز 
در این زمینه فعالیت های بســیار شــایانی داشت که از طرف 

سپاه فجر فارس مورد تقدیر قرار گرفت.
آرش فرج زاده با تقدیر از تلاش های بســیجیان حوزه مقاومت 
بسیج شهدای شــهرداری شیراز گفت: بســیجیان شهرداری 
همــواره باصلابت در مناســبت های ملــی و مذهبی حضور 
گســترده ای دارند و در دومین کنگره ملی ۱۵ هزار شــهید 

فــارس نیز همه پای کار بودند و یک کار بی بدیل و بی نظیری 
انجام شد.

وی ادامه داد: بر این اســاس از کمک های مؤثر و ارزشــمند 
شــهردار و حوزه های مختلف شــهرداری برای برگزاری این 
کنگره ملی قدردان هســتیم و امیدواریم برگزاری این رویداد 
مهم در اعتلای فرهنگ نورانی و عزت آفرین جهاد، شــهادت و 

فرهنگ مقاومت مؤثر باشد.
قائم مقام شــهردار شیراز در ادامه گزارشــی از فعالیت حوزه 
مقاومت بســیج شهدای شــهرداری این کلان شهر در آستانه 
هفته بســیج ارائه و تصریح کرد: فضاســازی ســطح شهر در 
تمام مناســبت ها و نصب تمثال شهدا در سطح شهر، برگزاری 
جلســات دیدار با خانواده معظم شــهدا و اجرای نشست های 
فرهنگی ازجمله فعالیت های فرهنگی بســیج شهرداری است 

که به طور منظم دنبال می شود.
فرج زاده با تأکید بر فعالیت بیشتر در حوزه های عملیاتی بسیج 
شهرداری شــیراز اضافه کرد: در این راستا باید افق بلندتری 
داشــته باشیم و کارها بهتر انجام شــود؛ چراکه باید در کارها 
سربلندی شهرداری، شــهر و نظام مقدس جمهوری اسلامی 
را در نظــر بگیریم و امیدآفرینی که از منویات و فرمایشــات 
اصلی رهبر معظم انقلاب اسلامی است را مدنظر داشته باشیم.

جانشــین فرمانده ســپاه فجر فارس در امور اقشار بسیج نیز 
ضمن قدردانی از فعالیت های قابل تقدیر بســیج شــهرداری 
شــیراز در دومیــن کنگره ملی شــهدای فــارس اظهار کرد: 
خوشــبختانه شهرداری شیراز همواره در همه مناسبت ها پای 

کار است.
امیر جاهدی افزود: کار برای شــهدا برکت دارد و این خدمات 

شما قطعاً در محضر خداوند متعال ماندگار خواهد شد.
وی در ادامه به جنایات رژیم منحوس صهیونیســتی اشاره ای 
داشــت و گفت: امروز همه ما وظیفــه داریم حامی مظلومان 

جبهه  مقاومت باشیم.
جانشــین فرمانده سپاه فجر فارس در امور اقشار بسیج عنوان 
کرد: همه ما باید ابعاد مختلف جنایات صهیونیســتی را برای 
مخاطبــان خود تشــریح کنیم و آگاهانه در مســیر مبارزه با 

جنایتکاران روشنگری کنیم.
رئیس ســازمان بسیج ادارات و کارمندان سپاه فجر فارس نیز 
ضمن تقدیر از شهرداری شیراز درخصوص فعالیت پررنگ در 
دومین کنگره ملی ۱۵ هزار شهید فارس اظهار کرد: شهرداری 
شیراز در اجلاســیه شــهدای کارمند نیز نقش آفرین بود که 

قدردانی می کنیم.
شــهرام قاســمی اضافه کرد: بالغ بر ۷۰ یادواره مختلف شهدا 

در سطح شهر شیراز برگزار شد که یادواره شهدای شهرداری 
شیراز نیز در بین یادواره دستگاه های اجرایی شایسته بود.

وی همچنین با اشاره به تبریکی هفته بسیج به مأموریت های 
ســازمان بسیج ادارات و کارمندان اشاره و بیان کرد: برگزاری 
ســفر راهیان نور، راهیان پیشــرفت و همچنین فعالیت های 
تربیتی با تشــکیل گروه های تربیتی ادارات، خدمت رسانی به 
محرومین با حضور گروه های جهادی و برپایی میزهای خدمت 
و تلاش در جهت آزادســازی زندانیان جرایم غیرعمد ازجمله 

این مأموریت ها است.

در جلسه حوزه مقاومت بسیج شهدای شهرداری شیراز در آستانه »هفته بسیج« صورت گرفت؛

قدردانی از اقدامات شهرداری شیراز در دومین کنگره ملی شهدای فارس



دانستنی

چند غذای طبیعی برای کمک به کاهش فشار خون بالا
فشــار خون بالا یا هایپرتنشــن یکی از مشکلات جدی 
بهداشتی اســت که می تواند منجر به بیماری های قلبی، 
سکته مغزی، مشکلات کلیوی و حتی اختلالات شناختی 
شــود. خوشبختانه، تغییرات در ســبک زندگی و تغذیه 

می تواند تأثیر زیادی در کاهش فشار خون داشته باشد.
در ایــن مقاله به معرفی چند ماده غذایی می پردازیم که 
مصرف منظم آنها می تواند به طور طبیعی فشار خون شما 
 را کاهش دهد و از بروز مشــکلات جدی پیشگیری کند.
کیوی:میوهایکهفشارخونرامتعادلمیکند
کیوی یکی از میوه های غنی از پتاســیم است که به ویژه 
برای افراد مبتلا به فشار خون بالا مفید است. پتاسیم به 
تنظیم سطح سدیم در بدن کمک می کند و باعث می شود 
که فشار خون به طور طبیعی کاهش یابد. این میوه کوچک 
اما مغذی می تواند به عنوان یک گزینه عالی برای شــروع 
روز شما باشد. مصرف روزانه کیوی می تواند کمک زیادی 

 به تعادل الکترولیت ها در بدن و کاهش فشار خون کند.
سفیدهتخممرغ:جایگزینیسالمبرایداروهای

فشارخون
آیا می دانســتید که ســفیده تخم مــرغ می تواند تأثیری 
مشــابه با داروی فشــار خون کاپتوپریل داشــته باشد؟ 
تحقیقات اخیر نشــان داده است که ترکیبات موجود در 
ســفیده تخم مرغ می توانند به طور طبیعی فشار خون را 
کاهش دهند. این تخم مرغ کم کالری و غنی از پروتئین، 
یک انتخاب عالی برای افرادی اســت که به دنبال کاهش 

فشار خون بدون استفاده از دارو هستند.
ســیبزمینی:یکمنبععالیازپتاسیمبرای

کاهشفشارخون
ســیب زمینی نه تنها یک منبع غنــی از ویتامین ها و مواد 
معدنی اســت، بلکه به دلیل داشتن مقادیر بالای پتاسیم، 
می تواند در کاهش فشــار خون بالا نقش مهمی  ایفا کند. 

یک عدد ســیب زمینی متوسط می تواند تا ۱۳درصد از نیاز 
روزانه بدن به پتاسیم را تأمین کند. پتاسیم به ویژه در مبارزه 
با اثرات منفی ســدیم در بدن مفید است، بنابراین مصرف 
سیب زمینی پخته یا بخارپز می تواند به بهبود سلامت قلب 

کمک کند.
عدس:کاهشفشــارخونبافیبروپتاســیم

طبیعی
عدس یک غذای عالی برای افراد مبتلا به فشــار خون بالا 
است. این ماده غذایی غنی از فیبر و پروتئین است و مصرف 
منظم آن می تواند تا ۱۶درصد از نیاز روزانه بدن به پتاسیم 
را تأمین کند. پتاســیم در عدس به طور طبیعی به کاهش 
فشار خون کمک کرده و سلامت قلب را بهبود می بخشد. از 
آنجا که عدس کم چرب و کم کالری است، یک گزینه عالی 
برای افرادی است که به دنبال یک غذای سالم و مفید برای 

کنترل فشار خون هستند.
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»کارمند جماعت« رونمایی می شود

نوشــته   کتــاب »کارمند جماعت« 
محســن ســلیمانی فاخــر رونمایی 

می شود.
ایــن رویــداد بــا حضور نویســنده 
و تصویرگــر کتــاب و نیــز عباس 
و  منتقــد  کریمی عباســی، 
کارشــناس ادبی و نیلوفــر کاظمی، 
نشســت  ایــن   مجری-کارشــناس 

برگزار شد.
»کارمند جماعت«  که با تصویرگری 
امیــر حامد پاژتار که در انتشــارات 
با نگاهی  رخداد تازه منتشر شــده، 
طنز و آسیب شناســانه که زندگی و 

خصایص زیست کارمندی را مورد واکاوری قرار می دهد.
در مقدمه این کتاب آمده اســت: »همه شغل ها عادات خاص و ویژه ای دارند 
که گویی لازمه آن حرفه اســت و اصلًا هم قابل پنهان کردن نیست و مانند 
یک برچســب و اتیکت همراه شاغلان هست. عادات و روزمرگی هایی که در 
طــول دوران کار، خواه یــا ناخواه بر روح و روان می نشــیند و همه افراد را 

همرنگ می کند. 
ایــن پیچیدگی های ســاده و گاه عمیــق می تواند در مواجهــه با روحیات، 
شخصیتی قابل شوخی و مزاح باشد که با درشت نمایی و کشف این ویژگی ها 

می شود به خود و رفتارهایمان بخندیم.
شــخصیت  از  ندیــده  و  عمومی دیــده  تصویرهــای  کتــاب  ایــن  در 
کارمنــدان را رو می کنیــم، بــا زبانــی نیش دار تا شــاید اگــر کارمندان 
 خواســتند برخــی از ایــن عــادات و ویژگی هــا را تغییــر و مــورد مداقه 

قرار دهند.«

رونمایی از کتاب 
»سیبری اصلًا جای سردی نیست« 

کتاب »ســیبری اصلًا جای سردی 
نیســت« نوشــته نازنین مطیعی از 
ســوی انتشــارات ایرانشناســی در 
رونمایــی  فرهنــگان   کتابفروشــی 

می شود.
کتاب »ســیبری اصلًا جای سردی 
نیســت« نوشــته نازنین مطیعی و 
تصویرگری منیــژه احمدی طهرانی 
از سوی انتشارات ایرانشناسی منتشر 

شده است.
در این کتــاب می خوانیم: »پهناور، 
پهناورتریــن، هرچــه مــی روی به 
پایانش نمی رسی...چه کســی گفته 
روســیه فقط مسکو و سن پترزبورگ است؟ سوار بر غول فلزی خروشان سُر 
می خورم در تایگای بی انتها، هم ســو با لاجورد رودخانه ها و فیروزة آسمان، 
خورشــید پوستم را می سوزاند، گرم اســت، گرم... اما همچنان عطر چای و 
طعم پیراشکی روســی که هرجا می رســم به آن مهمان می شوم، گرم تر از 

آفتاب سیبری است.
از نــوای فریبنده بالالایکا تا پژواک تیز مورن خور، از گنبدهای پیازی شــکل 
کلیســاهای ارتدکس تــا چرخ های عبادت معابد بودایی، از طعم روســتایی 
 بـُـرش تا اصالــت ایلیاتی بــوزا، از اورال تا آلتــای تا بایــکال… نه، هنوز 

خیلی مانده...
ســیبری اصلًا جای ســردی نیســت، شــرح ســفرم در ســیبری روسیه 
اســت. بخش زیــادی از این مســیر را با قطــار ترانس ســیبری پیمودم. 
هم مســیر با طولانی ترین خط ریلی دنیا در ســرزمین تزارها و بلُشُــویک ها 
 ســفری را آغاز کــردم که هنــوز پایانی بــرای آن نمی بینم. ایــن قلمرو، 

بی انتهاست.«

ترمیم استخوان های شکسته با خون 
فن آوری

عکس خبر

 روستای تاریخی ابیانه- کاشان

 موزه میراث روستایی- گیلان

نسل کشى و کورى مجامع بين المللى 
 منبع: باشگاه خبرنگاران

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  خانه زینت الملوک

پزشکی 

نشانه های جدی کمبود ویتامین B12 در بدن
ویتامین B۱2 در بسیاری از فعالیت های بدن نقش حیاتی 
ایفا می کند و کمبود این ویتامین ممکن اســت منجر به 
مشکلات جدی سلامتی شود. ویتامین B۱2 )کوبالامین( 
یــک ویتامین محلول در آب و یــک ماده مغذی ضروری 
است که بدن برای ســاخت گلبول های قرمز خون سالم، 
DNA و اعصاب به آن نیاز دارد؛ همچنین به انجام ســایر 
عملکردها نیز کمک می کند. کمبود B۱2 می تواند منجر 
به علائم مختلفی مانند خســتگی، مشــکلات عصبی و 

تغییرات خلقی شود.
B12علائمکمبودویتامین

 آیا دســت ها یا پاهایتان مدام ســوزن سوزن می شوند؟ 
کمبود B۱2 می تواند به غلاف محافظی که اعصاب شما 
را می پوشــاند آسیب برساند. بیماری هایی مانند سلیاک، 
کرون یا ســایر بیماری های روده ممکن است جذب این 
ویتامین را برای بدن ســخت تر کنند. همینطور مصرف 
برخی از داروهای ســوزش سر دل می تواند باعث کمبود 

این ویتامین در بدن شود.
شماسردترازحدمعمولهستید

با کمبود ویتامین B۱2 در بدن، ممکن است گلبول های 
قرمز ســالم و کافی برای انتقال اکســیژن در بدن خود 
نداشته باشــید که می تواند باعث لرز و سردی بدن شما 

شود، به خصوص در دست ها و پاهایتان.
دچارمهمغزیمیشوید

کمبود B۱2 ممکن اســت منجر به افســردگی، گیجی، 
مشــکلات حافظه و زوال عقل شــود. همچنین 

می تواند بر تعادل شما تأثیر بگذارد.
مکمل های B۱2 معمولاً بی خطر هســتند. 

پزشــکان2/4  بزرگســالان،  بــرای 
توصیــه  را  روز  در  میکروگــرم 
می کننــد. اگــر بیش از آنچــه نیاز 
دارید مصرف کنید، بدن شــما بقیه 
را از طریــق ادرار دفــع می کند. با 
ایــن حــال، دوزهای بــالا می تواند 
عــوارض جانبــی مانند ســرگیجه، 

 ســردرد، اضطراب، حالت تهوع و اســتفراغ داشته باشد.
بدنشمامداماحساسضعفدارد

بدون ســطوح کافی این ویتامین در بدن، عضلات شــما 
ممکن است احساس ضعف کنند. همچنین ممکن است 

احساس خستگی یا سبکی سر کنید.
پزشک می تواند میزان B۱2 را در بدن شما بررسی کند. 
بنابراین مهم است که به هر علامتی توجه کنید که می تواند 
 آهسته یا سریع ظاهر شود و به پزشک خود اطلاع دهید.

گیاهخوارانمراقبباشید
کمبود B۱2 نادر اســت زیرا بدن شــما می تواند چندین 
ســال این مواد را ذخیره کند. امــا گیاهان B۱2 ندارند. 
بنابراین وگان ها و گیاهخوارانی که هیچ محصول حیوانی 
نمی خورند باید به رژیم غذایی خود غلات فرآوری شــده 

مانند نان های غنی شده، کراکر و غلات اضافه کنند.
تپشقلبدارید

تپش قلب زمانی اســت که قلب شما به طور ناگهانی تند 
می زند یا یک ضربان از دســت می دهد؛ ممکن است آن 
را در گلو یا گردن خود احســاس کنید. شــما می توانید 
ویتامیــن B۱2 بیشــتری را از مرغ، تخــم مرغ و ماهی 
دریافت کنید اما یکی از بهترین منابع آن جگر گاو است.

سنشمابالااست
با افزایش سن، بدن شما ممکن است ویتامین B۱2 را به 

اگر آن را درمان نکنید، سطوح راحتی جذب نکند و 
یین  پا

B۱2 می تواند منجر به کم خونی، آسیب عصبی، بدخلقی 
و سایر مشکلات جدی شود. بنابراین مراقب هرگونه علائم 
 باشــید و در صورت توصیه پزشک آزمایش خون بدهید.

زخمهایدهانشماآزاردهندهشدهاند
شــما ممکن اســت این زخم ها را روی لثه یا زبان خود 
 B۱2 داشــته باشید. آنها می توانند نشــانه ای از سطوح

پایین، کم خونی یا بیماری دیگری باشند.
دارومصرفمیکنید

برخی داروها ســطح B۱2 شــما را کاهــش می دهند یا 
استفاده از این ویتامین را برای بدن سخت تر می کنند.

این داروها عبارتند از:
• کلرامفنیــکل: آنتی بیوتیکی که بــرای درمان عفونت 

استفاده می شود
• مهارکننده هــای پمــپ پروتون: مانند لانســوپرازول 

)Prilosec( و امپرازول )Prevacid(
• داروهــای زخم معده: مانند ســایمتیدین )تاگامت( و 

فاموتیدین )پپسید(
• متفورمین: برای دیابت

در مورد تمام داروها و مکمل هایی که مصرف می کنید به 
پزشک و داروساز خود بگویید.

مشکلاتگوارشیپیدامیکنید
ممکن است اشــتهای خود را از دست بدهید، وزن شما 
کاهش پیدا کند یا دچار مشــکل دفع مدفوع )یبوست( 
شوید. اگر سطح B۱2 شما پایین باشد، پزشک اغلب آن 
را به عضله تزریق می کند تا مطمئن شــود بدن شما آن 

را جذب می کند.
پوسترنگپریدهیازرددارید

رنگ پریدگی پوســت ممکن اســت نشان دهنده 
کمبــود ویتامین B۱2 باشــد و بــه دلیل کمبود 
 B۱2 گلبول های قرمز ســالم رخ می دهــد. کمبود
همچنیــن می تواند منجر بــه تخریب گلبول های 
قرمز نابالغ در مغز اســتخوان شــود که می تواند 
 باعث زردی )زردی پوست و سفید شدن چشم ها(

شود.

محققــان خون را به ماده ای تبدیل کردند که به طور 
موفقیت آمیز اســتخوان های شکسته در حیوانات را 
ترمیم کرد و همین امر مســیر را برای ایمپلنت های 

شخصی سازی شده چاپ ۳ بعدی فراهم می کند.
 طبق تحقیقــی جدید می توان با اســتفاده از خون 
بیمار ماده ای ســاخت که اســتخوان های شکسته را 

ترمیم می کند.  
آنها معتقدند ماده جدید پتانسیل ایجاد فراورده های 
خونــی احیا کننده ای را دارد کــه می توان آنها را به 
عنــوان درمان های موثر برای جراحت و بیماری ها به 

کار برد. 
محققان دانشــکده داروســازی و مهندســی شیمی 
 در دانشــگاه ناتینگهام از مولکول های خاصی به نام 

»مولکول های پپتیدی« استفاده کردند تا فرایندهایی 
را هدایت کنند که به طــور طبیعی هنگام بهبود در 
بدن رخ می دهد تا به این ترتیب مواد زنده ای بسازند 
که احیای بافت را تقویت می کند. »آلوارو ماتا«، رهبر 
این تحقیق می گوید: ما در اینجا از روشــی استفاده 
کردیم تا به جای بازآفرینی از زیست شناسی استفاده 

کنیم.
به طــور کلی در ایــن تحقیــق از روش »همکاری 
زیســتی« )biocooperative( اســتفاده شده که با 
هماهنگ سازی و ارتقای مکانیسم های فرایند طبیعی 

بهبود، مواد احیا کننده را توسعه می دهد.
در بیشــتر افراد فرایند بهبود پیچیده است و مراحل 
اولیه این روند تشکیل ماده ای نام هماتوم احیاکننده 
جامد )RH( اســت که در اصل همان لخته خون به 
حساب می آید. این لخته خون عناصر لازم برای احیا 

را دارد. 
در تحقیق جدید محققان یک سیســتم خود تجمعی 
)self-assembling system ( ابــداع کردند که در 
آن پپتیدهای مصنوعی با خون بیمار ترکیب می شوند 
تا با اســتفاده از مولکول ها، سلول ها و مکانیسم های 
طبیعی و کلیدی فرایند بهبود یک ماده جدید بسازند. 

 سنبل آبی بلای جان آب  بندان های بابل

   برداشت انار- باغات شهرستان نی ریز و ایج فارس

سلامت روان 

روش های ایجاد تاب آوری از مسیر قدردانی و شکرگزاری

ادبیات

 فصل صید ماهی - دریای خزر

وقتی قدردانی می کنیــم، مجموعه فکر و 
عمل ما گسترده می شود. این بدان معناست 
که ما می توانیم روش هــای تاب آوری که 
تصویــر بزرگ تر را در بر می گیرند، مدنظر 
 قراردهیم و بر اســاس آنهــا عمل کنیم. 
تاب آوری یکی از ضروری ترین ویژگی های 
کارآفرینی اســت. تمرین این مهارت مهم 
می تواند به شــما در ایجــاد و تقویت آن 
کمــک کند. قدردانی به معنای شــناخت 
اتفاقــات خوب  این موضوع اســت کــه 
 می توانند از زمان های بــد به وجود آیند.

تاب آوری ظرفیتی اســت که می توان از رویدادهای 
دشوار پس زد و اگر گروهی به این توانایی نیاز دارد، 
آنها چه بسا کارآفرینان هستند. بدون تاب آوری، هر 
مشتری از دست رفته مانند یک فاجعه است. به نظر 
می رسد شکست، با وجود اینکه یک نتیجه عادی و 
البته ناخوشایند از راه اندازی یک کسب و کار است، 

نقطه بی بازگشتی است.
تابآوریهمهیاهیچنیست

امــا تــاب آوری همه یــا هیــچ نیســت. برخی از 
کارآفرینــان بهتــر از دیگــران در انتخــاب خود و 
چرخــش بهتر هســتند. چه چیزی افــرادی را که 
در زمان های پر اســترس شــکوفا می شوند از سایر 
 افــرادی کــه در مواجهه بــا ناملایمات شکســت 

می خورند جدا می کند؟

تحقیقاتی که توســط میشــل ام. تــوگاد از گروه 
روانشناسی کالج واسار در ســال 2004 انجام شد، 
نشــان می دهد که افراد تاب آور بیشــتر احساسات 
مثبت را تجربه می کنند. اگرچه احساســات مثبت 
رنگ های مختلفی دارند، اما تنها یکی را می توان در 

هر زمینه ای تداعی کرد: قدردانی. 
چهــارروشایجادتــابآوریازطریق

قدردانی
به عنوان یک کارآفرین، قدردانی در جیب شماست. 
در ادامه چهــار روش )یا چهار نگرش( که از طریق 
آنهــا قدردانی باعث ایجاد تاب آوری می شــود و در 
اینصورت خواهید توانســت ســریع تر از همیشه به 

عقب بازگردید معرفی می شوند:
قدردانیمنابعشخصیبادوامرامیسازد

وقتــی قدردانــی می کنیــم، مجموعه فکر و 
عمل ما گسترده می شود. این بدان معناست 
که ما می توانیم به روش هــای تاب آوری که 
تصویر بزرگ تــر را در بر می گیــرد، در نظر 
بگیریم و عمل کنیم. با گذشــت زمان، اثرات 
سپاسگزاری انباشته و ترکیب می شود. نتیجه 
این است که ما می توانیم تعداد روزافزونی از 
 راه ها را برای حل مشــکلات و عقب نشــینی

از دیگران ببینیم و با حل موثرترِ مشکلات در 
وهله اول، باید کمتر از ذخایر شــخصی خود 

استفاده کنیم.
به یاد داشــته باشید، این موضوع در طول زمان رخ 
می دهد. به همین دلیل بســیار مهم اســت که یک 
تمریــن قدردانی روزانه ایجاد کنید. هرچه بیشــتر 
احســاس قدردانی کنیم، ســطح پایه رفاه ما بالاتر 
می رود و کمتر شکسته می شود. از طریق قدردانی، 
بهتــر می توانیم موقعیت های منفــی و غنی از نظر 
عاطفــی را از بین ببریم. قدردانی در هســته روابط 
اجتماعی ما قرار دارد. به اشتراک گذاشتن و تجربه 
قدردانی چیزی است که باعث ایجاد و تقویت روابط 
ما با دیگران می شــود. وقوع این حالت به این دلیل 
است که انگیزه قدردانی از نوع دوستی متقابل است: 
وقتی چیزی با ارزش بــه دیگران می دهیم، به آنها 
اعتماد می کنیــم که لطف ما در آینده به اشــکال 

مختلف جبران خواهد شد.


